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BİTMEYEN BİR SEVDA…

* Ankara Bilim Üniversitesi Mütevelli Heyeti ve Türkiye Verimlilik Vakfı Başkanı
*Chairman of Board of Trustees of Ankara Science University and Chairman of Board of Turkey Efficiency 

Foundation

Dergimiz bu sayısının konusunu, 2 altın 2 gümüş ve 9 bronz ol-
mak üzere toplamda 13 madalya aldığımız Tokyo Olimpiyat 
Oyunlarının Türkiye açısından hem son derece başarılı geçme-
si hem de gurur veren ilklerin yaşanması üzerine “Olimpizm 
Ruhu” olarak belirledik.  

Bizi buna iten başarı öykülerimiz bir hayli fazla. Bir kere Tokyo 
2020, sporcularımızın 13 madalya ile rekor kırarak spor tarihimi-
ze en çok madalya kazandığı olimpiyat olarak geçmesi, ilk kez 6 
farklı branşta madalya kazanmamız, podyumda boy gösterdiği-
miz branş sayımızın 6’dan 9’a yükselmesi… Ayrıca Tokyo’ya katı-

lan 108 sporcumuzun 50’sinin kadın olması ve bugüne kadar top-
lamda 5 madalya kazanan kadın sporcularımızın biri altın diğeri 
de gümüş olmak üzere 5 madalyayı aynı organizasyonda alması… 
Daha önce hiç başarımız olmayan okçuluk, cimnastik ve karate 
gibi önemli branşlarda ilk kez madalyalar kazanmamız, Madalya 
alamadığımız branşlarda da özellikle genç sporcularımızın gös-
terdikleri performansla gönüllerimizi fethetmeleri… Paralimpik 
oyunlarına katılan 13 branştan 87 sporcularımızın da tarihi bir ba-
şarıya imza atmaları, kazandıkları 15 madalya ile 7.  kez katıldığı-
mız oyunlardan en yüksek madalya sayısına ulaşmaları…

Dikkat çekici başka bir konuda, bugüne kadar Olimpiyatlara katı-
lan bakanlardan çok farklı bir profil çizen Spor Bakanımız Dr. Meh-
met Muharrem Kasapoğlu’nun; paralimpik millilerimiz dahil hiçbir 
ayrım gözetmeden her branşa yetişmeye çalışması, sporcularımı-
zın sevinçlerine ortak olması ve kaybedenleri teselli etmesiyle ta-
raflı tarafsız tüm sporseverlerin gönlünde ayrı bir yeri olmasıydı.

Gelelim ülke olarak çektiğimiz Olimpiyat sevdamıza… Bugüne ka-
dar Olimpiyat Oyunları düzenlemek için İstanbul tam 5 kez aday 
oldu. 2000 dahil 2004, 2008 ve 2012 yıllarında,Olimpiyat Oyunları-
na ev sahipliği yapmak için ısrarla talip olduk. Uluslararası Olimpi-
yat Komitesi (IOC) de aynı kararlılıkla, çeşitli nedenler öne sürerek 
oyunları İstanbul’a vermedi. 

Yine de tüm bu gelişmeler Türkiye’nin şevkini kıramadı. Daha uy-
gun bir zaman belirlenerek yeniden adaylık başvurusu konusunda 
yapılan çalışmalar da herkesin malumudur. Çünkü bilinmelidir ki; 
Olimpiyat Oyunları düzenlemek, İstanbul için artık bitmeyen bir 
sevdaya dönüştü. IOC’nin 2020 Olimpiyat Oyunları adaylık seçimi 
süresince yaşanan olumsuzlukları gidermek için kurduğu komis-
yon, yaptığı çalışmalarda oyunların daha küçük bir bütçe ile yapı-
labilmesinin imkanlarını ortaya koydu. Böylece aşırı masraf ve ya-
tırımın gerekliliği de ortadan kalkmış oldu. Bunun ilk uygulaması 
ise Paris 2024’te yapılacak. 

Paris ile birlikte 2028 Los Angeles kararları da kentlerle anlaşıla-
rak seçimsiz bir süreçle çıktı. Aynı şekilde Brisbane de 2032 için tek 
aday olarak girdiği olimpiyat seçimini kazandı.

İstanbul’un 2036 Olimpiyatlarına ev sahipliği yapması için elimiz-
deki kozlar bir hayli fazla. Bir kere Türkiye spora kaynak ayırma-
da en önemli ülkelerden birisi konumunda… Yapılan hamle ile 
İstanbul başta almak üzere ülkemizin her tarafında muazzam te-
sisler inşa edilerek hizmete sokuldu. Organizasyon kabiliyetimiz 
mükemmel bir durumda. Yaptığımız her organizasyon uluslarara-
sı platformlarda hayranlıkla karşılanıyor. Altyapı ve ulaşım konu-
sunda hiçbir eksiğimiz yok. Genç nüfusumuz olimpiyat kültürünü, 
olimpizm ruhunu içine sindirmeye de hazırdır.

Türkiye, güçlü bir devlet olduğu her alanda göstermektedir. Sahip 
olduğu güçle de bu bitmeyen sevdasını da mutlaka mutlu sona 
bağlayacaktır.
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We have determined the subject of this issue of our 
journal as “The Spirit of Olympism” as a tribute to 
breaking many grounds that are successful and 
made us proud during the Tokyo Olympic Games 
where we secured 13 medals in a total of which 2 
gold, 2 silver, and 9 bronze.  

There are many success stories that lead us to this. 
To begin with, Tokyo 2020 went down in the history of 
our sport with the record medal haul of our athletes 
with 13 medals won at the Olympics. Additionally, 
it was the first time to secure medals in 6 different 
branches, and the number of branches that our ath-
letes appeared on the medal podium increased to 9 
from 6. Besides, 50 of our 108 athletes participating 
in Tokyo were women, and our female athletes who 
have received a total of 5 medals so far won 5 medals 
of which one gold, and the other silver, in the same 
organization. Also, for the first time, we secured 
medals in important branches such as archery, gym-
nastics, and karate, which we have never succeeded 
in before. And, especially in branches where we did 
not receive medals, our young athletes captured 
our hearts with their performances. Moreover, our 
87 athletes from 13 branches participating in the 
Paralympic games also scored a historic victory, and 
they reached the highest number of medals with 15 
medals in the games in which we participated for the 
7th time.

Another remarkable issue was that our Minister of 
Sports, Dr. Mehmet Muharrem Kasapoğlu made ef-
fort to keep up with every single branch, including 
our paralympic nationals, without any discrimina-
tion, sharing the joy of our athletes and comforting 
the losers. And that was special for both partial and 
impartial sports fans.

In addition, there is our passion for the Olympics as 
a country… Up to the present, Istanbul has been 
nominated 5 times to organize the Olympic Games. 
We persistently applied to host the Olympic Games in 
2000, 2004, 2008, and 2012. The International Olym-
pic Committee (IOC) did not let us host the games in 
Istanbul with the same commitment, citing various 
reasons. 

AN ENDLESS PASSION...

However, all these developments did not dampen 
Turkey’s spirit. Everyone knows the endeavors made 
for the reapplication of candidature by determining 
a more suitable time. Because it should be known 
that organizing the Olympic Games has turned into 
an endless passion for Istanbul. The commission 
established by the IOC to eliminate the negativities 
experienced during the candidacy selection for the 
2020 Olympic Games revealed the possibilities of 
making the games with a smaller budget. Thus, the 
necessity of excessive expense and investment was 
eradicated. The decision of the commission will be 
implemented for the first time in Paris 2024. 

Along with Paris, the 2028 Los Angeles decisions is-
sued by coming to terms with the cities with an elec-
tion-free process. Likewise, Brisbane won the right to 
host in 2032 in an unopposed race.

We have a lot of advantages for Istanbul to host the 
2036 Olympics. Firstly, Turkey is one of the most im-
portant countries in allocating resources for sports… 
With the move, enormous facilities were built and 
put into service all over our country, especially in 
Istanbul. Our organizational ability is in excellent 
condition. Every organization we do is admired on 
international platforms. We have no shortage of in-
frastructure and transportation. Furthermore, our 
young population is also ready for the Olympic cul-
ture and the spirit of Olympics.

Turkey shows that it is a strong state in every field. 
With the power it has, our country will definitely 
achieve a happy ending regarding this endless pas-
sion.
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SAVUNMA SANAYİİNDE TÜRKİYE İÇİN BÜYÜK ADIM

GREAT STEP FOR TURKEY IN THE DEFENSE INDUSTRY

Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Polon-
ya Cumhurbaşkanı Andrzej Sebastian 
Duda, Cumhurbaşkanlığı Külliyesinde 
bir araya gelerek iki ülke arasında in-
sansız hava aracı ihracatını içeren 
savunma sanayii anlaşması imzaladı. 
Yapılan anlaşma neticesinde Türkiye, 
tarihinde ilk kez NATO ve Avrupa Birliği 
üyesi bir ülkeye insansız hava aracı 
ihraç edecek. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, yaptıkları an-
laşma görüşmelerin ardından imzala-

President Erdoğan and President of 
Poland Andrzej Sebastian Duda came 
together at the Presidential Complex 
and signed a defense industry agree-
ment between the two countries, which 
includes the export of unmanned aerial 
vehicles. As a result of the agreement, 
Turkey will export an unmanned aerial 
vehicle to a NATO and European Union 
member country for the first time in its 
history. 

President Erdoğan expressed his belief 
that the documents signed after the 

nan turizm, savunma, sanayi, tarım 
ve spor alanlarındaki belgelerin iş 
birliğini çok daha ileri noktalara taşıya-
cağına olan inancını ifade etti. İkili ti-
caretin salgına rağmen 2020 yılında 6,5 
milyar dolara ulaşacağına dikkat çek-
en Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu yılın 
ilk çeyreği itibarıyla da bu rakamın 2 
milyar doları aştığını açıkladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye’nin 
insansız hava araçlarında dünyanın en 
iyi üç-dört ülkesinden biri olduğunun 

agreement negotiations in the fields 
of tourism, defense, industry, agricul-
ture, and sports will carry the cooper-
ation to a much further point. Pointing 
out that bilateral trade will reach 6.5 
billion dollars in 2020 despite the epi-
demic, President Erdoğan announced 
that this figure has exceeded 2 billion 
dollars as of the first quarter of this 
year.

Highlighting that Turkey is one of the 
three or four best countries in the 
world in terms of unmanned air vehi-

altını çizerek, “Bu tecrübe, kabiliyet 
ve imkânlarımızı NATO müttefikimiz 
Polonya’yla da paylaşmaktan büyük 
bir memnuniyet duyuyoruz. Az önce 
imzalanan belgeyle Türkiye, tarihin-
de ilk kez NATO ve Avrupa Birliği üyesi 
bir ülkeye insansız hava aracı ihraç 
edecektir. Bu alandaki iş birliğimizin 
önümüzdeki dönemde artarak süre-
ceğine inanıyorum” değerlendirme-
sinde bulundu. 

cles, President Erdoğan said, “We are 
very pleased to share this experience, 
capability and opportunity with our 
NATO ally Poland. As a result of the 
agreement, Turkey will export an un-
manned aerial vehicle to a NATO and 
European Union member country for 
the first time in its history. I believe 
that our cooperation in this field will 
increasingly continue in the coming 
period.”

Özetler  /  Summaries 9



Dergimizin 12. sayısında konuk yazar olarak sayfalarımıza teşrif eden Savunma Sanayii Başkanı Prof. Dr. İsmail Demir, “Hedefimiz Tam Bağımsız 
Savunma Sanayii” başlıklı yazısıyla ülkemizin gelecekteki savunma sanayii planlarını ele aldı. Gelecekte savunma sanayiindeki yerlilik oranının daha 
yukarılara çıkacağına vurgu yapan Savunma Sanayii Başkanı Demir “Ülkemizin son yıllarda savunma sanayiinde yapmış olduğu atılmalarla, teknoloji 
ithal eden değil, teknoloji ihraç eden bir ülke konumuna doğru kararlı adımlarla yürümeye devam etmektedir. Son beş yılın verilerine göre savunma 
sanayii ihracatımız %30 artarken, ithalatımız ise yaklaşık %60 oranında düşmüştür” dedi. 

ASELSAN Yönetim Kurulu Başkanı ve Genel Müdürü Prof. Dr. Haluk GÖRGÜN, dergimizin 12. Sayısında konuk yazar olarak yer aldı. Türkiye’nin 
savunma sanayiine yönelik yaptıkları çalışmalarda verimliliği her daim ön planda tuttuklarını belirten Görgün, “Aselsan Dünyanın en büyük elli 
savunma sanayii firması arasında yer almaktadır. Ülkemizin savunma ve teknoloji alanlarında lider kuruluşu olmanın verdiği sorumluluk bilinciyle 
çalışmalarını sürdüren ASELSAN, 2020 yılındaki 541 milyon dolarlık Ar-Ge bütçesiyle Türkiye’nin en fazla Ar-Ge harcaması yapan şirketidir” dedi. 

ASELSAN Chairman of the Board and General Manager Prof. Dr. Haluk GÖRGÜN was a guest author in the 12th issue of 
our journal. Stating that they always prioritize efficiency in their work on Turkey’s defense industry, Görgün said, “Aselsan 
is among the fifty largest defense industry companies in the world. Continuing its activities with the awareness of the 
responsibility of being the leader company in the fields of defense and technology in our country, ASELSAN is the company 
that makes the most R&D expenditures in Turkey with its R&D budget of 541 million dollars in 2020.”

President of Defense Industry Prof. Dr. İsmail Demir, our guest author in the 12th issue of our journal discussed the future 
defense industry plans of our country with his article titled “Our Goal Is Completely Independent Defense Industry”. President 
of Defense Industry Demir emphasized that the rate of domestic production in the defense industry will rise higher in the 
future and said, “With the breakthroughs our country has made in the defense industry in recent years, it continues to take 
firm steps forward to the position of being a technology exporting country, not a technology importer. According to the data 
of the last five years, our defense industry exports increased by 30%, while our imports decreased by approximately 60%. 

“HEDEFİMİZ TAM BAĞIMSIZ SAVUNMA SANAYİİ”

HEDEFİMİZ HER ALANDA VERİMLİLİK

OUR GOAL IS TOTALLY INDEPENDENT DEFENSE INDUSTRY

OUR AIM IS EFFICIENCY IN EVERY FIELD

Özetler  /  Summaries10



Abdullah Naki POLAT, Chairman of the Board of the Defense and Aerospace Industry Exporters’ Association, mentioned the 
works of SSI in his column in our previous issue. Enunciating that the Turkish defense and aerospace industry will continue to 
sign new agreements by developing international cooperation, Polat said, “Our industry owes its development and growth 
momentum in this field to its support with stable government policies. Our Association carries out joint studies with the 
Ministry of National Defense, Ministry of Trade, Ministry of Science, Industry and Technology, in particular the Presidency 
of Defense Industries, in order to enhance the export and investment environment of the sector through cooperation with 
friendly and allied countries. said. 

SSI ACCELERATES PROMOTION AND ITS WORK

SSİ TANITIM VE ÇALIŞMALARINA HIZ VERİYOR
Savunma ve Havacılık Sanayii İhracatçılar Birliği Yönetim Kurulu Başkanı Abdullah Naki POLAT, bir önceki sayımızda yer alan köşe yazısında SSİ 
çalışmalarına yer verdi. Türk savunma ve havacılık sanayiinin uluslararası iş birliklerini geliştirerek yeni anlaşmalar imzalamaya devam edeceğinden 
bahseden Polat, “Sanayiimiz bu alandaki gelişme ve büyüme ivmesini, istikrarlı devlet politikaları ile desteklenmesine borçludur. Birliğimiz dost ve 
müttefik ülkelerle yapılacak iş birlikleri ile sektör ihracat ve yatırım ortamının geliştirilmesi için başta Savunma Sanayii Başkanlığı olmak üzere Milli 
Savunma Bakanlığı, Ticaret Bakanlığı, Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı ile ortak çalışmalar yürütmektedir.” dedi. 

THE ROLE OF TURKISH AEROSPACE INDUSTRIES IN INDEPENDENT DEFENSE INDUSTRY BREAKTHROUGH

General Director of TUSAŞ Prof. Dr. Temel Kotil wrote an article on the activities of TUSAŞ and its contributions to the defense 
industry in the 12th issue of our journal. In his article, he stated that TUSAŞ, which has led the way in bringing many projects 
in the field of defense and aviation to our country, continues its National Combat Aircraft studies meticulously and that our 
national aircraft will leave its hangar in 2023.

TUSAŞ Genel Müdürü Prof. Dr. Temel Kotil, dergimizin 12. sayısında TUSAŞ’ın faaliyetleri ve savunma sanayiine katkılarını konu edinen bir yazı kaleme 
aldı. Yazısında savunma ve havacılık alanında birçok projenin ülkemize kazandırılmasına öncülük eden TUSAŞ’ın, Milli Muharip Uçak çalışmalarını 
titizlikle sürdürdüğünü ve milli uçağımızın 2023 yılında hangarından çıkacağını bildirdi.

BAĞIMSIZ SAVUNMA SANAYİİ ATILIMLARINDA 
TUSAŞ’IN ROLÜ

Rümeysa Doğan, who took a look at the journey of our War Industry on the stage of history in the 12th issue of our journal, 
revealed the industrial development from the 10th century to the present day in her column. Explaining the development 
process that started with the Conquest of Istanbul in particular, Doğan said, “The preparations for the conquest, war 
technologies and weapons produced for sea siege and land attack opened the horizons of a new era for the Ottoman 
Empire. For example, the role played by the long-range cannon, known as Şahi (Vasiliki), with a weight of 8 tons of 
cartridges, is of great importance not only in Turkish history, but also in world history.” said. 

ABOUT THE HISTORY OF OUR WAR INDUSTRY

Dergimizin 12. Sayısında Harp Sanayiimizin tarih sahnesinde yolculuğuna bir bakış atan Rümeysa Doğan, yazdığı köşe yazısında 10. yüzyıldan 
günümüze gelene değin yaşanan endüstriyel gelişimi gözler önüne serdi. Özellikle İstanbul’un Fethi ile başlayan gelişim sürecini anlatan Doğan, 
“Fethe dair yapılan hazırlıklar, denizden kuşatma ve karadan taarruz için üretilen harp teknoloji ve silahları, Osmanlı Devleti’ne yeni bir dönemin 
ufuklarını açmıştır. Mesela Şahi (Vasiliki) ismiyle bilinen 8 ton kovan ağırlığına sahip, uzun menzilli topun savaşta oynadığı rol, sadece Türk Tarihi 
değil, dünya tarihinde de büyük bir önem arz eder.” dedi. 

HARP SANAYİİMİZİN GEÇMİŞİNE DAİR

Özetler  /  Summaries 11



Haber /  News

Emine Erdoğan’ın da katıldığı kabulde Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Sizler sadece madalya almadınız. 
7’den 70’e milletimizin tamamının gönlünü de kazandınız. Başarılarla gençlerimiz için umut kaynağı 

oldunuz.” dedi.

At the reception attended by First Lady Erdoğan, President Erdoğan said: “You have not just won the 
medals. You have won the hearts of all of our nation, from 7 to 70. You have been a source of hope for 

our youth with your successes.”

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Tokyo 2020 Olimpiyat Oyunlarında madalya alarak milletimize 
büyük gurur yaşatan alan milli sporcularımız için Külliye’de bir resepsiyon verdi.

President Recep Tayyip Erdoğan held a reception at the Presidential Complex for our national athletes, 
who made our nation proud by winning medals at the Tokyo 2020 Olympic Games. 

Ömer ÖZTÜRK
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Tokyo 2020 Olimpiyat Oyunlarında madal-
ya alarak milletimize büyük gurur yaşatan 
alan milli sporcularımız için Külliye’de bir 
resepsiyon verdi. 

Emine Erdoğan’ın da katıldığı kabulde 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Sizler sadece 
madalya almadınız. 7’den 70’e milletimi-
zin tamamının gönlünü de kazandınız. 
Başarılarla gençlerimiz için umut kaynağı 
oldunuz.” dedi.
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Tokyo 2020’de madalya kazanan Mete 
Gazoz, Busenaz Sürmeneli, Buse Naz Ça-
kıroğlu, Eray Şamdan, Ferhat Arıcan, Rıza 
Kayaalp, Taha Akgül, Yasemin Adar, Merve 
Çoban, Ali Sofuoğlu, Ugur Aktaş, Hatice 
Kübra Ilgın ve Hakan Rençber ile aileleri-
ne Külliye’de bir resepsiyon verdi. Emine 
Erdoğan’ın da katıldığı kabulde Türkiye’yi 
gururla temsil eden sporcularla bir araya 

gelmekten büyük bir gurur duyduğunu 
söyleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Sizler 
sadece madalya kazanmadınız aynı za-
manda 7’den 70’e milletimizin tamamının 
gönlünü de kazandınız. Başarılarla genç-
lerimiz için umut kaynağı oldunuz. Yangın 
ve sel felaketleriyle mücadele ettiğimiz 
zor günlerde milletimize 
heyecan yaşattınız” 
dedi. 

Tokyo 2020 
o y u n l a r ı n d a 
elde edilen 
başarıların bü-
yük bir rekora 
imza attığını 
belirten Erdo-
ğan, aynı başarı-
ların sürdürülmesi 
için destek vermeye 
devam edeceklerini ve Paris 

2024 Olimpiyat Oyunları’na yönelik hazır-
lıklarında bir an önce başlatılacağını söy-
ledi. Tüm dünyadan yaklaşık 11 bin spor-
cunun katıldığı Tokyo 2020 oyunlarında 
Türkiye, iki altın, iki gümüş ve dokuz bronz 
madalya ile toplamda 13 madalya kazana-
rak Türkiye’nin olimpiyat tarihinde bir ilke 

imza atmıştı.

Davette Cumhurbaşkanı Yardım-
cısı Fuat Oktay, Gençlik ve Spor 

Bakanı Mehmet Muharrem 
Kasapoğlu, Cumhurbaşkan-
lığı İdari İşler Başkanı Metin 
Kıratlı, Cumhurbaşkanlığı 
İletişim Başkanı Fahrettin 

Altun, Spor Hizmetleri Genel 
Müdürü Mehmet Baykan, Tür-

kiye Boks Federasyonu Başkanı 
Eyüp Gözgeç gibi isimlerin yanı 

sıra milli sporcuların aileleri ve antre-
nörleri de yer aldı.

Haber /  News

OUR MEDAL-WINNING OLYMPIC ATHLETES IN THE PRESENCE OF ERDOĞAN
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“KADIN ODAKLI SPOR 
POLİTİKAMIZ SONUÇ 

VERDİ.”
TOKYO 2020 BİZİM İÇİN BİR SONUÇ DEĞİL, 

BAŞLANGIÇTIR.

“TOKYO 2020 IS A BEGINNING FOR US, NOT A RESULT.”

“Tokyo 2020 Olimpiyat Oyunları, pek çok ilki yaşadığımız, hafızalarda ve 
kalplerde iz bırakan bir organizasyon oldu. Tokyo’da milletimizin desteğini 
çok yoğun şekilde hissettiğimiz bir süreç yaşadık. Bizim için unutulmaz bir 
tecrübeydi. 6 ayrı branşta madalya kazandığımız ilk olimpiyat oldu.” 

“Daha önce yarışacak sporcu bulamadığımız dallarda bugün güçlü iddialarla 
varlık gösterdik. Biz branş çeşitliliğinin önemini vurgularken ve tesisleşme 
hamlemizi yaparken inanarak konuşuyorduk. Biz ezberlenmiş cümleler de-

ğil, inanılmış cümleler kurduk.”

“Kadın odaklı spor politikamız sonuç verdi. Anadolu’nun her bir köşesinde 
kız çocuklarını spora yönlendirmek konusunda üstün bir çaba sarf edeceğiz. 
İşte Busenaz Sürmeneli ve Buse Naz Çakıroğlu, Türkiye’ye ilkleri yaşattılar.”

Tokyo 2020 Olympic Games has been an organization that left a mark in memories 
and hearts and where we broke many grounds. In Tokyo, we have been through 
a phase where we felt the support of our country immensely. For us, it was an un-
forgettable experience. It was the first Olympic games where we won medals in 6 

different branches.”

“Today, we had a chance to show our challenging and strong aspects in branches 
where we couldn’t find athletes to compete before. We had full faith in ourselves 
while emphasizing the importance of branch diversity and making our establish-
ment move. We maintained this faith by not using typical words like everyone, but 

saying what we believed in.

“Our women-focused sports policy have given results. In every corner of Anatolia, 
we will make an effort to guide girls to take up sports. Busenaz Sürmeneli and Buse 

Naz Çakıroğlu broke grounds for Turkey.”
*Gençlik ve Spor Bakanı

*Minister of Youth and Sports
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Pandemi sebebiyle bir yıl ertelenen 
dünyanın en büyük spor organizasyonu 
olan Tokyo 2020 Olimpiyat Oyunlarını 
geride bıraktık. Ülkemiz açısından son 
derece başarılı geçen oyunlarda birçok 
ilkler yaşandı. Madalya sayında rekor 
kırdık, madalyalı branş sayısını 6’dan 
9’a çıkardık. Bize umut veren ve gelişim 
gösteren branşlarımızın başarıları da 
en az madalya kadar sevindirici oldu. 
Gençlik ve Spor Bakanı olarak Tokyo 
2020 değerlendirmesini bir de sizden 
alabilir miyiz?

Tokyo 2020 Olimpiyat Oyunları, pek çok 
ilki yaşadığımız, hafızalarda ve kalplerde 
iz bırakan bir organizasyon oldu. Tokyo’da 
milletimizin desteğini çok yoğun şekilde 
hissettiğimiz bir süreç yaşadık. Buradan 
giderken 84 milyonun sevgisini, ilgisini, 
duasını beraberimizde götürdük.

Tokyo 2020’ye 50 kadın, 58 erkek olmak 
üzere toplamda 108 sporcumuz ile katıl-
dık.

Türkiye, 18 branşta temsil edildi. 2 altın, 
2 gümüş ve 9 bronz olmak üzere 13 ma-
dalya ile olimpiyat oyunları tarihimizin 
en çok madalyasını almış olduk. Bununla 
beraber pek çok ilki bir arada yaşatması 

We left behind the Tokyo 2020 Olympic Games, whi-
ch was postponed for a year due to the pandemic 
and is the largest sports organization in the world. 
We broke many grounds in the games, which were 
extremely successful for our country. We ended the 
Olympics with record medal haul, the number of 
branches in which we won medals increased from 
6 to 9.  The achievements of our branches, which 
gave us hope and in which we showed progress, 
were at least as pleasing as receiving medals. As 
the Minister of Youth and Sports, could we please 
hear your evaluation of Tokyo 2020?

Tokyo 2020 Olympic Games has been an organiza-
tion that left a mark in memories and hearts and 
where we broke many grounds. In Tokyo, we have 
been through a phase where we felt the support of 
our country immensely. When we left our country, 
we brought the love, sympathy, and prayer of 84 
million people with us.

We participated in Tokyo 2020 with a total of 108 
athletes, 50 women and 58 men.

Turkey was represented in 18 different branches. 
With 13 medals, 2 gold, 2 silver and 9 bronze, we 
have won the most medals in the history of the 
Olympic Games. In addition, Tokyo 2020, where 
we had many ground-breaking moments, was an 

adına Tokyo2020 bizim için unutulmaz 
bir tecrübeydi. 6 ayrı branşta madalya 
kazandığımız ilk olimpiyat oldu. Cimnas-
tik, okçuluk ve karate branşlarında ilk kez 
madalya kazandık. Daha önce yarışacak 
sporcu bulamadığımız dallarda bugün 
güçlü iddialarla varlık gösterdik. Biz 
branş çeşitliliğinin önemini vurgularken 
ve tesisleşme hamlemizi yaparken inana-
rak konuşuyorduk. Biz ezberlenmiş cüm-
leler değil, inanılmış cümleler kurduk.

Tokyo’da göğsünde ay yıldızlı armayla 
Türkiye’yi temsil eden bütün sporcula-
rımızla gurur duyuyoruz. Ama sadece 
olimpiyat oyunlarında değil, hemen son-
rasında düzenlenen Tokyo 2020 Paralim-
pik Oyunları’nda da tarihi bir başarıya 
imza attı sporcularımız… 13 branşta 87 
sporcuyla mücadele ettiğimiz Paralimpik 
oyunlarında, tarihimizde 7. kez yer aldı-
ğımız organizasyonda en yüksek madal-
ya sayısına ulaştık. Tokyo’da millilerimiz 
2 altın, 4 gümüş, 9 bronz olmak üzere 
toplamda 15 madalyayla tarihi bir başarı 
kazandılar. Para milli sporcularımızla da 
ayrı ayrı gurur duyuyorum, hepsinin alın-
larından öpüyorum.

Tokyo2020’yi değerlendirirken en önemli 
nokta kadın odaklı spor politikamızın so-
nuç veriyor olması… Türkiye, olimpiyat 

unforgettable experience for us. It was the first 
Olympic games where we won medals in 6 diffe-
rent branches. We won medals for the first time in 
gymnastics, archery and karate branches. Today, 
we had a chance to show our challenging and 
strong aspects in branches where we couldn’t 
find athletes to compete before. We had full faith 
in ourselves while emphasizing the importance of 
branch diversity and making our establishment 
move. We maintained this faith by not using ty-
pical words like everyone, but saying what we 
believed in.

We are proud of all of our athletes who represen-
ted Turkey with the star and crescent crest on the-
ir chests in Tokyo.

Our athletes achieved a historic success not only 
in the Olympic Games, but also in the Tokyo 2020 
Paralympic Games, which were held right after. 
In the Paralympic Games, where we competed 
with 87 athletes in 13 branches, we reached the 
highest number of medals in the organization 
that we took part in for the 7th time in our his-
tory. In Tokyo, our nationals achieved a historical 
success by winning 2 gold, 4 silver and 9 bronze 
medals in total. I am also proud of our national 
athletes who take part in the Paralympic games, 
I applaud them from my heart.

oyunları tarihi boyunca kadınlarda sade-
ce 5 madalya almışken Tokyo’da 5 kadın 
sporcumuz madalya kazandı. Bu, bizim 
hep savunduğumuz kadın temelli spor 
politikasının ne kadar önemli olduğunun 
ispatıdır. Cinsiyet farklılığı gözetmeksizin 
sporcularımıza desteğimiz bütün hızıy-
la devam edecek fakat bilhassa Anado-
lu’nun her bir köşesinde kız çocuklarını 
spora yönlendirmek konusunda üstün 
bir çaba sarf etmekten vazgeçmeyeceğiz. 
İşte Busenaz Sürmeneli ve Buse Naz Ça-
kıroğlu, Türkiye’ye ilkleri yaşattılar.

Filenin Sultanları, oyunları 5.’likle bitirdi 
ama potansiyellerinin bu sonucun çok 
daha üstünde olduğunu biz biliyoruz; 
artık bütün dünya da biliyor. Şu detayın 
da altını çizmek isterim; Filenin Sultanları 
Tokyo’daki en genç takımdı.

Ayrıca kendi olimpiyat tarihimizin en 
genç kafilesiyle Tokyo’da yer aldık. Bu 
çok umut verici bir detay bence. Henüz 
çok genç olmalarına rağmen ortaya koy-
dukları performanslarla umut vaat et-
tiler. Bir kere şunu çok net ifade etmek 
isterim ki; Tokyo2020 bizim için bir sonuç 
değil, başlangıçtır.

The most important point when evaluating Tok-
yo2020 is that our women-focused sports policy 
has given its results. While Turkey won only 5 
medals in women throughout the history of the 
Olympic Games, 5 of our female athletes won 
medals in Tokyo.  This is proof of the importance 
of the women-based sports policy that we always 
advocate. We will continue to support our athle-
tes regardless of gender, but especially we will 
not stop making an effort to guide girls in every 
corner of Anatolia to take up sports. Busenaz Sür-
meneli and Buse Naz Çakıroğlu broke grounds 
for Turkey.

Sultans of the Net finished the games in 5th 
place, but we know that their potential is much 
higher than this result, and now the whole wor-
ld knows. I would like to underline the following 
detail: The Sultans of the Net were the youngest 
team in Tokyo.

We also took part in Tokyo with the youngest 
group in our own Olympic history. I think this is 
a promising detail. Although they are still very 
young, they showed promise with their perfor-
mances. I would also like to state very clearly 
that; Tokyo2020 is not a result for us, it is a begin-
ning.

“OUR WOMEN-FOCUSED SPORTS POLICY HAVE GIVEN RESULTS”



Bugüne kadar Olimpiyat Oyunlarına ka-
tılan spor bakanlarından çok farklı bir 
tutum sergilediniz. Ayrım yapmadan 
her branşa yetişemeye, sporcuların se-
vinçlerine ortak olurken, üzüntülerini 
de paylaşarak onları teselli ettiniz. Alı-
şılmadık bir bakan profili çizdiğiniz ve 
bu davranışınız taraflı, tarafsız tüm ke-
simler tarafından olumlu karşılandı. Bu 
konudaki duygularınızı bizimle paylaşır 
mısınız?

Biz, Tokyo’da bir takım ruhu yakaladık. 
Pandeminin zor koşullarına rağmen spor-

Your attitude was very different from 
other Sports Ministers who have par-
ticipated in the Olympic Games so far. 
While catching up in every branch wit-
hout discrimination and sharing the joy 
of the athletes, you consoled them by 
sharing their sorrows. You have drawn 
an unusual profile as a minister, and 
this behavior was welcomed by all pe-
ople, whether biased or neutral. Could 
you please share your opinions on this 
situation?

In Tokyo, we managed to have a team spi-
rit. Despite the difficult conditions of the 

cusuyla, antrenörüyle, delegasyonuyla 
herkes birbirine kenetlendi, tek vücut 
oldu. Madalyalar sonrası olimpiyat köyün-
de yapılan karşılamalar herkesin hatırın-
da. Bu adeta bir ritüele dönüştü. Madal-
yalı sporcu geldiğinde, o anda köyde olan 
bütün sporcularımız aşağı inip kutlama 
yaptılar. Hepsi sanki madalya alan kendi-
siymiş gibi sevindi. Sportif başarılar elbet 
mutlu ediyor ama bu takım ruhu da bizi 
ileriye yönelik daha fazla umutlandırıyor.

Evlatlarımız Tokyo’da birer yıldız gibi par-
ladılar. Her biriyle ayrı ayrı gurur duydum. 
Onlar her konuşmalarında sağ olsunlar 

pandemic, everyone supported each other 
with their athletes, trainers, and delegati-
ons. Everyone still remembers the greetin-
gs at the Olympics Village after receiving 
medals. I was like a ritual for them. When 
the medal-winning athlete arrived, all our 
athletes in the village at that moment went 
down and celebrated the success. They all 
rejoiced as if they were the medal winners. 
Of course, athletic achievements make us 
happy, but having this team spirit gives us 
more hope for the future.

All our daughters and sons were shining 
like stars. I am proud each one of them. 

bize teşekkür ettiler; ama asıl ben onlara 
gönülden teşekkür ederim… 

Sporcularımızın yanında olmak, hem 
bakan olarak hem de ağabeyleri olarak 
onların heyecanını, sevincini paylaşmak, 
onlarla beraber üzülmek, ağlamak benim 
için çok değerli bir tecrübeydi. Koşarak 
gelip sevinçlerini ve bütün duygularını 
paylaştıkları her an için, samimiyetleri, 
muhabbetleri ve en önemlisi kalplerinde 
taşıdıkları o sonsuz memleket sevgileri,  
mağlubiyeti de, galibiyeti de taşıyabilen 
vakur duruşları için ben onlara bütün kal-
bimle teşekkür ederim.

They thanked us in every speech they 
gave, but I thank them wholeheartedly… 

It was a very valuable experience for me 
to be with our athletes, as the minister of 
sports and as their elder brother, to share 
their excitement and joy, to get sad and 
cry with them.  I would like to thank them 
with all my heart for every moment when 
they share their joy and all their feelin-
gs, for their sincerity, affection and most 
importantly for their endless love for the 
country they carry in their hearts, for the-
ir dignified stance that can carry both de-
feat and victory.
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It is a well-known fact that our sports 
organization’s desire for organizing an 
Olympics in our country has never faded. 
In Tokyo, you did not just watch the ga-
mes, you must have had the opportunity 
to assess the organization from another 
aspect with your team. You also met with 
many officials, especially Seiko Hashi-
moto, Minister for the Tokyo Olympic and 
Paralympic Games Committee. Did these 
contacts have positive effects for the or-
ganization we will hold in the future?

Of course, we held meetings in Tokyo, whi-
ch we benefited therefrom greatly… Well, 
can we host the Olympics?  Yes, we can 
host Olympics very well. We also noticed 
it when we looked at the Olympics we par-
ticipated in the past, regardless of Rio or 
Tokyo. We have the capacity to carry out 
these organizations very successfully.

Spor teşkilatımızın yıllardır ülkemizde 
bir Olimpiyat düzenleme konusundaki 
sevdasının asla küllenmediği de bilinen 
bir gerçek. Tokyo’da da sadece oyunları 
izlemediniz; ekibinizle mutlaka organi-
zasyonu bir başka açıdan inceleme fırsa-
tı bulmuşsunuzdur. Başta Olimpiyat ve 
Paralimpik Oyunları Organize Komitesi 
Başkanı Seiko Hashimato olmak üzere 
bir birçok yetkiliyle de görüştünüz. Ge-
lecekte yapacağımız organizasyon için 
bu temasların size yararı oldu mu?

Elbette çok faydalandığımız görüşmeler 
gerçekleştirdik Tokyo’da… Peki biz olim-
piyat yapabilir miyiz? Hem de çok iyi bir 
şekilde yapabiliriz. Bunu gittiğimiz olimpi-
yatlarda gördük, yani yaşanan olimpiyat-
lara baktığımız zaman, Rio olsun, Tokyo 
olsun… Biz, gayet başarılı bir şekilde bu 
organizasyonları gerçekleştirecek kapasi-
teye sahibiz.

Röportaj  /  Interview 17



“In the past, we gained some experiences during the candidacy period of Istanbul.  In other 
words, we had experience with the decision makers, namely the members of the Olympic 
Committee and the delegates who voted for the Olympics. Sometimes these decisions can 

be political.  When we look at it, no Muslim country has ever hosted an Olympics.”

For this reason, sometimes there were political decisions, sometimes other approaches, but we have the ca-
pacity and preparation to host the Olympics.  We also have the organizational ability to successfully host the 

Olympics.  I believe that Turkey will continue to grow and develop in the future and will host the Olympics.  

Röportaj  /  Interview

“Geçmişte, İstanbul’un adaylığında yaşadığımız tecrübeler var. Yani olimpiyat düzenlenme-
si konusunda karar vericiler, yani Olimpiyat Komitesinin üyeleri ve artı oy veren delegeler… 

Bazen bunlar siyasi olabiliyor. 
Bakın bu zamana kadar hiçbir Müslüman ülke olimpiyat yapmamış.”

Dolayısıyla bazen siyasi kararlar, bazen diğer yaklaşımlar, ama bizim olimpiyat yapma kapasitemiz ve 
hazırlığımız var. Olimpiyatları başarıyla gerçekleştirecek organizasyon yeteneğine de sahibiz. Ben ileride in-

anıyorum ki Türkiye büyümeye, gelişmeye devam edecek ve olimpiyatları da yapacak.  
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Olimpiyat denince akla gelen en önemli 
genel kriterler; tesis yeterliliği, organi-
zasyon kabiliyeti, faal sporcu sayısı ve 
en önemlisi de halkın olimpizm ruhunu 
içine sindirmesidir. Sizce Türkiye olarak 
bu kriterlerin hangilerinden geçerli not 
alabiliriz?

Öncelikli şunu vurgulamak isterim ki; 
inşallah, ülkemiz olimpiyatlara da ev sa-
hipliği yapacak. Çünkü bunu başaracak 
güçte ve potansiyeldeyiz. Olimpiyatlara ev 
sahipliği yapma arzusu hep içimizde var. 
İnşallah bunu gerçekleştireceğiz. Çünkü 
bu ülkeye olimpiyat yakışır. Bu hedefimizi 
gerçekleştirmeyi de çok arzu ediyoruz.

Maddi anlamda olsun, sportif anlamda 
olsun bunun da alt yapısını oluşturmuş 
durumdayız. Uluslararası spor camiası içe-
risinde edindiğimiz tecrübelerimiz de var. 
Hatırlanacağı üzere geçmişte olimpiyatla-
ra adaylık süreci içerisinde de edindiğimiz 
ciddi tecrübeler var.

The most important general criteria 
that come to mind when it comes to the 
Olympics are the adequacy of the facili-
ties, organizational ability, the number 
of active athletes and most importantly, 
the Olympic spirit of the society. As Tur-
key, which of these criteria do you think 
we meet?

First of all, I would like to emphasize that, 
our country will host Olympics if Allah 
permits. Because, we have the power and 
potential to achieve this. We have always 
had the desire to host the Olympics. We 
will realize this desire if Allah permits. Our 
country deserves the Olympics. We also 
wish to achieve this goal.

We have created the infrastructure for this, 
whether financially or athletically. We also 
have experience gained in the internatio-
nal sports community. As it will be remem-
bered, we have gained serious experience 
during the Olympic candidacy process in 
the past.
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Hatırlanacağı üzere geçmişte İstanbul’un 
adaylığı söz konusuydu. Bu anlamda İs-
tanbul üzerinde düşünürsek, İstanbul 
zaten doğal bir olimpiyat şehri, çünkü 
orada verilmeye çalışılan ruhu yaşayan 
bir şehir. Birlikteliği, farklı kültürlerin bir 
araya gelmesi, dostça bir rekabetin içe-
risinde bir takım müsabakaların yapılıp 
başarı elde edilmeye çalışılması bunlar 
zaten İstanbul’da var olan şeyler. Kültür-
lerin, tarihin birleşmesi, ülkemizde de var 
olan bir şey. Bizim ülkemize, bu ülkeye 
olimpiyat yakışır dediğiniz gibi iki kıtanın 

As it will be remembered, Istanbul’s candi-
dacy was in question in the past. If we think 
about Istanbul in this context, Istanbul is al-
ready a natural Olympic city. This city lives 
the spirit that is tried to be given. In Istanbul, 
there are already elements such as unity, 
bringing different cultures together, and 
trying to achieve success by holding some 
competitions in a friendly competition.  The 
merging of cultures and history is somet-
hing that exists in our country as well. As 
you said that our country deserves the Ol-

birleştiği İstanbul’a, tesisleriyle, bütün de-
ğerleriyle yakışır.

İstanbul’un doğal bir olimpiyat şehri olma-
sı kadar, Türkiye’de aynı zamanda doğal 
bir olimpiyat ülkesidir. Bu yolda yapılacak 
olan çalışmaların da elde ettiğimiz ulusla-
rarası tecrübeler ışığında değerlendirme-
lerini yapmak gerekiyor. Bu maddi külfeti 
olan ve aynı zamanda bir maddi getirisi de 
olan bir proje. Hem dönüşümü oluyor hem 
katkısı oluyor ama ciddi anlamda yapma-
nız gereken sorumluluklarınız da oluyor. 

ympics, Istanbul, where two continents meet, 
deserves it with its facilities and all its values. 

As much as Istanbul is a natural Olympic city, 
Turkey is also a natural Olympic country. It is 
necessary to evaluate the studies to be carried 
out for this goal in the light of the international 
experiences we have gained. This is a project 
that has a financial burden and a financial 
return.  It provides both returns and contributi-
ons, but you also have serious responsibilities 
that you must do. If we go through the criteria 

Bahsettiğiniz kriterler üzerinden gidecek 
olursak. Ülkemizin uluslararası büyük or-
ganizasyonları düzenleme noktasındaki 
kabiliyeti, başarısı zaten ortada. Pek çok 
dünya şampiyonasını, uluslararası orga-
nizasyonu başarıyla gerçekleştirdik., ger-
çekleştirmeye de devam ediyoruz. Tesis 
yeterliliği konusunda dünyanın en önde 
gelen ülkelerden biriyiz. Konaklama, gü-
venlik, ulaşım gibi kriterleri de göz önün-
de bulundurduğunuzda ülkemiz, tam bir 
olimpiyat ülkesi.

you mentioned, the ability and success of 
our country in organizing large internati-
onal organizations is already evident. We 
have successfully held many world cham-
pionships and international organizations, 
and we continue to do so. We are one of the 
world’s leading countries in facility adequa-
cy. Considering the criteria such as accom-
modation, security and transportation, our 
country is a very convenient country for the 
Olympics. 

“Türkiye olimpiyatı çok istedi ve istiyor.”

“Turkey has always wanted the Olympics and still wants.”

Röportaj  /  Interview20



Tokyo değerlendirmeniz, olimpik fede-
rasyonların kaderini de belirleyecek. 
Bu yılın sonuna kadar seçimler olacak, 
başarılı federasyon başkanları yoluna 
devam ederken, başarısız yönetimler 
de gidecek. Paris 2024 hemen kapıda… 
Cumhurbaşkanımız da şampiyonları 
kabulünde, Paris 2024 için hemen ça-
lışmalara başlanacağı belirtmişti. Spor 
camiasını son derece ilgilendiren bu iki 
önemli konuda da görüşlerinizi öğrene-
bilir miyiz?

Sayın Cumhurbaşkanımızın bu memleke-
tin çocuklarına, gençlerine ve sporcusuna 
duyduğu muhabbet herkesin malumu… 
Kendileri de sporun merkezinden gelen 
bir lider… Spor disiplinine vakıf, sporun 
faydalarını bilen, Türk sporunu iyi tanıyan 
bir lider… Dolayısıyla Sayın Cumhurbaş-
kanımız bizlere bu konuda daima ilham 
olmuş, yol açmış, rehberlik etmiştir.

Sporda devrim niteliğindeki yatırımlarla, 
tesisleşme hamlesi ile Türkiye spor ülkesi 
olma yolunda güçlü bir iddia ortaya koy-
muştur. Seçkin uluslararası organizasyon-

Your assessment of Tokyo will also deter-
mine the fate of the Olympic federations.  
There will be elections by the end of this 
year, while successful federation presi-
dents will continue their way, unsuccess-
ful administrations will leave. Paris 2024 
is just around the corner… Our President, 
in his acceptance of the champions, sta-
ted that the working for Paris 2024 would 
start immediately. Can we learn your 
views on these two important issues that 

are of great interest to the sports com-
munity?

Everyone knows the 
love our President 

has for the child-
ren, youth, and 
athletes of this 
country... He is 
also a leader 
coming from 
the center of the 

sport… A leader 
who knows the 

larda ev sahipliği tercih edilen bir ülke 
konumuna gelmiştir. Ayrıca bütün bu 
destek ve katkılar vesilesiyle; artık spor 
turizminin de gözdesi ve bu yolla ekono-
miye ciddi katkılar sağlanan bir ülkeyiz. 
Bütün bu yatırımların karşılığını görece-
ğimiz bir alan da olimpiyat oyunları de-
miştik.

Yalnızca Tokyo2020 için ortaya koyduğu-
muz bir iddia değil, önümüzdeki diğer 
olimpiyatlarda da emeğimizin karşılığı-
nı çok daha fazla alacağız. Bu, uzun bir 
yol… Kısa vadeli hedeflerimiz elbette 
var; ama biz sürdürülebilir başarının pe-
şindeyiz.

Bir kere şunu çok net ifade etmek iste-
rim ki; Tokyo2020 bizim için bir sonuç 
değil, başlangıçtır. Spora olan destek 
ve yatırımlarımızın doğru istikamette 
olduğunun en bariz göstergesidir. Spor-
cularımız tesadüfen madalya almadılar. 
Sporcularımız, şans eseri Tokyo’ya gidip 
ilklere imza atmadılar. Bu, bizim yıllardır 
verdiğimiz desteğin, yaptığımız yatırım-
ların meyvelerini ilk toplayışımızdır. Tok-
yo2020, bir ilk adımdır.

sports discipline, knows the benefits of sports, 
and knows Turkish sports well... Therefore, our 
President has always inspired, led and guided us 
in this regard.

Turkey has made a strong claim to become a 
sports country with its revolutionary investments 
in sports and its establishment move. It has be-
come a preferred country to host distinguished 
international organizations. In addition, thanks 
to all these supports and contributions, we are 
now a country that is also a favorite of sports tou-
rism and thus contributes significantly to the eco-
nomy. Another area where we will see the return 
of all these investments is the Olympic games.

This is not just a claim we made for Tokyo2020. 
We will get much more reward for our efforts in 
the other Olympics to come. It is a long way... Of 
course, we have short-term goals, but we are af-
ter sustainable success.

I would also like to state very clearly that; Tok-
yo2020 is not a result for us, it is a beginning. This 
is the most obvious indication that our support 
and investments in sports are in the right direc-

M a d a l y a 
alamasa 
bile ma-
dalyaya 
çok ya-
kın olan, 
önümüz-
deki olim-
piyatlarda 
da madal-
yalarda favori 
olarak gösterilen 
sporcular yetiştiriyo-
ruz. Branşında dünya yıldızı ola-
cak, olimpiyat oyunlarına damga vuracak 
sporcular yetiştiriyoruz. Sporcularımız 
artık çok genç yaşlarda olimpiyatlarda 
deneyim kazanarak gelecekleri adına bü-
yük kazanımlar elde etti.  Biz sadece bir 
olimpiyat oyunu için mücadele etmedik; 
biz gelecek olimpiyatlara da ışık tutacak 
sporcular yetiştirdik. Biz Tokyo’da güçlü 
bir adım attık. Bunun devamı gelecek. 
Bu olimpik kadro Paris 2024, Los Angeles 
2028 ve 2032 Brisbane Olimpiyat Oyun-
ları’na Türk sporcusu olarak damga vu-
racak.

tion. Our athletes did not get medals by chance. 
Our athletes did not go to Tokyo and break new 
grounds by chance. This is our first time reaping 
the fruits of our support and investments over the 
years. Tokyo2020 is a step forward.

Even if they do not receive a medal, we train ath-
letes who are very close to the medal and who 
are shown as favorites in the medals in the upco-
ming Olympics.  We are raising athletes who will 
be world stars in their branch and will mark the 
Olympic games. Our athletes have gained expe-
rience in the Olympics at a very young age and 
have achieved great gains for their future.  We did 
not only fight for an Olympic game, but also trai-
ned athletes who will shed light on the upcoming 
Olympics. We took a powerful step in Tokyo. This 
will continue for sure. As Turkish athletes, this Ol-
ympic team will mark the Paris 2024, Los Angeles 
2028 and 2032 Brisbane Olympic Games. 

ışık tutacak sporcular yetiştirdik. Biz Tokyo’da 
güçlü bir adım attık. Bunun devamı gelecek. Bu 
olimpik kadro Paris 2024, Los Angeles 2028 ve 
2032 Brisbane Olimpiyat Oyunları’na Türk spor-
cusu olarak damga vuracak.



Nezir ÖNAL
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2020 Tokyo; bir yıl ertelenmesine rağmen yine de pandemi gölgesinde seyircisiz yapılan ve Türkiye için 
hem ilklerin yaşandığı hem de 73 yıllık madalya rekorunun kırıldığı bir Olimpiyat Oyunları olarak tarihe 

geçti…

Although it was postponed for a year, Tokyo 2020 still went down in history as the Olympic Games held 
without spectators amid the pandemic where Turkey blazed a trail with breaking its 73-year medal record.



1948 Londra’da güreşçinin kazan-
dığı 11 (6 altın,4 gümüş ve 1 bronz) 
ve Ruhi Sarıalp’in 3 adım atlamada 
kazandığı bronzla aldığımız 12 madal-
yayı, Tokyo 2020’de bu kez 6 farklı branşta 
alınan 13 madalya (2 altın, 2 gümüş ve 9 
bronz) ile geçtik…

Rekorun yanı sıra birçok ilkleri de yaşa-
dık… 

İşte, Mete Gazoz ile Okçulukta kazanılan 
ilk madalyanın altın olması, Busenaz Sür-
meli’nin Boksta elde ettiği ilk Olimpiyat 
Şampiyonluğu, yine Boksta Buse Naz Ça-
kıroğlu’nun gümüş madalyasıyla ilk kadın 
boksör unvanını elde etmesi, bu yıl ilk kez 
Olimpiyatlara alınan Karatede ilk madal-
yanın Eray Şamdan’dan gümüş ile gelmesi, 

Although it was postponed for a year, Tokyo 
2020 still went down in history as the Oly-
mpic Games held without spectators amid 
the pandemic where Turkey blazed a trail 
with breaking its 73-year medal record.

Subsequent to the wrestler in 1948 in Lon-
don with 11 medals (6 gold, 4 silver and 1 
bronze) and Ruhi Sarıalp who won 12 me-
dals in the triple jump, this time we beat 
our own record with 13 medals (2 gold, 2 
silver and 9 bronze) in 6 different branc-
hes in Tokyo 2020.

Alongside the 
record, this has 
been the year of 
many firsts. 

To name a few, 
gold medalist 
Mete Gazoz won 
the country’s 
first-ever award 
in Archery, and 
Busenaz Sürmeneli won the 

first-ever Women’s Welter Olympic Gold, 
and Buse Naz Çakıroğlu assumed the title 
of the first female boxer to win the silver 
medal in flyweight boxing. On the other 
hand, Eray Şamdan won the first silver me-
dal in Karate which made its 
debut at the Olympi-
cs. Additionally, Ali 
Sofuoğlu won the 
first bronze me-
dal in Karate 
Kata which is 
the 100th me-

dal of Turkey at 
the Olympics and 
Merve Çoban became the first 
female Karate athlete to win 

the bronze medal in Kumite. 
Moreover, Ferhat Arıcan who won 

the bronze medal in parallel 
bars made history by win-
ning the first medal in Gym-
nastics. Besides, Rıza Kaya-
alp, being the 2nd wrestler 
who secured medals in 3 

Olympic Games, won the bronze medal in 
Greco-roman wrestling and finally, Yase-
min Adar became the first female wrestler 
to win the bronze medal in wrestling.

Likewise, Taha Akgül (Wrestling), Hakan 
Rençber and Hatice Kübra Ilgın 

(Taekwondo) and Uğur Aktaş 
(Karate) are those athle-

tes that contribute to 
the national sport by 
winning the bronze 
medal.

Apart from these, we also 
added Archery, Gymnasti-

cs and Karate to 6 branches that we 
win medals in our Olympic Games history. 

Furthermore, while only 5 female athletes 
of ours have won medals at the Olympics 
up till today, all of our 5 female athletes 
show the world their strength in Tokyo.
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Ali Sofuoğlu’nun Karate Kata’da alınan 
ilk bronz madalyanın aynı zaman-

da ülkemizin olimpiyatlardaki 
100. madalyaya denk düş-

mesi, Kumite’de bronz 
alan Merve Ço-

ban’ın 
ilk kadın 
karateci ol-
ması, Ferhat 
Arıcan’ın para-
lel alette ka-
zandığı b r o n z u n 

Cimnastik’teki 
ilk madalya olarak 

tarihe geçmesi, Greko’da 
boynuna taktığı bronz ile Rıza Ka-

yaalp’in 3 olimpiyatta madalya kazanan 2. 
ve Yasemin Adar’ın güreşte bronz madalya 
kazanan ilk kadın güreşçi olmaları…

Taha Akgül (Güreş), Hakan Renç-
ber ile Hatice Kübra Ilgın (Tek-

vando) ve Uğur Aktaş da (Karate) 
Bronz madalya alarak ülke sporuna 

katkı veren sporcular oldu.

Tüm bunların dışında, Olimpiyat ta-
rihimizde madalya kazandığımız 6 

olan branşımıza, Okçuluk, Cimnastik 
ve Karateyi de ekledik. Aynı zamanda 

bugüne kadar sadece 5 kadın sporcu-
muz olimpiyatlarda madalya kazanırken 

Tokyo’da 5 kadın sporcumuz birden bu 
mutluluğu yaşayarak güçlerini tüm dün-

yaya gösterdiler.

RECORD MEDAL HAUL AND BREAKING
GROUNDS IN TOKYO 2020



*Gençlik ve Spor Bakan Yardımcısı
*Deputy Minister of Youth and Sports

TARİHE İZ BIRAKAN GENÇLER…

Tokyo Olimpiyatları ve Paralimpik Oyunları’nda elde ettiğimiz tarihi başa-
rıları anlamak için aslında 2002 yılına gitmemiz gerekiyor. Türk sporunun 
ve milli sporcularımızın en büyük destekçisi, amatör spor ruhunu en iyi 
bilen isimlerden Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın vizyonu sa-

yesinde bugünkü başarılarımızı konuşabiliyoruz.

Eğer dünya sporunda söz sahibi ol-
mak istiyorsanız altyapı, tesisleşme 
ve profesyonel eğitim kadrolarınızla 
çalışıyor olmalısınız. Son 19 yılımızı 
masaya yatırdığımızda bu alanlarda 
tamamen hedeflerimize ulaşmış ol-
makla beraber organizasyon kabili-
yeti ve malzeme desteğinde de çok 
iyi durumda olduğumuzu rahatlıkla 
söyleyebilirim. Durum böyle olunca 
da madalyalar kendiliğinden geliyor. 
Çünkü sistemi oturtmuş oluyorsu-
nuz.

Tokyo’da birçok branşta madalya-
lar kazanarak kürsüde yer almayı 
başardık. Lokomotif branşlarımızın 
yanı sıra okçuluk, boks, cimnastik 
ve karatede de ilklerimizi yaşadık. 
Golbol ve masa tenisinde üst düzey 
performanslarla altın madalyaların 
sahibi olduk Milli sporcularımızın 
heyecan dolu müsabakalarını bizzat 
yerinde takip ederek hem sevinçleri-
ne hem de hüzünlerine ortak olduk.  

Milletimize gurur dolu günler yaşatan 
sporcularımız, aynı zamanda tarihe iz 
bırakan gençlerimiz oldular. 

Cumhuriyet tarihimizin en başarılı 
olimpiyatlarını geride bırakırken 2024 
Paris Olimpiyatları için çalışmaları-
mızı da aralıksız sürdürmeye devam 
ediyoruz. Cumhurbaşkanımızın tam 
desteği ve milletimizin duaları ile 
daha nice zaferler elde edeceğimize 
yürekten inanıyorum. Olimpiyat at-
mosferini yaşamış biri olarak sporcu 
kardeşlerimin yanında olmaya de-
vam edeceğim. Bizim tecrübemiz ile 
onların yetenekleri birleştiğinde neler 
yapabileceğimizi biliyoruz. Uluslara-
rası alanda İstiklal Marşı’mızı dinletip 
şanlı bayrağımızı göndere çektirmeyi 
sürdüreceğiz. 
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Konuk Yazar /  Guest  Author

Bekle bizi Paris! 
Daha güçlü geliyoruz   :)
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YOUNGSTERS WHO MADE A MARK IN HISTORY
In order to understand the historical achievements we achieved in the Tok-
yo Olympics and Paralympic Games, we actually need to go back to 2002. 
Thanks to the vision of our President Recep Tayyip Erdoğan, who is the bi-
ggest supporter of Turkish sports and our national athletes and who knows 
the spirit of amateur sports best, we can talk about our achievements today.

If you want to have a say in world sports, 
you must be working with your infrastru-
cture, facilities and professional training 
staff. When we put our last 19 years on 
the table, I can easily say that we have ac-
hieved our goals in these areas, and that 
we are in a very good position in terms of 
organizational capability and material 
support. When this is the case, the medals 
come automatically. Because you are set-
ting up the system.

We managed to take place on the podi-
um by winning medals in many branches 
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in Tokyo. In addition to our locomotive 
branches, we also experienced our firsts 
in archery, boxing, gymnastics and kara-
te. We won gold medals with high-level 
performances in goalball and table ten-
nis. By following the exciting competiti-
ons of our national athletes on site, we 
shared both their joys and sorrows. Our 
athletes, who made our nation live proud 
days, also became our youth who left 
their mark on history.

As we leave behind the most successful 
Olympics of our republican history, we 

continue to work uninterruptedly for the 
2024 Paris Olympics. I sincerely believe 
that we will achieve many more victories 
with the full support of our President and 
the prayers of our nation. As someone 
who has experienced the Olympic at-
mosphere, I will continue to stand by my 
fellow athletes. We know what we can do 
when our experience and their skills are 
combined. We will continue to have our 
flag hoisted by listening to our National 
Anthem in the international arena.

Wait for us Paris! We are coming stronger 
:)
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18 branşta 108 sporcuyla katıldığımız dün-
yanın en büyük spor organizasyonunda 
kafilemizdeki kadın sporcu sayısı 50… 
Türkiye’yi temsil edenlerin neredeyse ya-
rısını oluşturuyorlar. Her 
ne kadar sayısal 
üstünlük er-
keklerde gö-
züküyorsa 
da etkin-
lik, ilkleri 
başarma 
ve tarihe 
geçme ko-
nularında 
ka d ı n l a r ı n 
gücü varlığını 
iyice hissettirdi.

Aynı zamanda bugüne ka-
dar tüm olimpiyat oyunlarında sadece 5 
kadın sporcumuz olimpiyatlarda madalya 
kazanırken Tokyo’da 5 kadın sporcumuz 

The number of female ath-
letes in our team is 50 
in the world’s largest 
sports organization, in 
which we participated 
with 108 athletes in 18 
branches. They form al-
most half of those who rep-
resent Turkey. Although we saw 
that men outnumbered, the power of 
women made itself present with regard to ef-
ficiency, breaking new grounds and making 
history.

Furthermore, while only 5 female athletes of 
ours have won medals at the Olympics up till 

birden bu mutluluğu yaşaya-
rak güçlerini tüm dünyaya 
gösterdi.

İşte kadın sporcula-
rımızın gücünü tüm 

dünyaya gösteren 
başarıları:

Boks’ta Olim-
piyatlarda ilk 
kez ringe çıkan 
kadın olarak ta-
rihe geçen Busenaz 

Sürmeneli’nin elde 
ettiği ilk Olim-

piyat Şampi-
yonluğu, yine 

Buse Naz Ça-
kıroğlu’nun gümüş 
madalyalı ilk kadın 
boksör unvanını 
elde etmelerni ilk 

today, all of our 5 female athletes 
show the world their power in 
Tokyo.

Here are the achievements of 
our female athletes 

showing their power 
to the whole world:

To begin with, in boxing, 
Busenaz Sürmeneli went 
down in history as the first 
woman to enter the ring at 
the Olympics, and Buse Naz 
Çakıroğlu assumed the title of the 
first silver medalist female boxer.

sıraya koyabiliriz.

Bunlara bir de Ya-
semin Adar’ın 

güreşte bronz 
madalya kaza-
nan ilk kadın 
güreşçi, Kara-

te Kumite’de 
bronz alan Mer-

ve Çoban’ın ilk 
kadın karateci ola-

rak tarihe geçmelerini 
ekleyebiliriz.

Ayrıca Olimpiyatlara alındığı 2000 Syd-
ney’den itibaren madalya açısından 

hiçbirini boş geçmeyen Tekvando, 
bu özelliğini yine tekrarladı. Ha-
tice Kübra Ilgın (Tekvando bronz 
madalya alması, Rukiye Yıldı-
rım’ın bronz madalya mücadele-

sinden yenik ayrılarak 5. olmasının 
altını çizmeliyiz.

Additionally, Yasemin Adar became the 
first female wrestler to win a bronze medal 
in wrestling, and Merve Çoban, who took a 
bronze medal in Karate Kumite, went down 

in history as the first female karate pla-
yer.

Besides, Taekwondo which we 
always succeeded in by se-
curing medals since Sydney 
2000 when it made its debut 
at the Olympics, continued its 

success. We must also empha-
size that Hatice Kübra Ilgın won 

the bronze medal in Taekwondo, 
and Rukiye Yıldırım came in fifth after losing 

the bronze medal fight.

kadınların gücü
Tokyo 2020 olimpiyat oyunlarında etkinlik, 

ilkleri başarma ve tarihe geçme konularında 
kadınların gücü varlığını iyice hissettirdi.

THE POWER OF WOMEN

Murat CANDEMİR
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GÖNLÜMÜZÜ FETHEDENLER
Olimpiyatlara ilk kez 2016 Rio’da katılan 
ve 34.sırada bitiren modern pentlatlon-
cumuz İlke Özyüksel’in büyük ilerleme 
kaydederek Tokyo’da 5.sıraya kadar yük-
selmesini,

Judo’da Kayra Sayit, Tekvando’da Rukiye 
Yıldırım ve Karate Kata’da Dilara Bozan 
olimpiyat 5’ciliklerini,

Atletizm cirit atmada Eda Tuğsuz’un final-
de 4.olarak madalyayı kaçırmasını, 

Takım sporlarında ise Tokyo’da kıl payı ka-
çırdığımız ve Olimpiyat 4’cülüğüyle yetin-
diğimiz Okçuluk’ta Mete Gazoz ve Yasemin 
Ecem Anagöz’den oluşan karışık takımımı-
zı gönlümüzü fetheden sporcular olarak 
tarihe not düşebiliriz.

Gelelim Sultanlarımıza… Kadın Voleybol 
Milli Takımımız, Olimpiyatlara bize ikinci 
kez takım olarak katılma sevinci yaşattı. 
(İlk kez katıldıkları 2012 Londra’yı sporcu-
larımız 9.sırada bitirmişlerdi.) 

Tokyo 2020’da e ise “Ölüm grubu” olarak 
adlandırılan B grubundan, son Olimpiyat 
Şampiyonu Çin, Dünya Şampiyonu Rusya 
ve Arjantin gibi çok güçlü rakiplerini ye-
nip Tokyo’da şampiyon olan ABD’yi (3-2) 
elimizden kaçırmalarına rağmen çeyrek 
finale yükselme başarısını gösterdi. Ancak 
G.Kore’ye 3-2 yenilerek Olimpiyat 5’cisi 
olarak bize hem hüznü hem de mutluluğu 
birlikte yaşattılar. 
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It must be noted that our modern pentath-
lete İlke Özyüksel, who participated in the 
Olympics for the first time in 2016 Rio and 
finished in 34th place, made great progress 
and came in 5th in Tokyo.

Also, Kayra Sayit in Judo, Rukiye Yıldırım in 
Taekwondo and Dilara Bozan in Karate Kata 
won the 5th place at the Olympics.

Eda Tuğsuz missed the medal by placing 4th 
in the final in javelin throw. 

Moreover, in team sports, it should be men-

tioned that our mixed team in Archery con-
sisting of Mete Gazoz and Yasemin Ecem 
Anagöz lost by a neck in Tokyo. However we 
settled for 4th place at the Olympics and they 
won our hearts.

Finally to get to our Sultans of the Net, Our 
Women’s National Volleyball Team gave us 
the joy of participating in the Olympics as a 
team for the second time. (Our athletes finis-
hed in 9th place in 2012 London, where they 
participated for the first time.) 

In Tokyo 2020, even though they were in 
group B, which is called the “Death Group”, 
they defeated their strong rivals such as Chi-
na, the last Olympic Champion and Russia, 
the World Champion, and Argentina. Despite 
the loss against the USA (3-2) who won the 
championship in Tokyo, they succeeded in 
reaching the quarter-finals. However, they 
lost 3-2 to South Korea and became the 5th 
at the Olympics, giving us both sadness and 
happiness. 

THOSE WHO WON OUR HEARTS
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*Spor Hizmetleri Genel Müdürü
*General Director of Sports Services

YÜRÜYECEK DAHA ÇOK 
YOLUMUZ VAR

2024 Paris Olimpiyatlarına giden süreçte öne 
çıkamadığımız spor branşlarında ülkemizi çok 
daha iyi bir konuma taşımayı hedefliyoruz. 
Federasyonlarımızla Tokyo 2020 Olimpiyatlarını 
değerlendirerek, güçlü ve zayıf yanlarımızı analiz 
edeceğiz.

We aim to labor our country to a 
much better position in the sports 
branches that we could not stand 
out in the process leading to the 
2024 Paris Olympics. We will ana-
lyze our strengths and weakness-
es by evaluating the Tokyo 2020 
Olympics with our federations.

“Her biri gönlünü, yüreğini ortaya 
koydu. Heyecanıyla, alın terleriyle 
gayret gösterdiler. Sporcularımız, 
farklı branşlarda hem altın hem 
gümüş hem de bronz madalya ka-
zandı. Bu, 1-2 yılda birden bire olan 
bir şey değil. Bu uzun süreç, özveri 
istiyor, inanmak ve sabırla o yolda 
yürümek gerekiyor. Madalya alan 
sporcularımız bunu başardılar.

made a great effort with their enthusiasm 
and sweat blood. Our athletes won both 
gold, silver and bronze medals in different 
branches. This is not something that hap-
pens overnight. This long process requires 
self-sacrifice, it is necessary to believe 
and go down the road patiently. Our me-
dal-winning athletes have accomplished 
this.

Son yıllarda spora yapılan yatırım-
lar meyvesini vermeye başladı. 
Tokyo’nun ev sahipliği yaptığı hem 
olimpiyat hem de paralimpik oyun-
larında toplam madalya sayısı bakı-
mından ülkemiz olimpiyat tarihinin 
en başarılı organizasyonuna imza 
attı.

Tokyo 2020’ye 58 erkek, 50 kadın 
olmak üzere 108 sporcuyla katıldık. 

In recent years, investments in sports have 
begun to bear fruit. In terms of the total 
number of medals in both the Olympic and 
Paralympic games hosted by Tokyo, our 
country has achieved the most successful 
organization in the history of the Olympics.

We participated in Tokyo 2020 with 108 ath-
letes, 58 men and 50 women. “Every one of 
them put their heart and soul into it. They 

WE HAVE A LONG WAY TO GO
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Kasım ayında TOHM’ ların kuruluşu ile 
başlatılan 2024 hedefli çalışmalarımıza 
dahada hız kazandıracağız. Nasıl Tok-
yo’da 2016 Rio’daki başarımızın üstüne 
çıkmışsak inşallah Paris’te de Tokyo’da 
elde ettiğimiz başarı çıtasını çok daha yu-
karı taşıyacağız.

Tesislerimiz; devletimizin imkanları ve 
antrenörlerimizle tüm vatandaşla-

rımızın emrindedir. Herkesi bu 
güzel tabloyu yaşamak için, 

olimpiyatlara, dünya ve 
Avrupa şampiyonala-

rına katılmak ve ma-
dalya almak için, 

İstiklal Marşı’nı 
söylemek ve bay-
rağı göndere çek-
tirmek için spor 
yapmaya davet 
ediyoruz. 

Spor teşkilatı 
hazırdır…

Ayrıca, Tokyo 2020’de Paralimpik Oyun-
ları’nda elde ettiği başarılı sonuçlarla 
tarihinin en iyi olimpiyat performansını 
sergileyen sporcularımız, önemli başarılar 
elde etti. Tokyo’da 13 branşta 87 sporcuyla 
mücadele ederek, tarihinde 7. kez yer aldı-
ğımız organizasyonda en yüksek madalya 
sayısına ulaştık.

Bu olimpiyatta ilkleri yaşadık. Pek çok 
branşta yeni tohumların yeşerdiğini gör-
dük. Yürüyecek daha çok yolumuz var. 
Ülkemiz spor noktasında çok ciddi 
aşamalar kat etti. Sayın Cumhur-
başkanı’mızın liderliğinde her 
alanda olduğu gibi spordaki 
altyapımızı, tesisleşme ve 
insan kaynağıyla farklı 
noktalara taşıdık. İnanı-
yorum ki bu çalışmalar, 
Tokyo’da da görüldüğü 
gibi meyvelerini verme-
ye başladı. Daha çok ba-
şarıları inşallah en güzel 
şekliyle sporcularımız 
bize yaşatacak.”

2024 Paris Olimpiyatlarına giden süreçte 
öne çıkamadığımız spor branşlarında ül-
kemizi çok daha iyi bir konuma taşımayı 
hedefliyoruz. Federasyonlarımızla Tokyo 
2020 Olimpiyatlarını değerlendirerek, 
güçlü ve zayıf yanlarımızı analiz edeceğiz. 
Özellikle arzu ettiğimiz seviyeye ulaşa-
madığımız veya ivme kaybettiğimiz spor 
branşlarına daha fazla ağırlık vereceğiz. 
2013 yılı 

Besides, our athletes, who displayed the 
best Olympic performance in their history 
with the successful results they achieved 
in the Paralympic Games in Tokyo 2020, 
gained significant accomplishment. Com-
peting with 87 athletes in 13 branches in 
Tokyo, we reached the highest number of 
medals in the organization that we took 
part in for the 7th time in our history.

We broke new grounds in this Olympics. In 
many branches, we saw that new talents 
are being raised. We have a long way to 
go. Our country has made great strides in 
sports. Under the leadership of our Presi-
dent, we have carried our infrastructure 

in sports to different points, as in every 
field, with facilities and human resources. 
I believe that these efforts have started to 
bear fruit, as seen in Tokyo. I hope our ath-
letes will bring us more success in the best 
way possible.”

We aim to labor our country to a much 
better position in the sports branches that 
we could not stand out in the process le-
ading to the 2024 Paris Olympics. We will 
analyze our strengths and weaknesses by 
evaluating the Tokyo 2020 Olympics with 
our federations. Principally, we will focus 
more on sports branches where we cannot 
reach the level we desire or lose momen-

tum. We will accelerate our 2024-targeted 
works, which started with the establish-
ment of TOHMs in November 2013. Just as 
we surpassed our success in 2016 Rio in 
Tokyo, I hope we will raise the bar of suc-
cess we achieved in Tokyo much higher in 
Paris.

Our facilities are at the disposal of all our 
citizens with the means of our state and our 
trainers. We invite everyone to do sports to 
experience this amazing feeling, to partici-
pate in the Olympics, World and European 
Championships and to get medals, to sing 
the National Anthem and to raise the flag. 
Sports organization is ready.
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Türkiye’nin dünyada diğer konularda olduğu gibi; dünya 
sporundaki yeri de daha yukarılarda, daha kıskanılacak 

basamaklardadır. 

 TMOK Fair Play Komisyonu Başkanı
President of NOCT Fair Play Commission

SPORDA BU HIZI 
KAYBETMEYELİM

Tokyo 2020 yaz olimpiyatları Türk sporuna bir hız getirdi. Yayın organla-
rına bir bakın: eskiden hep futbol, hep futbol vardı. Tokyo’dan bu yana 
haberlerde sayfalarda eski günlerde bir tarafa itilmiş olan sporun diğer 
dallarına ait haberler, başarılar, röportajlar var. Bu, dünyanın en büyük 
spor organizasyonu olan Olimpiyat oyunlarındaki şeref kürsülerinin, 
madalyaların, başarıların rüzgarıdır. Hakkını yemeyelim. Bunda büyük 
pay Gençlik ve Spor Bakanlığının, Milli Olimpiyat Komitemizin ve futbol 
dışı spor dallarına emek veren spor kulüplerimizindir. Tokyo yaz olimpi-
yatları, Türk çocuklarının adı yıllardır geçmeyen spor dallarındaki bece-
rilerini, ortaya koymuş bulunuyor.

Tokyo 2020 Summer Olympics ameliorated 
Turkish sports. There was nothing but foo-
tball in the media. However, since Tokyo, 
there have been news, achievements, inter-
views of other branches of sports that were 
being neglected before. This is the effect of 
hall of fame, secured medals and achieve-
ments of our athletes in the world’s largest 
sports organization, the Olympic games. 
Let’s give them their due. The biggest cont-

ribution in this success belongs to the Mi-
nistry of Youth and Sports, our National 
Olympic Committee and our sports clubs 
that work for sports branches other than 
football. The Tokyo Summer Olympics 
have proved the skills of Turkish children 
in sports that have not been mentioned for 
years. 

LET’S KEEP OUR PACE IN 
SPORTS
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Paralimpik dallardaki başarıları da ekle-
mek yerinde olur. O çocuklar başlarına 
gelen talihsizlikleri yenmenin yanı sıra; 
ay-yıldızlı formayla modern er meydanı 
olan Olimpiyatta da talihsizlikleri yenerek 
şampiyon oldular. Pandeminden dolayı 
ertelenen Tokyo olimpiyatlarının tarihe 
geçen bir şampiyonu daha vardır. O da 
Japonya’dır. Tüm mali kayıplara rağmen, 
olimpiyat ruhu zedelenmesin diye her tür-

The successes in the Paralympic branches 
should be noticed, as well. In addition to 
overcoming the misfortunes that befell tho-
se children, they defeated the misfortunes 
and became champions in the Olympics, 
which is the field of contest with the uni-
form of star and crescent. Tokyo Olympics, 
which was postponed due to the pandemic, 
has another champion that went down in 
history. It is Japan. Despite all the finan-

lü sıkıntıya katlanıp dev bir salgını tüm 
PCR testini 0.02 ile atlatan bu ülke, Olim-
piyatın gerçek madalyasını hak etmiştir. 
Daha önce defalarca gündeme getirdiğim 
gibi: zaman kaybetmeden Tokyo’nun 
tüm yetkililerin de katılması ile ciddi bir 
analizi yapılmalı. Bundan sonra program 
ve hedefler buna göre tespit edilmelidir. 
Türkiye’nin yalnız futbolla yatıp kalkan 
bir ülke olmadığına sporun tüm dalla-

cial losses, this country, which endured 
all kinds of difficulties for the sake of the 
Olympic spirit, survived a pandemic with 
0.02 in the PCR test, and deserved the real 
medal of the Olympics. As I have brought 
up many times before, a serious analysis 
of Tokyo should be made with the partici-
pation of all authorities without wasting 
time. From now on, the program and tar-
gets should be determined accordingly. 

rında kendini gösteren bir ülke olduğuna 
inanarak; dünyayı da inandırmalıyız.  

Türkiye’nin dünyada diğer konularda ol-
duğu gibi; dünya sporundaki yeri de daha 
yukarılarda, daha kıskanılacak basamak-
lardadır. Bunu yapabileceğimizi gösterdik 
ve bu şeref kürsüsünü gönülden istiyoruz.

Believing that Turkey is not a country that 
only cares about football but is a country 
that shows itself in all branches of sports, 
we must make the world believe.  As in ot-
her issues in the world, Turkey; its place in 
world sports is on higher, more enviable 
levels. We have shown that we can do it, 
and we sincerely want this hall of fame.
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OKÇULUK’TA İLK MADALYA ALTIN
O ŞEREF

 METE GAZOZ’UN...
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Omuzları geliştirmek için yüzme, koordi-
nasyon sağlamak için basketbol, görme ve 
dikkat için resim, göz ve el koordinasyonu 
için piyano dersleri almadığı mı?  Günde 
400 ok atıp saatlerce çalışmadığı mı? Ant-
renörü Yusuf Göktuğ Ergin’in 2008 Pekin 
Olimpiyat Oyunlarında atışlarda kullandı-
ğı şapkayı uğur olarak takmadığı mı?  

Bunlar gündeme Mete Gazoz’un altın 
madalya alarak efsane olmasından sonra 
Olimpiyatlara nasıl hazırlandığı konusu 
didik didik edildi. Tabi ki ailesinin nasıl fe-
dakârlıklar yaptıkları da tek tek irdelendi.

Onunla ilgili ne yapsak azdır. Çünkü o Ok-
çulukta ilk olimpiyat şampiyonluğunu ge-
tiren bir efsane oldu. Tabi ki o şeref Mete 
Gazoz’a ait olacak.

Ancak o bu konuda ne kadar başarılı olur-
sa olsun, aklımızda hep mütevaziliğiyle 

yer edinecek. Altın madalya için, “Bu ba-
şarı sadece benim yaptığım fedakarlıklar-
dan, benim yaptıklarımdan gelen bir başa-
rı değil. Bu bir ekibin başarısı, bu Türkiye 
Okçuluk Milli Takımının başarısıdır.  Ben 
sadece bu başarıyı temsil ediyorum” diye 
konuştu.

Aile desteğinin sporcuların başarıları ko-
nusunda çok büyük etkisinin olduğunu 
belirten milli okçumuz, “Aileler çocuklarını 
her zaman desteklesinler, ne olursa olsun 
hep arkasında olsunlar. Çocuk bir şeyi is-
tiyor ve severek yapıyorsa bu desteğin çok 
büyük katkısı olur” şeklinde konuştu.

Karma takımımız madalyayı kıl 
payı kaçırdı.

Mete Gazoz ve Yasemin Ecem Anagöz’den 
oluşan Karma Milli Takımımız Tokyo’da 
madalyayı kıl payı kaçırarak 4. oldu. 

Mücadelede ilk olarak Rusya Olimpik 
Komitesi ile karşılaşan takımımız 6-2’lik 
üstünlükle çeyrek finalist oldu. Bu turda 
da Amerika Birleşik Devletleri’ni eleyen 
Endonezya’yı yine 6-2’lik skor ile mağlup 
etti. Yarı finalde Hollanda ile verdiği müca-
deleyi 3/5’lik mağlubiyet ile tamamlayan 
Millilerimiz, finale yükselemedi. Bronz 
madalya için Meksika ile eşleşen karma 
takımımız, mücadeleyi 2/6 kaybetti ve 
2020 Tokyo Olimpiyat Oyunları’nda ilk 
defa atılan Klasik Yay Karışık Takımlar ka-
tegorisini 4. olarak tamamladı.

Her iki sporcu da 2024 Paris’te takım mü-
sabakasında bu kez madalyayı hedefle-
diklerini belirti. Mete Gazoz ise “Paris’e 
son olimpiyat şampiyonu olarak katıla-
cağım. Hedefim bu unvanımı devam ettir-
mek” dedi.

 

There were those subjects that people wondered 
about how Mete Gazoz prepared for the Olympics 
after he became a legend by winning a gold me-
dal. For instance, he took swimming lessons to 
broaden his shoulders, basketball to develop his 
coordination, painting for his vision and attenti-
on, piano lessons for his eye and hand coordina-
tion, and he shot 400 arrows a day and worked 
for hours. Also, he wore the hat his trainer, Yusuf 
Göktuğ Ergin put on at the 2008 Beijing Olympic 
Games as a lucky charm. Of course, the sacrifices 
made by his family were also scrutinized one by 
one.

It’s the least we can do about him. Because he 
became a legend who brought the first Olympic 
championship in Archery to our country. Certainly, 
the honour is Mete Gazoz’s.

However, no matter how successful he is in this 
respect, he will always be remembered with his 
humbleness. About the gold medal, he said, “This 
achievement is not due to my sacrifices or what I 
have done. “This is the achievement of a team, the 
Turkish Archery National Team.  I only represent 
this success.” he said.

Stating that family support has a great impact on 
the success of athletes, our national archer said, 
“Families should always support their children, 
they should always stand behind them no matter 
what. If the child wants something and does it with 
love, this support will make a great contribution.” 
Our mixed team was so close to the medal.

Being so close to secure a medal, our Mixed Nati-
onal Team, consisting of Mete Gazoz and Yasemin 
Ecem Anagöz, placed 4th in Tokyo. 

Our team, which take on the Russian Olympic 
Committee for the first time, became the quar-
ter-finalist with a 6-2 advantage. In this round, our 
team defeated Indonesia, which had eliminated 
the United States, with a score of 6-2. After the fight 
against the Netherlands in the semi-finals with a 
3-5 defeat, our National Team Players could not 
advance to the final. Paired up against Mexico 
for the bronze medal, our mixed team lost 2-2-6 
and finished 4th in the Classic Bow Mixed Teams 
category, which made its debut at the 2020 Tokyo 
Olympic Games.

Both athletes stated that they are aiming for a 
medal this time in the team competition in 2024 
Paris. Mete Gazoz said, “I will attend Paris as the 
last Olympic champion. My goal is to maintain this 
title.” he said.

The first Olympic medal in Archery is GOLD

THE HONOUR IS METE GAZOZ’S

2020 Tokyo Olimpiyat Oyunlarında klasik yay bireysel kategoride altın madalya kazanan Milli okçumuz, “Bu bir ekibin, Türkiye Okçuluk 
Milli Takımının başarısıdır” dedi.

This is the achievement of a team, the Turkish Archery National Team.” said our national archer, who won the gold medal in the 
classical bow individual category at the 2020 Tokyo Olympic Games.
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OLİMPİYAT ÜZERİNE 
DÜŞÜNCELER…

Antik olimpiyatlardan yüzyıllar son-
ra, “modern olimpiyatlar” Baron 
Pierre de Coubertin öncülüğünde 
yapılan Atina Olimpiyat oyunları ile 
başladı.

Ve… “5 kıtayı sembolize 
eden” halkaları, “Citius, 
Altius, Fortius. / Daha 
hızlı, Daha yüksek, 
Daha güçlü” sloganıy-
la, dahası “kazanma-
nın önüne ‘katılma ve 
yarışmayı’ koyan” söy-
lemi ile bugünlere geldi…

Ne var ki, “1936 Berlin Olimpi-
yat Oyunları’nda ‘kırılma’ yaşandı; 
Hitler’in gösterişli organizasyonu ile 
Spor, “ırkçılığa kadar uzanan” siya-
set, ideoloji yarışmasına dönüştü.

2. Dünya Savaşı arasından sonra, 
bu defa “Rusya önderliğinde” De-
mirperde, “ABD önderliğinde” Batı 
bloklarının “olimpiyat madalya sa-
vaşı” başladı. “Katılma ve yarışma” 
sözü, kaybedenlerin tesellisi olmuş, 
“madalya alma ‘asıl’ hedef” hâline 
gelmişti.

Demirperde’nin yıkılışından sonra da, 
“tablo değişmemiş” bu defa “dev nü-
fusu ile” Çin, “Demirperde’nin yerini 
almış” ve de 2020 Tokyo Olimpiyat 

Oyunları’nda “nefes 
kesen madalya sa-

vaşını”, ABD son 
günün son 

saatlerinde 
Çin’i geçerek 
kazanmıştı!..

Acaba ABD 
“ To k y o ’ n u n 

en başarılısı mı” 
idi, yoksa “en ba-

şarılı ülke” San Marino 
muydu?

2019 sayımına göre 33.860 nüfuslu bu 
ülke, Tokyo’ya “5 sporcu” ile katılmış 
ve “3 madalya” kazanmıştı.

San Marinolu sporcular ülkelerine 
“biri gümüş ikisi bronz üç madalya” 
ile dönmüşler, San Marino’yu, Tok-
yo Olimpiyatı’nda “en çok madalya 
kazanan” 72’nci, “kişi başına en çok 
madalya kazanan” 1’inci ülke yap-
mışlardı.

THOUGHTS ON THE OLYMPICS...

Centuries after the ancient Olympics, the 
“Modern Olympics” began with the Athens 
Olympic Games led by Baron Pierre de Cou-
bertin.

And it came until today with the rings “sym-
bolizing the 5 continents”, and the slogan 
“Citius, Altius, Fortius” which means “Faster, 
Higher, Stronger” and with the motto “the 
most important thing is not winning but tak-
ing part”...

However, there was a “breaking point” at 
the 1936 Berlin Olympic Games with Hitler’s 
flamboyant organization and sports turned 

into a politics and ideology competition that 
“went down to racism”.

After the Second World War, the Iron Cur-
tain, under the leadership of Russia, and the 
“Olympic medal war” of the Western blocs 
under the leadership of the USA commenced. 
The promise of “taking part and compete” 
turned into a consolation for the losers, and 
“securing medals” became the real goal.

Even after the fall of the Iron Curtain, “the 
situation did not change”. This time China 
“replaced the Iron Curtain” “with its giant 
population”, and the USA won the “breath-
taking medal war” in the 2020 Tokyo Olympic 

Games by defeating China in the last hours 
of the last day.

Was the USA “the most successful country in 
Tokyo” or was it San Marino “the most suc-
cessful country”?

According to the 2019 census, this country 
with a population of 33,860 participated in 
Tokyo with “5 athletes” and won “3 medals”.

Athletes from San Marino returned to their 
countries with “three medals, one silver and 
two bronze” making San Marino the 72nd 
country with the “most medals” and the 1st 
country with the “most medals per capita” at 
the Tokyo Olympics.

Konuk Yazar /  Guest  Author
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63 bin nüfuslu Bermuda da “bir altın ma-
dalya kazanarak” 63’üncü, “kişi başına en 
çok madalya kazanan” 2’nci ülke, 112 bin 
nüfuslu Karaiplerin ada ülkesi Grenada da 
“bir bronz madalyayla kişi başına en çok 
madalya kazanan” 3’üncü ülke olmuştu.

“Kişi başına en çok madalya kazanan” di-
ğer ülkeler; Yeni Zelanda, Bahamalar, Ja-
maika, Fili, Hırvatistan, Slovenya ve Gür-
cistan idi.

Tabii, sıralama “sadece nüfus / katılan 
sporcu sayısı / alınan madalya” olarak 
böyle…Bir de, “ülkelerin spora harcadık-
ları, dahası ülke sporunun içinde ve etra-
fında dönen paralar” da hesaba katılırsa, 
ortaya çıkacak tablo bambaşka olacaktı… 
ABD’de sporda “trilyon dolarlar” dönüyor, 
ya San Marino’da?..

Şimdi, “2 Altın + 2 Gümüş + 9 Bronz = top-
lamda 13 madalya aldığımız” ve “Olimpi-
yat oyunlarında madalya rekoru kırdık” 
diye sevinip, mutlu olduğumuz tabloya 
“bu pencereden bakarsak” ne diyeceğiz, 
acaba?..

85 milyonluk ülkede, spora “resmi” devlet 
bütçesinden verdiğini, kulüplerin, okul-
ların harcadıklarını, sponsorların parasal 
desteklerini, spor mekanlarında taraftar-
ların gişelere bıraktıkları paraları, özetle 
sporumuzun 1 yıllık “finans tablosunu” 
ortaya koyarsak, “Acaba Tokyo’da başarılı 
olduk mu?” sorusuna vereceğiz cevap için 
“çok düşünmemiz” gerekmiyor mu?..

Bir başka sorum var; Acaba “Tokyo’da 13 
madalya alan 59’u erkek, 49’u kadın 108 
sporculuk takımımız mı, yoksa 13 branşta 
yarışan 44’ü kadın, 43’ü erkek (Olimpiyat 
oyunlarında ilk defa kadın sporcularımız, 
katılım sayısı olarak, erkek sporcuları geç-
ti) 87 sporcu ile 2 Altın, 4 Gümüş, 9 Bronz 
madalya alan Paralimpik oyunlar takımı-
mız mı” daha başarılı oldu?

Dahası, “15 madalyalı Paralimpik spora ve 
sporculara harcanan para ile, 13 madalya 
alan sporcularımıza harcanan para” ara-
sında da bir mukayese yaparsak, ortaya 
nasıl bir gerçek çıkacak?..

Elbette “daha önceki olimpiyat oyunların-

da aldığımız sonuçlar” ile 2020 Tokyo’yu 
karşılaştırsak, “Tokyo’daki sonuç için ‘ba-
şarılı’ diyebilir” ve de bir ekleme yapabili-
riz, şöyle; “Bu başarının, ‘bundan sonraki 
olimpiyat oyunlarında madalya sayısı 
bakımından daha çok branşta, daha da 
çoğalacağını’ söylemek için kahin olmaya 
gerek yok.”

Yeter ki, “Futbol, sadece futbol” tutkusun-
dan kurtulalım ve Spor medyası olarak 
da “spora ‘futboldan arta kalan yerleri ve 
zamanları bölüştürmek” yanlışından dö-
nelim. “Futbolun ve yorumcularının istila 
ettiği” Spor sayfalarını “spor sayfası”, Spor 
ekranlarını “spor ekranı” yapalım…

Futbol konuşan, futbol yazan sayısız kişi-
nin yanına, hiç olmazsa, “basketbola ver-
diğimiz gibi” hiç olmazsa “diğer sporlar 
için 10’da birlik bir kontenjan” koyalım, 
uygulayalım.

Halkımız ve özellikle gençlerimiz “o spor-
larda neler oluyor” izlesinler, “heveslen-
sinler, hedeflerinin arasına koysunlar” ve 
pistlere, salonlara, ringlere, pisinlere koş-
sunlar!..
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While Bermuda, with a population of 63 
thousand, became the 63rd country by “win-
ning one gold medal” and the 2nd country to 
“win the most medals per capita”, Grenada, 
the island country of the Caribbean with a 
population of 112 thousand became the 3rd 
country with “the most medals per capita 
with one bronze medal”.

Other countries with “most medals per capi-
ta” were New Zealand, Bahamas, Jamaica, 
Philly, Croatia, Slovenia and Georgia.

However, this is the ranking only for “popu-
lation/number of participating athletes/
medals secured”... We should also take into 
account “the money spent by the countries 
on sports”, then the picture would be comple-
tely different... “Trillion dollars” are spent on 
sports in the USA, how about in San Marino?

Now we are happy about the picture saying 
saying “2 gold + 2 silver + 9 bronze = 13 me-
dals secured in total” and “We broke the me-
dal record in the Olympic games.”, however, 
what would we say “if we look at it from this 
point of view”?

In a country of 85 million people, if we reveal 
the “official” government budget for sports, 
the amount that clubs and schools spend, 
the financial support of sponsors, the money 
spent by the fans in sports venues at the box 
office, in a nutshell, the one-year “financial 
statement” of our sports, don’t we need to 
ponder on the question “Did we succeed in 
Tokyo?” 

I have another question: Was our team of 108 
athletes, 59 men and 49 women, who won 
13 medals in Tokyo, more successful or was 
it our Paralympic team that competed in 13 
branches, with 87 athletes, 44 women and 
43 men (for the first time in the Olympic ga-
mes, our female athletes outnumbered male 
athletes in terms of participation) and won 2 
gold, 4 silver and 9 bronze medals?

Moreover, if we make a comparison between 
the money spent on Paralympic sports and 
athletes who won 15 medals and the money 
spent on athletes who won 13 medals, what 
kind of truth will reveal?

Certainly, if we compare the “results we ac-
hieved in the previous Olympic games” with 
Tokyo 2020, we can say that we were succes-
sful in Tokyo and we can add that there is no 
need to be an oracle to say that this success 
will increase in more branches in terms of 
the number of medals in the next Olympic 
games.

Let’s leave aside the passion of “Football, 
only football” and as sports media, let’s fix 
the mistake of “dividing the places and ti-
mes left from football” for sports. Let’s make 
the sports pages invaded by football and its 
commentators “sports page” and let’s make 
the sports screens “sports screen”...

Let’s at least put a one-tenth quota for other 
sports, as we give to basketball, next to the 
countless people who talk and write about 
football, and let’s implement it.

Let our people, and especially our youth, 
watch “what’s going on in those sports” and 
get excited, put those among their goals” 
and run to the tracks, the halls, the rings!

Konuk Yazar /  Guest  Author
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Başkan Dediğin 

BÖYLE OLMALI

IOC üyesi ve Dünya Okçuluk 
Federasyon Başkanı olan Prof. 
Dr. Uğur Erdener’den görevi 
devraldığından beri inanılmaz 
bir şekilde çalışan ve Antalya’yı 
dünyaca en çok tanınan ve 
beğenilen bir Okçuluk Merkezi 
haline getirerek artık sıranın 
olimpiyatlara geldiğini ve bunun 
da yerinin  2020 Tokyo olduğuna 
çok inanan Federasyon Başkanı 
Abdullah Topaloğlu, başarı için her 
türlü fedakârlığı yaptı.

President of the Federation, 
Abdullah Topaloğlu, who has 
been working incredibly since 
he took over from Prof. Dr. Uğur 
Erdener, IOC member and World 
Archery Federation President, 
believes that it is now time for 
the Olympics and emphasizes 

that its place is Tokyo 2020. 
Making Antalya one of the most 

recognized and admired Archery 
Center of the world, he has made all 
kinds of sacrifices for achievement.

Hüseyin Salih BAŞAR
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THAT IS HOW A PRESIDENT SHOULD BE

IOC üyesi ve Dünya Okçuluk Federasyon 
Başkanı olan Prof. Dr. Uğur Erdener’den 
görevi devraldığından beri inanılmaz bir 
şekilde çalışan ve Antalya’yı dünyaca en 
çok tanınan ve beğenilen bir Okçuluk Mer-
kezi haline getirerek artık sıranın olimpi-
yatlara geldiğini ve bunun da yerinin  2020 
Tokyo olduğuna çok inanan Federasyon 
Başkanı Abdullah Topaloğlu, başarı için 
her türlü fedakârlığı yaptı.

2 sporcusunun kota almasına rağmen, 
2020 Tokyo için Başkan, antrenör ve 2 

President of the Federation, Abdullah Topaloğlu, 
who has been working incredibly since he took 
over from Prof. Dr. Uğur Erdener, IOC member 
and World Archery Federation President, believes 
that it is now time for the Olympics and empha-
sizes that its place is Tokyo 2020. Making Antalya 
one of the most recognized and admired Archery 
Center of the world, he has made all kinds of sac-
rifices for achievement.

Perhaps the biggest factor in winning the gold 
medal was the removal of himself from the quota 

sporcudan oluşan kafile kontenjanından 
kendisini çıkartarak, yerine Mete Gazoz 
ile Yasemin Ecem Anagöz için çok yararlı 
olacağına inandığı psikolog Cem Doğu-
han Gizep’i göndermesi belki de altın ma-
dalyanın gelmesindeki en büyük etkendi.

Topaloğlu’nun kendi yerine gönderdiği 
bu psikolog, final müsabakasında Me-
te’nin olumsuz etkilenmemesi için Bakan 
Mehmet Muharrem Kasapoğlu’na müsa-
bakayı tribünden değil de kapalı yerde 

of the Team Turkey consisting of the President, 
trainer and 2 athletes for 2020 Tokyo, although 
2 athletes received a quota, and sending psy-
chologist Cem Doğuhan Gizep, whom he belie-
ved would be very useful for Mete Gazoz and 
Yasemin Ecem Anagöz.

This psychologist, sent by Topaloğlu instead 
of himself, suggested to Minister Mehmet Mu-
harrem Kasapoğlu to watch the match indoors 
rather than from the stands so that Mete would 

seyretmesini önerdi.  Bakan da buna uyma 
nezaketini gösterdi.  Belki de altın madalya 
için elzem olan o son 10’luk atış, bu öneri 
sonucu geldi. 

Sonra da Bakan Kasapoğlu, psikoloğun 
tüm kafile ile ilgilenmesi için oyunların so-
nuna kadar Tokyo’da görevlendirmesine 
karar verdi.

not be adversely affected in the final match. The 
Minister had the decency to comply with this su-
ggestion. Perhaps that final shot at 10 points, 
essential to the gold medal, came as a result of 
this suggestion. 

Then Minister Kasapoğlu decided to assign the 
psychologist to Tokyo until the end of the games 
to take care of the whole team.
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2020 Olimpiyat Oyunları, Türk Okçuluğu-
nun ilk madalyasını kazandığı Olimpiyat 
olarak tarihteki yerini almıştır. 2013 Yılında 
başlattığımız “Olimpiyatın Gençleri” pro-
jesi ilk meyvesini Mete GAZOZ ile vermiştir. 
Tabii ki bu sürecin altın madalya ile sonuç-
lanması bizleri önümüzdeki süreci yönet-
me konusunda cesaretlendirmektedir. 

2013 Yılında Federasyonumuzun tüm ku-
rulları ile beyin fırtınası yürüterek ve her 
bir parametreyi detaylı bir şekilde planla-

yarak hayata geçirdiğimiz “Olimpiyatın 
Gençleri” projesine dahil olan gençleri-
miz, katıldıkları tüm yarışmalarda elde 
ettikleri sonuçlar ile Federasyonumuzun 
Uluslararası alandaki saygınlığını per-
çinlemişlerdir. O dönemde 13-14 yaş 
aralığında olan sporcularımız yine aynı 
düşünce yapısı ve yenilikçi bir yaklaşım 
ile oluşturduğumuz teknik ekibimiz ile 
birlikte çalışarak gelişim süreçlerini etkili 
bir şekilde sürdürmüşlerdir. 

Geleneksel yaklaşımların aksine teknik 
ekibimizin oluşumunda farklı görevlerde 
farklı uzmanlıkları bulunan kişilerin birlik-
te çalışabilmesi ve bu çalışmaların tek bir 
merkezden yönetilmesi hususunda yoğun 
çaba sarf ettik ve çabalarımızın sonucun-
da birbiriyle uyum içerisinde çalışan, ulus-
lararası yenilikleri yakından takip eden bir 
çalışma gurubu oluşturduk. 

Abdullah Topaloğlu

Türk Okçuluğu uzun yıllardır biriktirmiş olduğu tecrübenin 
üzerine, Tokyo’da kazanılan Altın Madalya’nın da özgüveni-
ni ekleyerek geleceğe daha emin adımlarla ilerlemektedir. 
Artık hedef Olimpiyat Altını kazanmış nice Mete GAZOZ’ları 

Türk Sporuna hediye etmektir.

Türkiye Okçuluk Fedarasyonu Başkanı
Turkey Archery Federation President

“OLİMPİYAT GENÇLERİ” PROJESİNİN İLK 
MEYVESİ: METE GAZOZ

THE FRUIT OF THE PROJECT “YOUTH 
OLYMPICS”: METE GAZOZ

   

The 2020 Olympic Games went down in his-
tory as the Olympics in which Turkish Arc-
hery won its first medal. The “Youth Olympi-
cs” project, which we started in 2013, bore 
its first fruit with Mete GAZOZ. No doubt that 
the result of this process which resulted in a 
gold medal encourages us to manage the 
next process. 

Our youth, who participated in the “Youth 
Olympics” project, which we realized by 

brainstorming with all the boards of our 
Federation and planning each parameter 
in detail in 2013, reinforced the prestige of 
our Federation in the international arena 
with the results they achieved in all the 
competitions they participated in. Our 
athletes, who were between the ages of 
13 and 14 at that time, continued their 
development processes effectively by wor-
king with our technical team, which we 
created with the same mentality and in-

novative approach. Contrary to traditional 
approaches, we have made great efforts to 
ensure that people with different expertise 
in different duties can work together in the 
formation of our technical team and mana-
ge these studies from a single center, and 
as a result of our efforts, we have formed a 
working group that works in harmony with 
each other and keep up with the internatio-
nal innovations. 
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The work of our technical team is now be-
ing imitated and implemented by many 
European countries. This situation allows 
us to share the vision and mission of Turkish 
Archery with the whole world. Evidently, as 
a result of all these planning, our athletes 
spent the greatest energy. While comple-
tely fulfilling what was asked of them, they 

continued their work without deviating for 
a moment from the goal of the Olympic 
Medal. Thanks to the support of our entire 
community, this project, which we carried 
out in unity and solidarity, brought Turkish 
Archery its first medal. Mete GAZOZ rewar-
ded all his efforts and support with the 
gold medal he won. 

Afterward the experience it has accumula-
ted for many years, Turkish Archery is ad-
vancing more confidently into the future by 
adding the self-confidence of the Gold Me-
dal won in Tokyo. Now the goal is to present 
many athletes like Mete GAZOZ, who won 
the Olympic Gold, to Turkish Sports.

Tüm camiamızın desteği sayesinde 
birlik ve beraberlik içerisinde yürüt-
tüğümüz bu proje Türk Okçuluğuna 

ilk madalyasını kazandırmıştır.

Teknik ekibimizin yapmış olduğu çalışma-
lar artık birçok Avrupa ülkesi tarafından 
taklit ve tatbik edilmektedir. Bu durum 
bizler için Türk Okçuluğunun vizyon ve 
misyonlarını tüm dünya ile paylaşmamı-
za olanak sağlamaktadır. Tabi ki, tüm bu 
planlamalar neticesinde en büyük enerji-
yi sporcularımız sarf etmiştir. Kendilerin-
den istenenleri eksiksiz bir şekilde yerine 

getirirken, önlerinde duran Olimpiyat 
Madalyası hedefinden bir an bile sapma-
dan çalışmalarını sürdürmüşlerdir. Tüm 
camiamızın desteği sayesinde birlik ve 
beraberlik içerisinde yürüttüğümüz bu 
proje Türk Okçuluğuna ilk madalyasını 
kazandırmıştır. Mete GAZOZ kazandığı 
altın madalya ile tüm emeklerin ve tüm 
desteklerin karşılığını vermiştir. 

Türk Okçuluğu uzun yıllardır biriktirmiş 
olduğu tecrübenin üzerine, Tokyo’da ka-
zanılan Altın Madalya’nın da özgüvenini 
ekleyerek geleceğe daha emin adımlarla 
ilerlemektedir. Artık hedef Olimpiyat Altını 
kazanmış nice Mete GAZOZ’ları Türk Spo-
runa hediye etmektir.
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TOKYO’YA DÖNÜŞÜMÜZ 
MUHTEŞEM OLDU

*Mlliyet Gazetesi Yazarı
*Milliyet Newspaper Author

A SPLENDID RETURN TO TOKYO

If we weigh the medals with a jeweler’s scale 
and calculate the gold, silver, bronze and 
total, the results of Tokyo 2020 are a great 
success in all respects.

London 1948 had a specific weigh of 12 med-
als in numerical terms, with 6 gold, 4 silver, 2 
bronze. Turkey was in 7th place in the med-
al classification of countries. All of the gold 
and silver medals we won, and 1 of the 2 
bronzes were obtained from a single branch, 
wrestling. The only bronze medal we won ex-

cept wrestling came from Ruhi Sarıalp in the 
three-step long jump.

In Tokyo 1964, Turkey won 2 gold, 3 silver and 
1 bronze medals. 6 medals in total... Sixteenth 
place in the ranking of countries. The results 
of Tokyo 2020 may seem like a repetition of 
London 1948 in total. Between 1948-2021, we 
fell behind our expectations in the number of 
medals. There were also Olympics where we 
were successful and were hailed around the 
world with important sports stars.

 However, let’s sit crooked but talk straight: 
More sports, more finals, more woman ath-
letes. Here are the facts that made Tokyo 
2020 a great success.

Frankly, these numbers are below our expec-
tation. Personally, I estimated 18 medals 4 
gold, 5 silver, 9 bronze… Of course, we also 
had disappointments. We did not secure the 
gold medals we expected, especially in wres-
tling and taekwondo.

Kuyumcu terazisiyle madalya tartısı-
na girişip altın, gümüş, bronz ve total 
hesapları yaparsak, Tokyo 2020’nin 
sonuçları her bakımdan büyük bir ba-
şarıdır.

Londra 1948, sayısal anlamda 6 altın, 
4 gümüş, 2 bronzla toplam 12 madal-
yalık bir özgül ağırlığa sahipti. Ülkeler 
madalya klasmanında Türkiye 7. sıra-
daydı. Kazandığımız altın, gümüş ma-
dalyaların tamamı, 2 bronzun 1’i de tek 
branştan, güreşten, elde edilmişti. Gü-
reş dışında kazandığımız tek bronz ma-
dalya ise üç adım uzun atlamada Ruhi 
Sarıalp’ten geldi.

Tokyo 1964’de Türkiye 2 altın,3 gümüş, 
1 bronz madalya kazandı. Toplam 6 
madalya.. Ülkeler sıralamasında on 

altıncılık. Tokyo 2020’nin sonuçları ise 
toplamda Londra 1948’in tekrarı gibi gö-
zükebilir. 1948-2021 arasında madalya 
sayısında umduğumuzun gerisinde kal-
dık. Başarı gösterdiğimiz, önemli spor 
yıldızlarıyla dünya çapında alkışlandı-
ğımız olimpiyatlar da yaşandı. Yine de 
eğri oturup doğru konuşalım: Daha çok 
spor dalı, daha çok final, daha çok kadın 
sporcu. İşte Tokyo 2020’yi büyük başarı-
ya taşıyan gerçekler.

Yine de bu sayılar, ne yalan söyleyelim, 
bizim beklentimizin altında. Kendi adı-
ma 18 madalya tahmin etmiştim. 4 altın, 
5 gümüş, 9 bronz… Elbette hayal kırık-
lıklarımız da oldu. Özellikle güreşte ve 
tekvandoda beklediğimiz altın madal-
yaları alamadık.
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2 altın, 3 gümüş 1 bronz. 
Aradan geçen 57 yılda 
Tokyo’ya dön üşümüz 
muhteşem olmuş...
Bu başarı alkışlanır.

Let’s compare Tokyo 1964 to Tokyo 
2020: 2 gold, 3 silver and 1 bronze. 
We can say that return to Tokyo after 
57 years was splendid. This success 
deserves a big round of applause.

There is another value as significant as the 
medals you won in the Olympic games: How 
many athletes did you go to the final rounds 
with? How many of your athletes competed 
in the finals and in how many branches? In 
this regard, we have witnessed delightful 
races in athletics where we have never won 
a medal. Ramil Guliyev ran the semi-finals 
in the 200 meters and showed that the 2017 
world title was not a coincidence. Yasmani 
Copello Escobar finished the 400 meters in 
obstacle course racing with 49.00 seconds, 
the semi-finals with 47.88 seconds and the fi-

nal with 47.81 seconds. He ran faster in each 
stage and finished sixth. He was successful. 
In the pole vault, Ersu Şaşma made it to the 
final with 5.65. He could not pass 5.80 in the 
final, he was 10th. Shocked by the unexpec-
ted death of his trainer, Halil İbrahim Çöm-
lekçi, a while before the games, Ersu prepa-
red for the races with the motivation of his 
family and Çömlekçi’s wife and son. Eşref 
Apak, who participated in the 5th Olympics 
at the age of 38 and made it to the final with 
76.76 meters in hammer throw, became 9th 
with his throw of 76.71. In triple jump, Necati 

Er made it to the final with 17.13 meters. He 
jumped 17.25 meters in the final and finished 
the Olympics in 6th place. Eda Tuğsuz, our 
successful female javelin thrower, placed 
4th. Tuğsuz, who made a successful 64-me-
ter throw, missed the medal after Australian 
Barber’s 64.56 shot.

Let’s compare Tokyo 1964 to Tokyo 2020: 2 
gold, 3 silver and 1 bronze. We can say that 
return to Tokyo after 57 years was splendid. 
This success deserves a big round of appla-
use.

aşamada daha hızlı koşup altıncı oldu. 
Başarılıydı. Sırıkla atlamada Ersu Şaşma, 
5.65’le finale kaldı. Finalde 5.80’i aşamadı, 
10.oldu. Oyunlardan bir süre önce antre-
nörü Halil İbrahim Çömlekçi’nin beklen-
meyen vefatı karşısında şoke olan Ersu, 
ailesinin ve Çömlekçi’nin eşiyle oğlunun 
motive etmesiyle yarışlara hazırlanmış-
tı. 38 yaşında 5.olimpiyatına katılıp çekiç 
atmada  76.76 metre ile finale kalan Eşref 
Apak, 76.71’lik atışıyla 9. Oldu. Üç adım at-
lamada Necati Er, 17.13. m ile finale kaldı. 

Finalde 17.25’lik atlayış yaptı ve olimpi-
yatı 6. Sırada bitirdi. Kadınlarda başarılı 
ciritçimiz Eda Tuğsuz, 4. Oldu. 64 metrelik 
başarılı bir atış yapan Tuğsuz, Avustralyalı 
Barber’in 64.56’lık atışından sonra ma-
dalyayı kaçırdı.

Tokyo 1964’den Tokyo 2020’ye bakalım. 2 
altın, 3 gümüş 1 bronz. Aradan geçen 57 
yılda Tokyo’ya dönüşümüz muhteşem ol-
muş… Bu başarı alkışlanır.

   

Olimpiyat oyunlarında kazandığınız ma-
dalyalar kadar önemli bir başka değer de 
var: Kaç sporcuyla final turlarına çıktınız? 
Kaç dalda kaç sporcunuz final müsaba-
kası yaptı? Böyle bakarsak, hiç madalya 
kazanamadığımız atletizmde ümit veren 
güzel yarışlara tanık olduk. Ramil Guliyev 
200 metrede yarı final koştu ve 2017 dün-
ya şampiyonluğunun rastlantı olmadığını 
gösterdi. Yasmani Copello Escobar 400 
metre engellide elemeleri 49.00, yarı finali 
47.88, finali ise 47.81 saniye ile bitirdi. Her 
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Türkiye için tarihe geçen Tokyo 2020 
Olimpiyat Oyunlarında kadınlarımız, 
yumrukları ile ilklere imza attı. Türk 
Boksu da ilk defa altın madalya ile ta-
nıştı.

Busenaz Sürmeneli Olimpiyat tarihi-
mizin ilk şampiyon boksörü olurken, 
Buse Naz Çakıroğlu gümüş madalya 
ile kadınlar boksuna ilk Olimpiyat ma-
dalyasını kazandırdı.

Bokstaki bu başarıda amatör branş-
lara önem ve katkı veren adları fut-
bol ile özdeşleşmiş Fenerbahçe ve 
Trabzonspor kulüplerimizin de büyük 
emeği bulunuyor.

Our women broke new ground with their 
fists at the Tokyo 2020 Olympic Games, whi-
ch went down in history for Turkey. The gold 
medal has been secured for the first time in 
Turkish Boxing.

Busenaz Sürmeneli became the first cham-
pion boxer of our Olympic history, while 
Buse Naz Çakıroğlu won the first Olympic 
medal in women’s boxing with a silver me-
dal. 

Fenerbahce and Trabzonspor clubs, whose 
names are identified with football, which 
prioritize and contribute to amateur bran-
ches, also have a great effort in this success 
in boxing.

Haber /  News

Yağız AKBAŞOĞLU
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Spor tarihimizde kadın-
larda son olimpiyat 
şampiyonu çıkar-
dığımız 2004 
Atina Olimpi-
yatları Oyun-
larından 17 
yıl sonra 
altın madal-
yayı boynu-
na geçiren 
Busenaz Sür-
meneli, Türk 
Boksunun ka-
dınlarda ilk altın 
madalyasını ülkemi-
ze kazandırdı. 69 kiloda 
mücadele eden Busenaz Sürmeneli, 
rakibini yendikten sonra göz yaşlarına 
hâkim olamadı. Bu başarısını “Dede 
sana söz vermiştim, sözümü tuttum” 
diyerek kutlayan Sürmeneli, “Altın 
madalya sadece bir başlangıç. Bir son-
raki hedefim Dünya Şampiyonası’nda 
dövüşmek ve başarılarla ülkeme geri 
dönmek.” dedi.

51 kiloda mücadele eden Avrupa 
Şampiyonu ve Dünya ikincisi spor-
cumuz Buse Naz Çakıroğlu ise Tokyo 

2020 Olimpiyatları’nda gümüş 
madalya kazanarak, 13 

yıl sonra ilk kez Türk 
boksuna madalya 

kazandıran boksör 
oldu. Başarısının 
arkasında koca-
man emeklerin 
olduğunu vurgu-
layan Çakıroğlu, 
“Bizler için emek 

veren, bizleri olim-
piyatlara ha-

z ı r l a y a n 
h e r k e s e 

s o n s u z 
t e ş e k k ü r 

ederim. Eğer 
b a y r a ğ ı m ı z ı 
olimpiyatlarda 
dalgalandırabili-
yorsak, bugün ül-
kemize madalya 
ile dönebiliyorsak; 
onların başarımız-
daki payı yadsına-
maz” dedi.  

Gelecek planlarında da ba-
şarıyı hedeflediğini dile getiren Ça-

kıroğlu, “Önce İstanbul’daki Dünya 
Şampiyonası, daha sonra 2024’deki 
Paris Olimpiyatlarından da başarılar-
la dönmek için var gücümle çalışaca-
ğım” dedi.

Kadınlarımızın başarı sayesinde 
Türk boksunun Olimpiyat tarihin-
deki madalya sayısı 1 altın, 3 gümüş 
ve 3 bronz madalya ile toplamda 7 
madalyaya yükseldi. Ayrıca Boks-
taki bu başarıda amatör branşlara 

önem ve katkı veren adları 
futbol ile özdeşleş-

miş Fenerbahçe ve 
Trabzonspor ku-

lüplerimizin de 
büyük emeği 
bulunuyor.

Busenaz Sürmeneli, who received the 
gold medal 17 years after the 2004 At-
hens Olympic Games, in which we won 
the last women’s Olympic champion 
in the history of our sports, brought 
the first gold medal of Turkish Boxing 
in women’s category to our country. 
Busenaz Sürmeneli, who struggled 
at 69 kilograms, broke into tears after 
defeating her opponent. Celebrating 
this success by expressing “Grandpa, I 
promised you, I kept my promise”, Sür-
meneli said, “The gold medal is just the 
beginning. My next goal is to fight in 
the World Championship and return to 
my country with accomplishment.”.

Buse Naz Çakıroğlu, the European 
Champion and World runner-up in 
51 kg, won a silver medal at the Tok-
yo 2020 Olympics, becoming the first 
boxer to win a medal in Turkish boxing 
after 13 years. Emphasizing that the-
re is a great effort behind her success, 
Çakıroğlu said, “I would like to thank 
everyone who made an effort for us 
and prepared us for the Olympics. 
If we can fly our flag in the Olympi-
cs and we can return to our country 
with a medal today; undeniably, they 
get credit for our success. Expressing 
that she aims for success in her future 
plans, Çakıroğlu said, “I will work with 

all my strength to return successfully 
from the World Championship in Is-
tanbul and then the Paris Olympics in 
2024.”

Thanks to the accomplishments of our 
female athletes, the number of me-
dals in Turkish boxing in the Olympic 
history increased to 7 medals in total, 
with 1 gold, 3 silver and 3 bronze me-
dals. Additionally, Fenerbahce and 
Trabzonspor clubs, whose names are 
identified with football, which priori-
tize and contribute to amateur bran-
ches, also have a great effort in this 
success in boxing.

“GOLDEN” FISTS OF OUR OLYMPIC HISTORY

Haber /  News 43



TANZİMAT SONRASI 
SPORDA YAŞANAN 

DÖNÜŞÜM

Osmanlı Devleti’nin son döneminde 
pek çok konuda olduğu gibi 
sporla ilgili de önemli gelişmeler 
yaşanmıştır.  Geleneksel beden 
terbiyesi ve spor anlayışı XIX. yüzyılda 
hızlı biçimde dönüşüme girmiş, yeni 
spor dalları birbiri ardına Osmanlı 
Devleti coğrafyasında icra edilir hale 
gelmiştir. Bilhassa Tanzimat Dönemi 
bu hususta başlı başına bir kilometre 
taşı olarak değerlendirilebilir. 

Osmanlı Devleti’nin kuruluşundan 
itibaren askeri talimgâhlar, tekkeler, 
vakıflar ve saray bünyesinde kılıç 
eğitimi, okçuluk, halat çekme, 
güreş gibi dallarda sporla ilgili 
eğitimlerin yoğun biçimde verildiği 
bilinmektedir. Anılan ve diğer 
benzeri dalların nitelikleri dikkate 
alındığında, spor faaliyetlerinin 
harp hazırlığı mahiyetinde olduğu 
dikkat çekmektedir.

TRANSFORMATION IN SPORTS AFTER THE 
TANZIMAT REFORM ERA

In the last period of the Ottoman 
Empire, there were important 
developments in sports, as in many 
other issues. The traditional physical 
training and mentality of sports 
entered a rapid transformation in 
the 19th century, and new sports 
branches started to be practiced one 
after another in the geography of 
the Ottoman Empire. Especially the 
Tanzimat Period can be considered 
as a milestone in this regard.

It is known that since the establishment 
of the Ottoman Empire, sports-
related trainings in branches such 
as sword training, archery, tug-of-
war, wrestling were given intensively 
in military training schools, Islamic 
monastery, foundations, and palace. 
Considering the characteristics of the 
aforementioned and other similar 
branches, it is noteworthy that 
sports activities are in the nature of 
preparation for war.
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Beden terbiyesi müstakil biçimde önce as-
keri eğitim kurumlarının, ardından diğer 
okulların müfredatlarına girmeye başla-
mıştır. Bu derslerde hocalık yapması için 
yurt dışından uzmanlar getirilmiş, sonra 
da yurt dışına ilerde eğitimci olmak için 
yetiştirilmek üzere öğrenciler gönderil-
miştir.

Galatasaray Mektebi Sultanîsi,  Kuleli İda-
disi ve Mekteb-i Bahriye gibi eğitim mües-
seseleri marifetiyle cimnastiğin Osmanlı 
coğrafyasında modern bir kimlik kazan-
maya başladığını belirtebiliriz. Tanzimat 
sürecinde sporla ilgili kulüpleşme adımları 
da dikkat çeker. Bu hususta 1867’de Sultan 
Abdülaziz döneminde emekli İngiliz Suba-
yı Augustun Charles Hobart Hampden’ın 
kurduğu  “Imperid Yachting and Boating 
Clup” Batı’dakilere benzeyen tarzda ilk 
spor kulüplerinden biri olarak anılabilir.

I. Meşrutiyet’in ilanı ve sonrasında da aynı 
istikamette gelişmelerin varlığına şahit ol-
maktayız. Yine İngiliz girişimleri olarak gö-
rebileceğimiz Bornova Football and Rugby 
Club, 1894’te; Moda Futbol ve Rugby isimli 
kulüp ise 1896’da çalışmalarına başlamış-
tır. Aynı dönemde Kadıköy, Elpis ve Image-
ne gibi başka kulüpler de açılmıştır.  Black 
Stocking (1899) ve Beşiktaş Terbiye-i Be-
deniye (1903) ise ilk Türk kulüpleri olarak 

tarihimizde yerini almıştır.  Bunları 1905 
yılında Galatasaray,  1907’de Fenerbahçe 
kulüpleri izlemiştir.

II. Meşrutiyet ise Osmanlı’nın son döne-
minde beden terbiyesine dair bir başka 
dönüm noktası olarak kabul edilebilir. 
Jimnastik merkezli yaklaşım, bu dönem-
de terbiye-i bedeniyeye evrilmiş; tesis ve 
aletlerde de büyük gelişim sağlanmıştır. 
Süreçte Selim Sırrı Tarcan’ın kişisel gay-
retleri büyük rol oynamıştır.

II. Meşrutiyet ile birlikte spor, haberleri 
takip edilen başka bir mecra halini almış, 
fotoğraflı haberler, geniş kitlelerin ilgisini 
üzerinde toplamaya başlamıştır. Gençler 
arasında spor yapmaktan ziyade spor mü-
sabakalarını ve haberlerini izlemek revaç 
bulmuştur. İstanbul’da Futbol adını taşı-
yan ilk spor gazetesinin de 1910’da yayın 
hayatına başladığı görülmektedir. Mustafa 
Ziya Bey’in hazırladığı gazete, her ne ka-
dar ismi Futbol ise de engelli koşu, av, mo-
tosiklet, bisiklet yarışlarını da konu edin-
miştir. Aynı dönemde Selim Sırrı Bey’in 
“Terbiye ve Oyun” (1911), Cem’i Bey’in 
“İdman” (1913), Sipahi Ocağı’nın “Sipahi 
Mecmuası” (1917) adlı yayın kuruluşları 
spor merkezli bir dünyanın kapılarını oku-
yucularına aralamışlardır.

Physical training began to be included 
in the curricula of first military education 
institutions and then other schools 
independently. Experts were brought from 
abroad to teach in these courses, and then 
students were sent abroad to be trained to 
become educators in the future.

We can state that gymnastics started to gain 
a modern identity in the Ottoman geography, 
thanks to educational institutions such as 
Galatasaray High School, Kuleli Military 
High School and Naval School. During the 
Tanzimat period, the steps of club-related 
sports drew attention. In this regard, 
“Imperid Yachting and Boating Club”, 
founded by retired British Officer Augustun 
Charles Hobart Hampden during the reign of 
Sultan Abdulaziz in 1867, can be mentioned 
as one of the first sports clubs with a western 
style.

We witness the existence of developments 
in the same direction after the proclamation 
of the 1st Constitutional Monarchy. Bornova 
Football and Rugby Club, which we can see 
again as British initiatives, was founded in 
1894; The club named Moda Football and 
Rugby started its activities in 1896. In the 
same period, other clubs such as Kadıköy, 
Elpis and Imagene were opened. Black 
Stocking (1899) and Beşiktaş Terbiye-i 
Bedeniye (1903) took their places in our 
history as the first Turkish clubs. These 
were followed by Galatasaray in 1905 and 
Fenerbahçe in 1907.

The Second Constitutional Monarchy, on 
the other hand, can be regarded as another 
turning point in physical education in the 
last period of the Ottoman Empire. The 
gymnastics-centred approach evolved into 
physical education in this period; Great 
progress has also been made in facilities and 

tools. Selim Sırrı Tarcan’s personal efforts 
played a major role in the process.

With the Second Constitutional Monarchy, 
sports became another medium where 
the news was followed, and news with 
photographs began to attract the attention 
of large masses. It has become popular 
among young people to watch sports 
competitions and news rather than 
doing sports. It is seen that the first sports 
newspaper bearing the name of Football in 
Istanbul started its publication life in 1910. 
The newspaper prepared by Mustafa Ziya 
Bey, although its name is Football, also dealt 
with obstacle race, hunting, motorcycle 
and bicycle races. In the same period, the 
publications of Selim Sırrı Bey’s “Terbiye ve 
Oyun”(1911), Cem’i Bey’s “İdman” (1913), 
and Cavalryman Corps’s “Sipahi Magazine” 
(1917) opened the doors of a sports-centred 
world to their readers.
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II. Meşrutiyet döneminde spor kulüplerinin sayısının 
artmaya devam etmesi dikkat çekmektedir. Ne savaş ve 
ne de diğer olumsuz şartlar bu konudaki ilgiyi ve artışı 
engelleyebilmiştir. Bu spor kulüplerinin başta gelenleri 
şunlardır:

•MİLLİ TALİM VE TERBİYE CEMİYETİ (1915)

•VEFA İDMAN YURDU (1916)

•NİŞANTAŞI TERBİYE-İ BEDENİYE YURDU (1916)

•KADIKÖY TERBİYE-İ BEDENİYE İDMAN KULÜBÜ (1919)

•MAKRİKÖY GENÇLER BİRLİĞİ (1919)

•OSMANLI İZCİLER DERNEĞİ  (1919)

•KUMKAPI TERBİYE-İ BEDENİYE YURDU  (1919)

•HİDDET-İ BEDENİYE YURDU (1919)

•KANLİCA TERBİYE-İ BEDENİYE YURDU (1919)

•NİŞANTAŞI SANAYİ-İ NEFİSE VE SPOR KULÜBÜ (1920)

•FATİH İDMAN YURDU (1921)

•MİLLİ OLİMPİYAT CEMİYETİ (1922)

It is noteworthy that the number of sports clubs continued to incre-
ase during the Second Constitutional Period. Neither the war nor 
other adverse conditions prevented the interest and increase in 
this issue. The main ones of these sports clubs are:

•NATIONAL EDUCATION BOARD (1915)

•VEFA SPORTS CLUB (1916)

•NISANTASI PHYSICAL EDUCATION CLUB (1916)

•KADIKOY PHYSICAL EDUCATION SPORTS CLUB (1919)

•MAKRIKOY YOUTH UNION (1919)

•THE OTTOMANS SCOUT ASSOCIATION (1919)

•KUMKAPI PHYSICAL EDUCATION CLUB (1919)

•HİDDET-İ BEDENİYE CLUB (1919)

•KANLICA PHYSICAL EDUCATION CLUB (1919)

•NISANTASI ACADEMY OF FINE ARTS AND SPORTS CLUB (1920)

•FATIH SPORTS CLUB (1921)

•NATIONAL OLYMPICS ASSOCIATION (1922)
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Noktasal biçimde Tanzimat ile başlat-
masak da aşağı yukarı anılan dönemde 
Osmanlı topraklarında Batı’yı esas alan 
değişim cereyanından spor ve beden ter-
biyesinin yoğun biçimde etkilendiğini söy-
lemek yanlış olmayacaktır. Batılı anlamda 
spor dalları, spor eğitimi ve spor kulüpleri 
bu dönemde yaygınlaşmışlardır. Spor ile 
ilgili dünyada yaşanan genel dönüşüm-
den Osmanlı toplumu tabii olarak nasibini 
almış, bu konuda atılan adımlar bugü-
nün spor ve beden terbiyesi anlayışının 
temelini meydana getirmiştir. Ülkemiz, o 
tarihlerden bu yana pek çok uluslarara-
sı müsabakada başarıyla temsil edilmiş, 
sporcularımız iftihar kaynağımız olmuş-
lardır.

Geleneksel spor dallarımız ve beden ter-
biyesine dair müktesebatımızın, Batı et-
kisinde yol alan spor dallarıyla eş zamanlı 

Although we did not start with the Tanzimat 
on a point basis, it would not be wrong to say 
that sports and physical training were hea-
vily affected by the Western-based change 
in the Ottoman lands in the aforementioned 
period. In the western sense, sports branches, 
sports education and sports clubs became wi-
despread in this period. The Ottoman society 
naturally got its share from the general trans-
formation experienced in the world related to 
sports, and the steps taken in this regard for-
med the basis of today’s sports and physical 
training understanding. Our country has been 
successfully represented in many internatio-
nal competitions since then, and our athletes 
have been a source of pride for us.

bir gelişim gösterememesi ise bir kayıp 
olarak değerlendirilebilir. Kurulan kulüpler 
geleneksel spor dalları ve beden terbiyesi 
anlayışına yönelik açılımlar sunmak yerine 
Batı’daki spor disiplinlerinin dışına çıkma-
mayı tercih etmiştir. Hem bu sporların icra-
sına dair oluşan mesafe, hem de bu dallara 
dair toplumu yönlendirebilecek bir basın 
yayın faaliyetinin ortaya çıkmaması, önü-
müzdeki hazin sonucu doğmasında etkili 
olmuştur. 

Özellikle son yıllarda geleneksel spor dal-
larına dair önemli gayretler gösterildiğini 
gözlemlemekteyiz. 

Sporun, medeniyetleri buluşturan, top-
lumları kaynaştıran uluslar üstü bir değer 
olduğu gerçeğinden hareketle, geleneksel 
spor dallarının sadece ulusal düzeyde kal-
mayıp uluslararası organizasyonlarda da 
yer almasına yönelik girişimlerde bulunul-
masının, omuzlarımızdaki tarihi bir sorum-

The inability of our traditional sports bran-
ches and our acquis on physical training to 
develop simultaneously with the sports bran-
ches under Western influence can be consi-
dered as a loss. Established clubs preferred 
not to go beyond the sports disciplines in the 
West, instead of offering expansions on tradi-
tional sports branches and physical training. 
Both the distance in the performance of these 
sports and the lack of a media activity that 
could guide the society in these branches 
were influential in the sad outcome ahead.

Especially in recent years, we have obser-
ved that significant efforts have been made 
on traditional sports branches. Considering 

luluk olduğunu düşünmekteyiz. Geleneği-
mizde yer almış spor dallarının ülkemizde 
daha çok icra edilmesi, gündemimize 
girmesi, hatta dünya genelinde kabul gör-
mesi, sadece devletimiz değil, ebeveynle-
rin de atacağı adımlar nispetinde müm-
kün olabilecektir.

the fact that sports is a supranational value 
that brings civilizations together and integ-
rates societies, we think that it is a historical 
responsibility on our shoulders to take initia-
tives to include traditional sports branches 
not only at the national level but also in in-
ternational organizations. It will be possible 
for the sports branches that are in our tra-
dition to be performed more in our country, 
to be included in our agenda, and even to 
be accepted worldwide, in proportion to the 
steps that not only our state but also the pa-
rents will take.
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CİMNASTİK’TE
BÜYÜK AŞAMA

Rio 2016’da tecrübe kazanan, 
son 2 yılın üst üste Avrupa 
şampiyonluğunu elinde bulun-
duran Ferhat Arıcan, Tokyo’da 
paralel alette 3. oldu ve cimnas-
tikte madalya kazanan ilk spor-
cu olarak tarihe geçti.

Ferhat Arıcan, who gained experience 
in Rio 2016 and held the European 
championship for the last 2 years, 
came 3rd in parallel bars in Tokyo and 
made history as the first athlete to 
win a medal in gymnastics.

Funda KAYA
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Son dönemde Avrupa ve dünyada büyük 
bir aşama içinde olduğumuz cimnastik 
branşı uzun yıllar hasretini çektiği olimpi-
yat madalyasına Tokyo 2020’de kavuştu.

Aslında bu başarının temeli Londra 
2012’de Göksu Üçtaş Şanlı’nın olimpiyat 
vizesi ile almasıyla atılmıştı. Rio 2016’da 
tecrübe kazanan, son 2 yılın üst üste Av-
rupa şampiyonluğunu elinde bulunduran 
Ferhat Arıcan, Tokyo’da paralel alette 
3.oldu ve cimnastikte madalya kazanan 
ilk sporcu olarak tarihe geçti.

Tabi ki tarihte ilk olduğu için madalya 
almak çok önemliydi ama branştaki ge-
lişimi gösterme açısından 5 sporcunun 
vize aldığı Tokyo’da cimnastikçilerimizin 
7 final yapması ve bu bakımdan Rusya ile 
Çin’den sonra üçüncü sırada olmamız bir 
o kadar umut vericiydi.

Ferhat Arıcan’ın bronz madalyası da bir 
şekilde gelişimin taçlandırılması ola-
rak değerlendirilmelidir. Finallerde en 
şanssız sporcumuz Adem Asil’di. Atlama 
masasında ilk serisinde 15.266 ile finalin 

en yüksek puanını aldı. Ne yazık ki ikinci 
atlayışında yaptığı hata ile aldığı 13.833 
puan, bu sporcumuzun altın madalyası-
na neden oldu. İki atlayışın ortalamasının 
sonucu belirlediği bu finalde Adem Asil, 
14.663 ile 6.sıraya kadar geriledi. 1.olarak 
altın madalyaya ulaşan Korelinin ortala-
ma puanı 14.738 oldu.

The gymnastics branch, which we have 
been in major progress in Europe and the 
world recently, won the Olympic medal, 
which it has been longing for, in Tokyo 2020.

In fact, the foundation of this success was 
laid when Göksu Üçtaş Şanlı received an 
Olympic visa in London 2012. Fikret Arıcan, 
who gained experience in Rio 2016 and held 
the European championship for the last 
2 years, came 3rd in parallel bars in Tokyo 
and made history as the first athlete to win 
a medal in gymnastics.

By all means, it was extremely significant to 
secure a medal as it was the first time in his-
tory. However, in terms of showing progress in 
the branch, it was equally promising that our 
gymnasts raced in 7 finals in Tokyo, where 5 
athletes received visas, and that we were in 
third place after Russia and China.

Fikret Arıcan’s bronze medal should also be 
considered as the capstone to this progress. 
Our most unlucky athlete in the finals was 
Adem Asil. He got the highest score of the fi-
nal with 15,266 in his first series at the vaul-

ting table. Unfortunately, he received 13,833 
points due to the mistake he made in his 
second jump, and this cost our athlete the 
gold medal. In this final, where the average 
of two jumps determines the result, Adem 
Asil regressed to 6th place with 14,663. The 
average score of the Korean who reached 
the gold medal in the 1st place was 14,738.

GREAT PROGRESS IN 
GYMNASTICS
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Bizim için olimpiyat 
serüveni 2012’de 

Göksu Üçtaş Şan-
lı’nın cimnastik 

b r a n ş ı n d a 
kota alan ilk 
Türk sporcu 
olması ile 
başlamıştı 
ve geçtiği-

miz dokuz 
yıllık süreçte 

çıtayı sürekli 
daha yukarı koy-

The Olympic adventure for us embarked 
upon in 2012 when Göksu Üçtaş Şanlı beca-
me the first Turkish athlete to receive a qu-
ota in gymnastics. Over the past nine years, 
we have consistently set the bar higher. In 
2016, our quota number increased to two 
with Tutya Yılmaz and Ferhat Arıcan. The 
five quotas we reached with Nazlı Savran-
başı, Ferhat Arıcan, İbrahim Çolak, Ahmet 
Önder and Adem Asil on our way to Tokyo 

duk. 2016’da kota sayımız Tutya Yılmaz ve 
Ferhat Arıcan ile ikiye çıkmıştı. Tokyo’ya 
giderken Nazlı Savranbaşı, Ferhat Arıcan, 
İbrahim Çolak, Ahmet Önder ve Adem Asil 
ile ulaştığımız beş kota cimnastik tarihi-
mizin en büyük katılımını gerçekleştirdi-
ğimizi ifade ediyordu. Ayrıca son üç yılda 
Dünya ve Avrupa Şampiyonalarında ka-
zandığımız başarılarla katılım sağlamanın 
ötesine geçip final ve madalya için iddialı 
hale gelmiştik. 

Nitekim elemeler bizim adımıza oldukça 
başarılı geçti. Erkeklerde elde ettiğimiz 

were expressing that we had the biggest 
participation in our gymnastics history. In 
addition, with the success we have achie-
ved in the World and European Champions-
hips in the last three years, we have gone 
beyond participating and become asserti-
ve for the final and medal. 

As a matter of fact, the qualifying rounds 
went very well for us. We were in third place 

yedi final hakkıyla Rusya ve Çin’den son-
ra üçüncü sıradaydık. Dünya cimnastiğin-
de geldiğimiz noktayı görmek açısından 
önemli olduğunu düşünüyorum. Finale 
çıkan her sporcunun madalya şansı var ve 
en az hata yapan kürsüye çıkar. Sporcula-
rımız finale çıkarak bu iddialarını ortaya 
koydular.

Bu iddiamızı karşılayan ve cimnastik tari-
himizin ilk olimpiyat madalyasını kazanan 
sporcu Ferhat Arıcan oldu.

after Russia and China with seven finals in 
men’s. I think it is significant to see the po-
int we have come so far in world gymnasti-
cs. Every athlete who makes it to the final 
has a chance to get a medal, and the one 
who makes the fewest mistakes gets on the 
podium. Our athletes made their claims by 
reaching the finals. 

FERHAT ARICAN
İLK MADALYA ONDAN

FERHAT ARICAN - FIRST MEDAL IN OUR HISTORY 

Suat ÇELEN

Cimnastik Fedarasyonu Başkanı 
Federation President of Gymnastics 

Artık 2024 Paris Olimpiyatları için çalışıyoruz. Artistik Cimnastikte 
erkeklerde takım olarak kota almak, kadınlarda kota sayımızı 
arttırmak, Ritmik ve Trampolinde de tarihimizin ilk olimpiyat 

katılımlarını gerçekleştirmek istiyoruz.
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Ferhat gerek daha önce Rio’da olimpiyat 
tecrübesi yaşamış olmasıyla gerekse son 
iki yılın paralel barda Avrupa şampiyo-
nu olmasıyla madalya için çok iddialı bir 
sporcumuzdu. Kazandığı bronz madal-
ya ile de bunu başardı. İkinci olan Alman 
sporcu ile de aradaki fark çok azdı, bu ma-
dalya gümüş de olabilirdi. 

Diğer sporcularımızla da madalyaya ger-
çekten çok yaklaştık. Adem Asil atlama 
masasında ilk atlayışında finalin en yük-
sek puanını aldı. Ancak ikinci atlayıştaki 
hatası sporcumuzu altın madalya kazana-

Ferhat Arıcan was the athlete who met this 
claim and won the first Olympic medal in 
our gymnastics history. Ferhat was a very 
assertive athlete for a medal, both becau-
se he had Olympic experience in Rio before 
and he was the European champion in the 
parallel bar for the last two years. And, he 
accomplished this with the bronze medal 
he won. Also, there was a little difference 
between the second-placed German ath-
lete. So, this medal could have been silver. 

We almost secure the medal with our ot-
her athletes, as well. Adem Asil got the hi-
ghest score of the final in his first jump on 

cak noktadan maalesef kürsünün dışında 
kalacak noktaya itti. Keza İbrahim Çolak 
da halkada inişinde adım almamış olsaydı 
madalya kazanacaktı. Tarihimizin ilk final-
lerinde bu tecrübelerin önemli olduğuna 
inanıyorum. 

Cimnastik adına ilk olimpiyat madalyası 
bizler için çok mutluluk vericiydi, bunun 
mutluluğunu da yaşadık ancak artık 2024 
Paris Olimpiyatları için çalışıyoruz. Artistik 
cimnastikte erkeklerde takım olarak kota 
almak, kadınlarda kota sayımızı arttırmak, 
diğer olimpik branşlarımız olan ritmik ve 

the jumping table. However, his mistake in 
the second jump cost our athlete the gold 
medal and thus, unfortunately, he stayed 
out of the podium. Likewise, İbrahim Çolak 
would have won a medal had he not taken 
a step in his landing in the ring. I believe 
these experiences are notable in the first 
finals of our history. 

The first Olympic medal for gymnastics 
made us happy and proud. Now we are 
working for the 2024 Paris Olympics. We 
would like to get a quota for men as a team 
in artistic gymnastics, to increase our quo-
ta for women, and to participate in the first 

trampolinde de tarihimizin ilk olimpiyat 
katılımlarını gerçekleştirmek istiyoruz. 
2012 yılında göreve geldiğimizden beri 
birçok ilki yaşadık. Tokyo’da kazandığı-
mız madalya bunun zirvesiydi. Bu ilklerin 
devamını sağlamak adına çalışmaya de-
vam edeceğiz. 

Bu noktada yıllardır devam eden planla-
manın altını çizmek istiyorum. Önemli bir 
tesisleşme sürecimiz oldu, cimnastik 23 
ilde yapılırken bugün 81 ilde yapılır hale 
geldi. 

Olympics in our history in rhythmic and 
trampoline, which are our other Olympic 
branches. We have broken many grounds 
since we took office in 2012. The medal we 
won in Tokyo was the peak for us. We will 
continue to work to ensure the continuati-
on of these new grounds. 

At this point, I would like to underline the 
planning that has been going on for years. 
We had an important establishment pro-
cess. While gymnastics was practiced in 23 
provinces, today it has become practiced 
in 81 provinces.
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İlk kez olimpiyatlara katılma hakkı kazanan Karatecilerimiz, 1 gümüş ve 3 bronz  madalya kaza-
narak büyük bir başarı öyküsü yazdılar.

Our Karate athletes, who gained the right to participate in the Olympics for the first time, grabbed a 
slice of history by winning 1 silver and 3 bronze medals.

Son yıllarda Dünya ve Avrupa Şampiyo-
nalarında büyük başarılara imza atan 
Karatecilerimiz, ilk kez dahil edilen 
Olimpiyat Oyunlarında da 1 gümüş ve 
3 bronz madalya alarak, 19 Nisan’da 
koronavirüse yakalanıp genç yaşta ya-
şamını yitiren başkanları Esat Deliha-
san’ın ruhunu şad ettiler.  

Our Karate athletes have achieved gre-
at success in the World and European 
Championships in recent years. Additi-
onally, they have received 1 silver and 
3 bronze medals in the Olympic Ga-

mes, in which Karate included for the 
first time, and honored the spirit of their 

president, Esat Delihasan, who died at a 
young age after contracting the coronavirus 

on 19 April.  
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OUR KARATE ATHLETES MADE A GREAT START
Serdar Semih BAŞAR
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Her şampiyonada ayrı bir başarı öyküsü 
yazan Karatecilerimiz, Tokyo 2020’ye 8 sik-
letin 7’sinde vize alarak Türkiye’yi Japon-
ya’dan sonra en fazla sporcu 
gönderen ülke yaptı.  Ayrı-
ca aldığımız 4 madalya 
ile 3 madalya kazanan 
Japonya’nın sayısal 
olarak da önünde yer 
aldık.

Karatede mücadele 
eden 7 temsilcimiz, 
5 kategoride madalya 

Our Karate athletes, who go down 
in story in each champions-
hip, received visas in 7 out 
of 8 heavyweight catego-
ries in Tokyo 2020, ma-
king Turkey the country 
that sent the most 
athletes after Japan.  
Moreover, we were ahe-
ad of Japan in number, 
which won 3 medals with 4 
medals.

Our 7 representatives who competed in Ka-
rate managed to win 4 medals while compe-

müsabakası yaparken 4 ma-
dalya kazanmayı başardı. 
Aldığımız sonuçlar Karate 

federasyonu tari-
hinde her biri 

bir ilk olarak 
yerini aldı. 

Erkekler ku-
mite -67 kiloda 
Eray Şamdan gü-
müş madalya kazanırken, 

kumite +75 kiloda Uğur Ak-
taş, katada Ali Sofuoğlu, ka-

dınlar kumite -61 kiloda Merve 

ting for medals in 5 categories. The 
results we achieved went down 

in the history of the Karate 
Federation. Eray Şamdan 

won the silver medal in 
men’s Kumite -67 
kg, Uğur Aktaş in 
+75 kg in Kumi-

te, Ali Sofuoğlu 
in Kata and Mer-

ve Çoban in wo-
men’s Kumite  -61 kg.

Besides, Ali Sofuoğlu’s bronze 
in Kata passed into our history of 

Çoban bronz madalya-
nın sahibi oldular.

Bu arada Kata’da Ali 
Sofuoğlu’nun bronzu, 
Spor tarihimize 100. 

Olimpiyat madalyası 
olarak geçti.

Ancak Karatenin 2024 Pa-
ris Olimpiyat Oyunlarında 

yer alamayacak olması, tüm cami-
ayı üzerken, tekrar olimpiyatlara katılma 
hakkı alabilmek için sonuna kadar müca-
dele edeceklerini de vurguladılar.

sports as the 100th Olympic medal.

However, the fact that Karate will not be 
included in the 2024 Paris Olympic Games 

upset the whole commu-
nity. Notwithstanding, 

they emphasized 
that they will fi-

ght until the end 
to gain the right 
to participate 
in the Olympics 

again.
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Sadece Türk karate camiasının değil dün-
ya karatesinin yıllardır beklediği ‘Olim-
piyat’ hayali Tokyo’da gerçekleşti. Son 
yıllarda Avrupa ve dünya şampiyonala-
rında zirveye taht kuran Türk karatesi 
de sekiz kategoriden yedisinde kota 
alarak Tokyo’da yer aldı. Yedi kate-
gorinin beşinde madalya maçı ya-
pıp toplam dört madalya kazandık. 
Tokyo’daki karate müsabakalarında 
en fazla madalya kazanan ülke olduk. 
Tabii ki bu başarıyı bir altın madalya ile 
taçlandırmak isterdik ama kısmet değil-
miş. 

The “Olympic” dream, which not only the 
Turkish Karate Community but also the 

World Karate Community has been wa-
iting for for years, came true in Tokyo. 

Turkish Karate, which has come out 
on the top of the European and Wor-
ld Championships in recent years, 
participated in Tokyo Olympics by 
receiving a quota in seven of the ei-

ght categories. We competed in me-
dal matches in five of the seven cate-

gories and won a total of four medals. 
We became the country with the most 

medals in Karate competitions in Tokyo. Of 
course, we would like to crown this success 
with a gold medal, but it wasn’t meant to 
be. 

MADALYALARI 
ESAT BAŞKAN’A ADIYORUZ
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Mehmet KÖR

Karate Fedarasyonu Başkanı
President of Karate Federation 

Türk karatesinde sporcu, antrenör ve başkan olarak iz bırakan merhum 
Esat Delihasan’ın en büyük hayali ‘olimpiyat madalyasıydı’. Biz öncelikle 

bu hayali gerçekleştirdiğimiz için mutluyuz. 

WE DEDICATE THESE MEDALS TO THE PRESIDENT ESAT
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Türk karatesinde sporcu, antrenör ve 
başkan olarak iz bırakan merhum Esat 
Delihasan’ın en büyük hayali ‘olimpiyat 
madalyasıydı’. Biz öncelikle bu hayali ger-
çekleştirdiğimiz için mutluyuz. Kazanılan 
bu madalyaları merhum başkan Esat De-
lihasan’a adıyoruz. Önümüzdeki günlerde 
Türkiye Karate Federasyonu Genel Sekre-

The biggest dream of the late Esat Deliha-
san, who is etched on our memories as an 
athlete, trainer, and president in Turkish 
Karate, was an “Olympic medal”. First of 
all, we are happy that we made this dream 
come true. We dedicate these medals to the 
late President Esat Delihasan. In the upco-
ming days, we will go to Rize together with 

teri Ali Bıldırcın ve Tokyo 2020’de madal-
ya kazanan sporcularla birlikte Rize’ye 
giderek, Esat başkanın mezarı başında 
dualarımızı okuyacağız. 

Her zaman amatör sporlara büyük destek 
veren Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğan’ın Türk karatesinin elde ettiği 

the Secretary General of the Turkish Kara-
te Federation Ali Bıldırcın and the athletes 
who won medals in Tokyo 2020 and say 
our prayers upon the grave of President 
Esat. 

Our President, Recep Tayyip Erdoğan, who 
has always given great support to ama-

başarısında da önemli payı var. Bu vesi-
leyle kendisine karate camiası adına say-
gılarımızı sunuyoruz. Ayrıca Gençlik ve 
Spor Bakanımız Mehmet Muharrem Ka-
sapoğlu olmak üzere olimpiyat sürecinde 
bize her türlü desteği veren spor teşkilatı-
mızın tüm bireylerine de teşekkür ederiz.

teur sports, contributed to the success of 
Turkish Karate. We pay our respects on be-
half of the Karate Community. We would 
also like to thank all the individuals of our 
sports organization who supported us in 
every way during the Olympics, especially 
Mehmet Muharrem Kasapoğlu, our Minis-
ter of Youth and Sports.
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TAEKWONDO’NUN 
BOŞ GEÇTİĞİ

OLİMPİYAT YOK

Olimpiyat tarihimizde Güreş ve Halterden sonra en fazla 
madalya kazandıran branş olan taekwondocularımız, Tokyo 
2020’de aldıkları 2 bronz ile genel toplamda sayıyı 9’a yükseltti.

Our Taekwondo athletes of the branch that won the most med-
als in our Olympic history after Wrestling and Weightlifting, in-
creased the overall number to 9 with 2 bronzes they received in 

Tokyo 2020.

WHEN IT COMES TO TAEKWONDO, WE NEVER RETURN 
EMPTY-HANDED FROM THE OLYMPICS

Sidney 2000 Hamide Bıçkın Tosun 

Bahri Tanrıkulu  

Azize Tanrıkulu 

Sermet Tazegül  

Servet Tazegül   

Nur Tatar Askari   

Nur Tatar Askari   

Bronz 

Bronz 

Bronz 

Altın 

Gümüş

Gümüş

Gümüş

Atina 2004     

Pekin 2008     

Pekin 2008     

Londra 2012  

Londra 2012  

Rio 2016  

Hakan Rençber 

Hatice Kübra İlgün    Bronz 

Bronz Tokyo 2020  

Tokyo 2020  

Olimpiyat İsim Madalya
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İlk defa olimpiyat oyunlarına 2000 Sid-
ney’de alınan Taekwando, ilk madalyasını 
da Hamide Bıçkın Tosun’un bronzuyla elde 
etti. Bu tarihten sonra Taekwondo’nun boş 
geçtiği hiçbir olimpiyatı olmadı. Toplamda 
9 madalya (1 altın, 3 gümüş ve 5 bronz) 
ile Güreş ve Halterden sonra en fazla ma-

dalya kazandığımız branş olan Taekwan-
doda Rukiye Yıldırım’ın bronz madalyayı 
şanssızlık sonucu kıl payı kaçırmasının 
ardından Nur Tatar’ın sakatlığı nedeniyle 
üst üstte katıldığı 3 olimpiyatta madalya 
alan sporcu olarak tarihe geçme fırsatını 
kaçırması camiada üzüntüye neden oldu. 

Bu arada para teakwandocular, ilk kez ka-
tıldığı paralimpik oyunları da madalyasız 
geçmedi. Meryem Betül Çavdar gümüş, 
Mahmut Bozteke de bronz kazanarak ül-
kemiz spor tarihine geçmeyi başardılar.

First medal we received in Taekwondo, whi-
ch included in the Olympic Games for the 
first time in 2000 Sydney, was the bronze 
medal secured by Hamide Bıçkın Tosun. As 
of this date, we never returned empty-han-
ded regarding Taekwondo. That Rukiye Yıl-
dırım unluckily lost the bronze medal and 
Nur Tatar missed the opportunity to make 

history as the athlete who receive a medal 
in 3 consecutive Olympics because of her 
injury caused sadness in the community of 
Taekwondo, the branch in which we won 
the most medals after Wrestling and Wei-
ghtlifting, with a total of 9 medals (1 gold, 3 
silver, and 5 bronze). 

Furthermore, Para Taekwondo athletes 
did not return without medals in the Pa-
ralympic games, in which they participa-
ted for the first time. Meryem Betül Çavdar 
with a silver medal and Mahmut Bozteke 
with a bronze medal managed to go down 
in the history of our sports.
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GELENEĞİ DEVAM ETTİRDİK

Tokyo 2020 maalesef pandeminin gölge-
sinde geçti. Sporcularımız yaklaşık bir yıl 
boyunca müsabakalardan uzak kaldı. 
Taekwondo gibi bireysel sporlarda 
performansın devamlılığı dolayısıyla 
sürekli müsabakalara katılmak çok 
önemlidir. Bu dezavantajla Tok-
yo’ya hazırlandık. Bu esnada Genç-
lik ve Spor Bakanlığımız bize ola-
bilecek tüm imkanları sunarak bu 
dezavantajı biraz olsun azaltmamızı 
sağladı. Tokyo 2020 hazırlıları kap-
samında maalesef Nur Tatar ve Nafia 
Kuş’un ağır sakatlıkları da bizi olumsuz 
etkiledi. 

Tokyo 2020 unfortunately took place amid 
pandemic. Our athletes stayed away from 

competitions for about a year. In indivi-
dual sports such as Taekwondo, it is 

very important to constantly partici-
pate in competitions because of the 
continuity of performance. That 
was a drawback for us while pre-
paring for Tokyo. In the meantime, 
our Ministry of Youth and Sports 
has provided us with all possible 
opportunities and enabled us to 

reduce this disadvantage a little 
bit. Unfortunately, severe injuries of 

Nur Tatar and Nafia Kuş also affected 
us negatively as part of Tokyo 2020 

preparations. 

Metin ŞAHİN

Türkiye Teakwondo Fedarasyonu Başkanı
President of Turkish Taekwondo Federation 

Türkiye Taekwondo Federasyonu olarak Tokyo 2020 Olimpik ve Pa-
ralimpik Oyunları’nda 4 madalya elde ederek, madalya kazanma 

geleneğimizi devam ettirdik. 

WE CONTINUED THE TRADITION
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Ta e k w o n d o 
ilk defa Syd-
ney 2000 ile 
o l i m p i y a t 
programları-
na alındı ve o 
tarihten itiba-
ren yapılan tüm 
oyunlarda madal-
ya kazanarak tekrar-
lanması güç bir başarı ele 
ettik. Tokyo 2020 Olimpiyat Oyun-
ları’nda kadınlar 57 kiloda Hatice Kübra 
İlgün ve erkekler 68 kiloda Hakan Reçber 
ile bronz madalya kazandık ve madalya 
serimizi devam ettirdik. Rukiye Yıldırım’ın 
kaybettiği bronz madalya maçının 
yanı sıra diğer sporcularımı-
zın sakatlıkları olmasa 
daha da iyi bir tablo 
yakalayabilirdik. 
Olimpiyat madal-
yası, bizim spo-
rumuz için bir 

Taekwondo was included in the Olympic 
programs for the first time with the Sydney 
200, and we’ve had a hard-to-repeat suc-
cess by securing medals in all games since 
then. At the Tokyo 2020 Olympic Games, we 
received the bronze medal with Hatice Küb-
ra İlgün in the women’s 57 kilos and Hakan 
Reçber in the men’s 68 kilos and continued 
our medal streak. In addition to the bron-
ze medal match that Rukiye Yıldırım lost, 
we could have achieved a better result if 
our other athletes were not injured. The 
Olympic medal is a tradition for our sport 
and we can say that we have continued this 
tradition. 

gelenek ve bu gele-
neği de sürdürdük 
diyebiliriz. 

Bu sene ilk kez 
farklı bir heyeca-

nı yaşadık. 
Kuruluşun-

dan bu yana 
büyük emek 

verdiğimiz para 
taekwondo ilk defa pa-
ralimpik oyunlar prog-
ramında yer aldı. Olim-
piyatlarda olduğu gibi 
paralimpik oyunlarda da 

boş geçmedik. 

This year, we experienced a different exci-
tement for the first time. Para Taekwondo, 
which we have made great efforts since its 
establishment, was included in the prog-
ram of the Paralympic Games for the first 
time. Just as in the Olympics, we did not 
return empty-handed from the Paralym-
pic games. While achieving the success of 
being the only country participating in the 
Paralympic Games with a full team with 6 
athletes, 1 silver and 1 bronze medal caps-
toned our accomplishment. Meryem Betül 
Çavdar, who won the silver medal, and 
Mahmut Bozteke, who won the bronze 
medal, went down in history. 

Paralimpik oyunlara 6 sporcuyla tam 
kadro katılan tek ülke olma başarısını 
gösterirken, bu başarımızı 1 gümüş ve 1 
bronz madalya ile taçlandırdık. Gümüş 
madalya kazanan Meryem Betül Çavdar 

ve bronz madalya ka-
zanan Mahmut 

Bozteke, isim-
lerini tarihe 

yazdırdı. 

T o k y o 
2020 ile 
g e n e l 
tabloya 

ba kt ı ğ ı -
mızda 4 

m a d a l y a 
ile ülkemizi 

en iyi şekilde 
temsil etmenin 

mutluluğu ve gururunu 
yaşıyoruz. Biz de ‘durmak’ gibi bir kav-
ram olmadığı için Tokyo biter bitmez, 
Paris 2024’ün daha önce başlayan planla-
malarına ağırlık vereceğiz. Başarı çıtamızı 
daha yukarıya çekmek için çalışmalarımı-
za hemen başlıyoruz. Türkiye’nin madal-
ya deposu olmaya devam edeceğiz.

When we consider the overall results of 
Tokyo 2020, we are delighted and proud to 
represent our country in the best way with 
4 medals. There is no rest for the weary for 
us. Therefore, we will focus on the prep-
lanned working programs of Paris 2024 as 
soon as Tokyo ends. We immediately start 
our work to raise the bar for success. We 
will continue to bring Turkey many me-
dals.
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Doç .Dr. A. Çağatay DİKMEN

Verimlilik Dergisi Yayın Kurulu Başkanı 
Efficiency Magazine Editorial Board Chairman

BİRLİKTE DAHA İYİYE-
 GEZEGEN VE İNSANLAR İÇİN

BE BETTER, TOGETHER - FOR THE PLANET AND THE PEOPLE 

1 yıl öteleme ile de olsa 125 yıldır devam 
eden modern olimpiyat oyunları, bu yıl 
Japonya’nın Tokyo kentinde iki haftalık bir 
etkinlikle gerçekleştirildi. Tokyo, 206 ülke 
ve bölgeden, 36 spor dalında yarışmak 
üzere yaklaşık 12.000 sporcuyu ağırladı. 
Etkinliğin sportif kısmını uzmanlarına bı-
rakarak, etkinliğin temasını, gezegen için 
daha iyi olup olmadığı kısmını değerlen-
direlim.

1984 Los Angeles Olimpiyatlarına kadar, 
yapıldığı ülkeye ilave büyük ekonomik yük 
getirmesi nedeniyle olimpiyat oyunlarına 
ev sahibi bulunması daha zor olmaktaydı. 
Sonrasında ise etkinliğin turizm gelirle-
ri ve yapılan altyapı tesisleri ile “kentsel 

The modern Olympic Games, which have been 
going on for 125 years, albeit with a 1-year delay, 
were held this year in a two-week event in Tok-
yo, Japan. Tokyo hosted approximately 12,000 
athletes from 206 countries and regions to com-
pete in 36 sports. Let’s evaluate the theme of the 
event, whether it’s better for the planet, leaving 
the sporting part of the event to the experts.

Until the 1984 Los Angeles Olympics, it was more 
challenging to find a host for the Olympic Games 
due to the additional economic burden of the 
country where it was held. Afterwards, the desire 
to organize the games augmented as the event 
began to be seen as an opportunity for “urban 

gelişim” fırsatı olarak görülmeye başlan-
masıyla, oyunları düzenleme isteği arttı. 
Diğer yandan 1987 Brutland Raporu ile 
dünya gündeminde önemli bir yer bulan 
“Sürdürülebilir Kalkınma” kavramından 
etkilenen olimpiyat oyunları daha çevreci 
olma ve gezegenimize daha az zarar verme 
yönünde evrilmeye başladı.

Olimpiyatları yöneten ve olimpiyat oyunla-
rı ev sahipliği isteklisi aday şehirleri değer-
lendiren IOC’nin (Uluslararası Olimpiyat 
Komitesi) karar verirken kullandığı 3 ana 
başlıktan biri sürdürülebilirliktir. IOC’nin, 
2020 yılı sürdürülebilirlik stratejisinde 18 
kriter bulunmaktadır. Bu kapsamda IOC; 
mimari yapı (tasarım ve peyzaj), tesislerin 

development” with tourism revenues and infrast-
ructure facilities. On the other hand, the Olympic 
Games, influenced by the concept of “Sustainab-
le Development”, which took a significant place 
in the world’s agenda with the 1987 Brundtland 
Report, started to evolve towards being more en-
vironmentally friendly and less damaging to our 
planet.

One of the 3 main headings used by the IOC (In-
ternational Olympic Committee), which mana-
ges the Olympics and evaluates the candidate 
cities that are willing to host the Olympic games, 
is sustainability. There are 18 criteria in the IOC’s 
2020 sustainability strategy. In this regard, the 

yeniden kullanılabilirliği, biyolojik çeşitli-
lik, kirletici maddelerin kirliliğinin asgari-
ye indirilmesi, atıkların azaltılması, enerji 
tasarrufu, su ve hava kalitesi, çevre bilinci 
gibi başlıklarda aday kenti incelemektedir. 
2020 Olimpiyatları’nın düzenleyicisi olan 
Tokyo da bu çerçevede “Birlikte daha iyi-
ye- Gezegen ve insanlar için” teması ile 
çevre için birçok medyatik ve ilgi çekici 
önlemler aldı. Şehir Yönetimi, organizas-
yonun çok izlenir olmasını bir fırsata çe-
virerek çevre sorunlarına dikkat çekmek, 
geleceğe yönelik çözümleri ve yeni tekno-
lojileri sergilemek amacıyla girişimlerde 
bulundu. 

IOC analyzes the candidate city according to the 
categories such as architectural structure (de-
sign and landscape), reusability of facilities, bi-
odiversity, minimizing the pollution of contami-
nants, reducing waste, energy saving, water and 
air quality, environmental consciousness. Within 
this scope Tokyo, the organizer of the 2020 Oly-
mpics, took many mediatic and interesting me-
asures for the environment with the theme “Be 
better, together - For the planet and the people.”. 
The City Government took initiatives to draw at-
tention to environmental problems, to present 
future-oriented solutions and new technologies 
by turning the organization’s visibility into an 
opportunity. 

Tokyo’da Olimpiyat Oyunları; sıfır karbon, sıfır atık, doğanın içindeki 
şehir/şehrin içindeki doğa, insan hakları, çeşitlilik ve kapsayıcılık 
değerlerine saygı ile sürdürülebilir kaynak kullanımı olmak üzere altı 

sürdürülebilirlik ilkesi üzerine inşa edildi.
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2020 Yaz Olimpiyatları için 
organizatörler, etkinlik 
boyunca üretilen emis-
yonları dengelemek 
için 4,38 milyon ton 
değerinde karbon kre-
disi toplamak da dahil 
olmak üzere en sürdü-
rülebilir oyunlar haline ge-
tirme hedefiyle adımlar attı. 
Tokyo Olimpiyatları için sürdürü-
lebilirlik komitesinde yer alan Japonya 
Dünya Yaban Hayatı Fonu’ndan Masako 
Konishi’ye göre, oyunlar için toplam kar-
bon emisyonlarının yaklaşık yüzde 150’si 
değerinde karbon kredisi toplandı. Bu ifa-
deye istinaden negatif karbon emisyonu 
sonucuna ulaşıldığı çıkarımını yapabiliriz.

Tokyo’nun karbon kredisi satın almasının 
ötesinde, bu yılki yaz oyunlarında çeşitli 
geri dönüştürülmüş veya çevre dostu giri-
şimler medyada çokça yer aldı. Organiza-
törler, sporcuları Olimpiyat köyü çevresin-
de taşımak için elektrikli ulaşım araçları 
kullanarak enerji tasarrufu yapmaya çalı-
şırken, geri dönüştürülmüş malzemelerle 
3D baskılı karton karyolalar ve madalya 
podyumları ile de atıkları azaltmayı amaç-
ladı.

65.000 bilgisayar ve tab-
let gibi cihazların yanı 

sıra 19.000 ofis masa-
sı, sandalye ve diğer 
demirbaşlar organi-
zasyon tamamlandı-

ğında iade edilmek 
üzere kiralandı.

Olimpiyat Köyü’ndeki 43 
yarışma alanından 25’i mev-

cut yapılarken, 10 tanesi ise geçici 
olarak inşa edildi. Geri kalan 8 tanesi sıfır-
dan yapılırken yerel yönetimler tarafından 
bağışlanan ahşap (toplam 40.000 parça) 
malzeme kullanılarak oyunlar tamam-
landıktan sonra geri kazanım hedeflendi. 
Sporcu yatakları ise oyunlardan sonra geri 
dönüştürülebilecek karton ve plastik mal-
zemelerden modüler olarak tasarlandı. 

Sporculara verilen altın, gümüş ve bronz 
madalyalar için (tümü 5.000 tane), halkın 
büyük çoğunluğunun katılım sağladığı iki 
yıllık bir kampanyanın sonucunda topla-
nan 80.000 ton elektronik atık kullanıldı ve 
madalya podyumları Japonya genelindeki 
evlerden ve 113 okuldan toplanan 24.5 ton 
plastik atıktan imal edildi. Oyunların sem-
bolü meşaleler ise, 2011 yılında Japon-

ya’nın Fukushima felaketinden sonra inşa 
edilen geçici konutlardaki alüminyumun 
geri dönüştürülmesi ile üretildi.

Döngüsel ekonomi modellerinin eyleme 
geçirilmesinin güzel bir örneği olarak gös-
terilen Tokyo Olimpiyatları’nda hayata ge-
çirilen bu uygulamaların, Tokyo 2020’nin 
şimdiye kadarki en çevreci ve en düşük 
emisyonlu Olimpiyat Oyunları olma çaba-
larının bir parçası olarak belirtilse de el-
bette ki karşıt görüşler de var.  Lozan Üni-
versitesi’ndeki araştırmacılar tarafından 
yapılan bir rapora göre ise Tokyo aslında 
çevreci olimpiyatlar sıralamasında alt sıra-
larda yer almaktadır.

Tokyo 2020 Olimpiyatları sayesinde 
oyunların gelecekte çevre için nasıl daha 
duyarlı bir şekilde yürütülebileceğini dü-
şünme şansı elde edildi. Mesela, görüldü 
ki karbon emisyonlarının büyük bölümü 
seyircilerin seyahatleri ve alışkanlıklarıy-
la bağlantılı bir durum. Bu nedenle sınırlı 
sayıda seyircili oyunlar ve/veya oyunların 
aynı şehirlerde tekrarlanması tartışmaları 
önümüzdeki yıllarda giderek artabilir. 

For the 2020 Summer Olympics, organizers have taken 

steps with the goal of making them the most sustainable 

games, including collecting 4.38 million tons of carbon 

credits to offset the emissions produced during the event. 

According to Masako Konishi of the World Wildlife Fund of 

Japan, who was on the sustainability committee for the 

Tokyo Olympics, carbon credits worth about 150 percent 

of total carbon emissions were collected for the games. 

Based on this statement, we can deduce that the negative 

carbon emission result has been reached.

Alongside Tokyo’s purchase of carbon credits, various 

recycled or eco-friendly initiatives have received wide-

spread media coverage at this year’s summer games. 

Organizers sought to conserve energy by using electric 

transport to transport athletes around the Olympic vil-

lage, while reducing waste with 3D-printed cardboard 

beds and medal podiums with recycled materials.

In addition to 65,000 computers and tablets, 19,000 office 

desks, chairs and other fixed assets were rented to be re-

turned when the organization was completed.

25 of the 43 competition areas in the Olympic Village were 

existing structures, while 10 are temporarily built. For the 

aim of recycling after the project, the 

remaining 8 structures were 

made from scratch by using 

the materials donated 

(total 40,000 pieces) by 

local governments. More-

over, the beds of athletes 

were modularly designed 

from cardboard and plastic 

materials that can be recycled 

after the games. 

For the gold, silver and bronze medals award-

ed to the athletes (5,000 in all), 80,000 tons of electronic 

waste collected as a result of a two-year campaign in 

which the majority of the public participated, was used, 

and the medal podiums were made from 24,5 tons of 

plastic waste collected from homes and 113 schools 

across Japan. The torches, the symbols of the Games, 

were produced by recycling aluminum from temporary 

residences built after Japan’s Fukushima disaster in 2011.

Even though these practices, implemented at the Tokyo 

Olympics, which are shown as a good example of put-

ting circular economy models into 

practice, are stated as part of 

Tokyo 2020’s efforts to become 

the most environmentally 

friendly and lowest emis-

sion Olympic Games ever, 

certainly there are some 

opposing views.  According 

to a report by researchers 

at the University of Lausanne, 

Tokyo actually ranks low in the en-

vironmentally friendly Olympics rankings.

Thanks to the Tokyo 2020 Olympics, we had a chance to 

think about how the games can be run in a more envi-

ronmentally conscious way in the future. For instance, it 

became evident that most of the carbon emissions are 

related to the travels and habits of the spectators. There-

fore, discussions about games with a limited number of 

spectators and/or the repetition of games in the same 

cities may increase in the upcoming years. 
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Güreşte 76 kg’de bronz madalya kazanan Yasemin 
Adar, bu branşta Türkiye’ye madalya kazandıran ilk 
kadın sporcu olarak önemli bir başarıya imza attı. 
Bir dünya ve 4 Avrupa şampiyonluğu kazanan milli 
güreşçimiz, madalya koleksiyonuna bir de olimpiyat 
oyunlarında aldığı bronzu ekledi. Böylece Türk Güreş 
tarihindeki yerini daha da sağlamlaştırdı.

Yasemin Adar, who secured a bronze medal in Wrestling in 76 kg, 
achieved an important success as the first female athlete to win a 
medal in this branch in Turkey. Winner of one World Championship 
and four European Championships, our National Wrestler added to 
her medal collection a bronze medal she won in the Olympic Games. 
Thus, it further secured her place in Turkish Wrestling history.

Haber /  News

Yasemin KALYONCU
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2008 Pekin, 2012 Londra, 2016 Rio ve 2020 
Tokyo Olimpiyat şampiyonluğuna ade-
ta ambargo koyan Kübalı Mijain Lopez 
Nunez, Rıza Kayaalp’ın olimpik kabusu 
oldu.  Londra 2012’de bronz, Rio 2016’da 
gümüş madalya alan Kayaalp, Tokyo’da 
da bu makus talihini yenemedi ve bronz 
madalyada kaldı. Milli güreşçimizin aynı 
zamanda 4 Dünya ve 10 Avrupa şampiyon-
luğu da bulunuyor. 

31 yaşındaki milli güreşçi, böylelikle 
kariyerindeki 3. olimpiyat madalyasını 
aldı. Ancak altına ulaşması için de Kübalı 
güreşçinin bu kez sözünü tutup güreşe 
veda etmesi gerekecek.

Rıza, bu başarısıyla üçer olimpiyat altını 
bulunan efsane halterciler Naim Süley-
manoğlu ve Halil Mutlu ile birer altın, 
gümüş ve bronz olimpiyat madalyasına 

sahip güreşçi Hamit Kaplan’ı madalya 
sayısı açısında yakaladı.

Tokyo 2020’de madalya açısından loko-
motif branş olan güreşte serbest stil 125 
kg mücadele eden Taha Akgül son olimpi-
yat şampiyonu olarak katıldığı Tokyo’da 
üçüncü oldu. 2 dünya ve 8 Avrupa şampi-
yonluğu bulunan milli güreşçimiz böylece 
2. Olimpiyat madalyasını da kazandı. 

Cuban Mijain Lopez Nunez, who put an em-
bargo on the 2008 Beijing, 2012 London, 
2016 Rio and 2020 Tokyo Olympic champi-
onships, became the Olympic nightmare 
for Rıza Kayaalp.  Kayaalp, who won the 
bronze medal in London 2012 and the sil-
ver medal in Rio 2016, could not change 
this bad luck in Tokyo and stuck with the 
bronze medal. Our national wrestler also 
has 4 World and 10 European Champion-
ships. The 31-year-old national wrestler 

thus received his third Olympic medal in 
his career. However, in order to achieve the 
gold, the Cuban wrestler will have to keep 
his word this time and bid farewell to wres-
tling.

With this accomplishment, Rıza is up with 
the legendary weightlifters Naim Süley-
manoğlu and Halil Mutlu, who each have 
three Olympic gold medals, and the wres-
tler Hamit Kaplan, who each has a gold, 

silver and bronze Olympic medal, regard-
ing the number of medals.

Fighting 125 kg freestyle in wrestling, 
which is the pioneer branch in terms of 
medals in Tokyo 2020, Taha Akgül came 
third in Tokyo, where he participated as the 
last Olympic champion. Our national wres-
tler, who has won 2 world and 8 European 
championships, thus won the 2nd Olympic 
medal. 

Haber /  News

ADAR WENT DOWN IN HISTORY OF 
WRESTLING
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Türk güreşi her zaman Türk sporunun lokomotifi olmuştur. Bizler 
göreve geldiğimiz günden bugüne Olimpiyatlarda Avrupa ve dünya 

şampiyonalarında büyük başarıların altına imza attık.

Musa AYDIN

Güreş Federasyonu Başkanı
President of Turkish Wrestling Federation

TÜRK SPORUNUN 
LOKOMOTİFİ OLMAYA

 DEVAM EDECEĞİZ

WE WILL CONTINUE TO BE THE PIONEER 
OF TURKISH SPORTS

Türk güreşi her zaman Türk sporunun 
lokomotifi olmuştur. Bizler göreve geldi-
ğimiz günden bugüne Olimpiyatlarda Av-
rupa ve dünya şampiyonalarında büyük 
başarıların altına imza attık. Rio olimpiyat-
larında   Türkiye’nin aldığı 8 madalyanın 

Turkish wrestling has always been the pi-
oneer of Turkish sports. Since the day we 
took office, we have made great success in 
Olympics, European and World Champions-
hips. 5 of 8 medals secured by Turkey in Rio 
Olympics received in wrestling. Afterwards, 

5’i Güreşten geldi. Sonrasında Avrupa ve 
dünya şampiyonalarında tarihi başarılar 
elde ettik. 2017’de Sırbistan’da yapılan Av-
rupa Şampiyonasında 68 yıl aradan sonra 
5 şampiyonluk elde ettik. Yine 2017’de 
Paris’te yapılan Dünya Şampiyonasında 3 

we achieved historic success in European 
and World Championships. At the European 
Championship held in Serbia in 2017, we 
won 5 championships after 68 years. Again 
in 2017, we got a total of 7 medals, 3 of whi-
ch were gold, at the World Championships 

altın olmak üzere toplamda 7 madalya ka-
zandık.  2019 yılında Avrupa’da büyük bir 
rekora imza attık. Cumhuriyet tarihinde 
ilk kez 16 madalya kazandık. 70 yıl aradan 
sonra 6 şampiyon çıkardık. Tabiri caizse 
Avrupa’ya İstiklal Marşı’mızı ezberlettik. 

held in Paris. In 2019, we broke a record in 
Europe. For the first time in the history of 
the Republic, we secured 16 medals. After 
70 years, we had 6 champions. So to speak, 
we made Europe memorize our National 
Anthem. 
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Türkiye güreşte 2000 Olimpiyatlarında 2, 
2004’de 3, 2008’de 2, 2012’de 1 madalya 
kazanmışken, 2016 Rio’da 5  ve 2020 Tok-
yo’da 3 madalya kazandı. Hedefimiz elbet-
te daha fazla madalya kazanmaktı, ama 
2000 yılından bugüne bakıldığında aslın-
da Tokyo Olimpiyat Oyunlarında başarılı 
olduğumuzda ortada. Şimdi önümüzde 
2024 Paris Olimpiyatları var. 2024 Paris’e 
Avrupa ve dünya şampiyonalarında yine 
tarihi başarılar elde ederek gitmek istiyo-
ruz. Hedefimiz Paris’te Tokyo’ya göre daha 

Turkey won 2 medals in 
2000 Olympics, 3 medals 
in 2004, 2 medals in 2008 and 
1 medal in 2012, and 5 medals in 
2016 Rio and 3 medals in 2020 Tokyo. Our 
goal was certainly to win more medals, but 
when we compare today to 2000, it is ob-
vious that we were successful in the Tokyo 
Olympic Games. Now we have the 2024 Pa-
ris Olympics ahead of us. We want to go to 

fazla madalya kazanmak olacak. Ayrıca 
yaptığımız alt yapı çalışmalarıyla Türk gü-
reşinin geleceğini güvence altına 
almak zorundayız. Yıldızlar 
ve gençler kategorisinde 
son yıllarda aldığımız 
madalyalar bu konu-
da da doğru yolda 
olduğumuzu göste-
riyor. Bizim yetiştir-
diğimiz bu sporcular 
ileride Olimpiyatlar-

2024 Paris by achie-
ving historic success in 

the European and World 
Championships. Our goal will 

be to receive more medals in Paris than in 
Tokyo. In addition, we have to secure the 
future of Turkish wrestling with our groun-
dwork. The medals we have won in both of 
the youth categories in recent years show 
that we are on the right track in this regard. 

da ülkemize madalyalar kazandıracaklar. 
Türkiye bugüne kadar Olimpiyatlarda 104 

madalya kazanırken bunların 66’sı 
güreşten gelmiş. 41 Altın ma-

dalyanın 29’unu güreşçi-
lerimiz kazanmış. Bizler 

bu büyük başarıları 
sürdürmeyi ve Türk 
sporunun lokomotifi 
olmaya devam ede-
ceğiz...

These athletes we have trained will bring 
medals to our country in the future Olym-
pics. While Turkey has won 104 medals in 
the Olympics so far, 66 of them received in 
wrestling branch. Our wrestlers won 29 of 
41 gold medals. We will continue to mainta-
in these great achievements and to be the 
pioneer of Turkish sports...
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Citius, Altius, Fortius

Olimpiyat oyunlarının latince mottosudur Citius, Altius, Fortius. ”Daha hızlı, 
daha yüksek, daha güçlü”

U. Mert ERYILMAZ

Köşe Yazıs ı  /  Column

Pandemi sebebiyle 2021 yılına erte-
lenen 32. Yaz olimpiyatları Tokyo’da 
covid gölgesinde olmakla birlikte yine 
de büyük bir heyecana sahne oldu.

Kendi alanlarında dünyanın en iyileri, 
32. kez karşı karşıya gelerek tüm dün-
yayı 1 ay boyunca sporun aslında ne 
anlama geldiğini bizlere hatırlattılar.

Spor, insan bedenini ve ruhunu, geliş-
tirebilmek için en temel araçtır. Olim-
piyatlar ise bu amaca hizmet eder.

Olimpiyat oyunlarının latince mot-
tosudur Citius, Altius, Fortius. ”Daha 
hızlı, daha yüksek, daha güçlü”

İlk olimpiyatlardan günümüze in-
sanlık bu mottolar ışığında ne ka-
dar gelişim göstermiş bakalım. 

İlk olimpiyatlar 1896 yılında Atina’da 
düzenlendi.  Bu olimpiyatlarda sa-
dece erkek sporcular yer almıştır. Bu 
nedenle karşılaştırmalar, erkekler 
kategorilerinde sınırlı tutulmuştur.

Hız denince aklımıza ilk olarak 100 
metre koşusu gelir ki bu yarış, tüm 
olimpiyat oyunları içerisinde sonu-
cu en çok merak edilen yarışmadır.

2020 olimpiyatlarında 100 met-
re erkekler yarışmasını kazanan

İtalyan atlet L. M. Jacobs, birincili-
ği 9.80 saniyelik derecesi ile elde etti.

1896 yılında yapılan 100 met-
re finalinde ise birinciliği kaza-
nan Amerikalı Thomas Burke, 100 
metreyi 12 saniyede koşmuştu.

2020 olimpiyatlarında 400 metre finalini 
kazanan Bahamalı atlet Steven Gard-
nier 43.85’lik derecesiyle 1.olurken, ilk 
olimpiyatlarda 400 metre birincisi yine 
100 metrede olduğu gibi Amerikalı Tho-
mas Burke oluyordu. Burke aynı mesa-
feyi 54.2 saniyede tamamlayabilmişti

Being postponed to 2021 due to 
the pandemic, the 32nd Summer 
Olympics amid pandemic in Tok-
yo still witnessed great excitement.

The best of the world in their own fields 
took on for the 32nd time and reminded 
us what sports really means for a month.

Sport is the most basic means to de-
velop the human body and spirit. 
The Olympics serve this purpose.

The latin motto of the Olym-
pic games is Citius, Altius, For-
tius: “Faster, higher, stronger”

Let’s see how much humanity has de-
veloped in the light of these mottos, 
from the first Olympics to the present. 

The first Olympics were held in Athens 
in 1896.  Only male athletes took part 
in these Olympics. For this reason, com-
parisons are limited to male categories.

Regarding speed, the first thing that 
comes to our minds is the 100-me-
ter race which is being looked 
forward to at the Olympic games.

Italian athlete L.M Jacobs, winner 
of the 100 meters men’s competiti-
on in the 2020 Olympics, borne away 

the bell with a time of 9.80 seconds.

American Thomas Burke, who won the 
first place in the 100 meters final in 
1896, ran the 100 meters in 12 seconds.

Bahamian athlete Steven Gardnier, 
who won the 400 meters final in the 
2020 Olympics, was the 1st with a time 
of 43.85, while the American Thomas 
Burke was the 400 meters winner in 
the first Olympics, just like in the 100 
meters. Burke was able to comple-
te the same distance in 54.2 seconds.

Citius, Altius, Fortius
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When it comes to “higher”, we 
can analyze high jump results.

At the 2020 Olympics, there was an ext-
raordinary event in this branch and two 
athletes were awarded gold medals. Qa-
tari athlete Mutaz Essa Barshim and Ita-
lian athlete Gianmarco Tamberi won the 
gold medal with their 2.37-meter jump.

The winner of 1896, Ellery Clark, reached 
the gold medal with his 1.81-meter jump. 

Lastly, when we say “stronger”, we 
must look at the weightlifting results.

Unlike today, the weightlifting competitions 

held in 1896 were held without any disc-
rimination according to the weight of the 
competitors. A total of 6 competitors from 
5 countries had participated. Therefore, 
we won’t be able to compare exactly the 
same data when comparing results today. 
In addition, in the competitions held at that 
time, one-handed and two-handed lifts 
were evaluated separately, and separate 
medals were awarded for both lifts. Since 
2-handed lifts are similar to today’s clean 
and jerk lifts, we’ll consider these results.

When evaluating the weightlifting 
competitions in 2020, we will review 

the results of the 61 kg men’s com-
petition, which is the lightest weight.

Chinese athlete Li Fabin, who won the 
gold medal, would also be breaking 
the Olympic record by lifting a 172-ki-
logram barbell in the clean and jerk.

In 1896, Danish Viggo Jensen, who won the 
first place, managed to lift 115.5 kilograms. 

As it is seen, humanity is moving forward 
according to its purpose for now in the 
125-year adventure of the Olympic Ga-
mes, which it maintains with the mot-
to of being faster, higher and stronger.

Daha yüksek dediğimizde yüksek atlama 
sonuçlarına bakabiliriz.

2020 olimpiyatlarında bu dalda sıra dışı bir 
olay oldu ve iki sporcuya birden altın ma-
dalya verildi. Katarlı atlet Mutaz Essa Bar-
shim ve İtalyan atlet Gianmarco Tamberi, 
2.37 metrelik atlayışlarıyla altın madalya 
kazandılar.

1896 yılının birincisi olan Ellery Clark, altın 
madalyaya 1.81 metrelik atlayışı ile uzan-
mıştı.
Daha güçlü mottosu için halter sonuçları-
na bakmamız gerekecek.

1896 yılında yapılan halter müsabakaları, 
günümüzden farklı olarak, yarışmacıların 

kilolarına göre bir ayırım yapılmadan ger-
çekleştirilmişti. Zaten toplam 5 ülkeden 6 
yarışmacı katılmıştı. Bu yüzden günümüz-
de sonuçlarla karşılaştırırken tam anla-
mıyla aynı verileri karşılaştıramayacağız. 
Ayrıca o dönemde yapılan yarışmalarda; 
tek elle ve iki elle yapılan kaldırışlar ayrı 
ayrı değerlendirilerek her iki kaldırış için 
ayrı madalya verildi. 2 elle yapılan kal-
dırışlar, günümüzdeki silkme kaldırışına 
benzediği için bu sonuçları dikkate alaca-
ğız.

2020 yılında halter dalında yapılan müsa-
bakaları değerlendirirken, en hafif sıklet 
olan 61 kg erkekler yarışma sonuçlarına 
bakacağız.

Altın madalyayı kazanan Çinli sporcu Li 
Fabin, silkmede 172 kilogramlık halteri 
kaldırarak aynı zamanda olimpiyat reko-
runu da kırıyordu.

1896 yılında ise birinciliği kazanan Dani-
markalı Viggo Jensen, 115.5 kilogramlık 
ağırlığı kaldırmayı başarmıştı. 

Görüldüğü üzere insanlık, daha hızlı, 
daha yüksek ve daha güçlü olmak motto-
su ile sürdürdüğü olimpiyat oyunlarının 
125 yıl süren serüveninde şimdilik amacı-
na uygun olarak ilerlemekte.
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Yıllardır orta ve uzun mesafelerde Kenya ve Etiyopya’da yapılan bir yıllığa kadar uzanan 
kamplarda, ülke dövizlerinin boşa akıtıldığı gerçeği yaşandı Tokyo’da… Devşirme 
atletlerin orta ve uzun mesafelerde gösterdikleri kötü performans bunun en bariz 

örneğiydi.

For years, the fact that the country’s foreign currency was wasted in the camps that lasted for a year in Kenya 
and Ethiopia in middle and long distances has been experienced in Tokyo... The poor performance of devshirme 

athletes in the middle and long distances was the most obvious example of this.

TURKISH YOUTH IN ATHLETICS

Haber /  News

Aysu VONA
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Oyunlarda iki farklı grafik çizen At-
letizmi iyice mercek altına almak 
gerekiyor. Devşirme sporcuların 
başını çektiği orta ve uzun mesa-
felerdeki başarısızlığa karşın at-
malar ve atlamalarda Türk çocuk-
larının, federasyonun stratejisine 
ve planlama hatalarına rağmen 
inadına gelen başarı öyküleri var-
dı. Olimpik ruhla asla bağdaşma-
yan tek şey, çok zorunlu haller 
dışında yarışı bitirmemektir. 

Yıllardır orta ve uzun mesafelerde 
Kenya ve Etiyopya’da yapılan bir 
yıllığa kadar uzanan kamplarda, 
ülke dövizlerinin boşa akıtıldığı 
gerçeği yaşandı Tokyo’da… Dev-
şirme sporcularımızın orta ve 
uzun mesafelerde gösterdikleri 
kötü performans bunun en bariz 
örneğiydi. Türkiye’de, yüksek ra-
kımlı diye seçilen bu ülkelerdeki 
kamp yerlerinin hem fiziki olarak 
ayarında hem de tesis olarak kat 
be kat daha daha kaliteli var. 

Athletics, which have two different 
graphics in the games, need to 
be scrutinized thoroughly. In spi-
te of the failure of the devshirme 
athletes in the middle and long 
distances, there were success sto-
ries of Turkish children in throws 
and jumps despite the federation’s 
strategy and planning mistakes. 
The only thing that is never com-
patible with the Olympic spirit is 
not to finish the race, except in 
compulsory cases. 

For years, the fact that the countr-
y’s foreign currency was wasted in 
the camps that lasted for a year in 
Kenya and Ethiopia in middle and 
long distances has been experien-
ced in Tokyo... The poor perfor-
mance of devshirme athletes in the 
middle and long distances was the 
most obvious example of this. In 
Turkey, there are by far the best qu-
ality of the camping places than in 
these countries, which are chosen 
as high altitudes, both physically 
and in terms of facilities. 
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Elbette ki rol model olacak bir Ramil Gu-
liyev, bir Yasmani Capello Escobar gibi 
atletler gelsin. Çünkü onlar geldiklerinin 

hakkını çoktan verdiler. 

Olumlu yönde çizilen grafikte ise 
Türk gençlerinin gösterdiği 

olağanüstü performans var-
dı. Bir Eda Tuğsuz’un cirit 

atma finalinde 4.olarak 
madalyayı kıl payı kaçır-
ması, Ersu Şaşma’nın sı-

Certainly, athletes like 
Ramil Guliyev and Yas-
mani Capello Escobar 

who will be role models 
should come. Because 

they have already done 
their parts. 

On the positive side, there was 
the extraordinary performance of 

the Turkish youth. That Eda Tuğsuz 
lost by a neck the medal by placing 4th in 

rıkla atlamada finale kalarak bir ilki başar-
ması, 1948 Londra olimpiyat oyunlarında 
Ruhi Sarıalp’ten sonra 3 adım atlamada 
Necati Er’in final yapması sporcularımız 
ve ülkemiz adına olumlu sinyallerdi.

Asıl önemlisi ise Atletizmdeki Bizim Ço-
cuklarının federasyona ve yönetime verdi-
ği mesaj çok önemliydi:

“Artık Kaf dağlarının ardında umut aran-
masın… Biz gözünüzün önündeyiz ve lüt-
fen bizi görün.”

the javelin throw final, Ersu Şaşma broke 
new ground by reaching the final in the 
pole vault, Necati Er made the final in the 
3-step jump after Ruhi Sarıalp in the 1948 
London Olympic Games were positive sig-
nals for our athletes and our country, 

Remarkably, the message of Turkish Youth 
in Athletics to the federation and admi-
nistration was very important:

“Let’s not seek for hope far away. We are 
right in front of you. Please notice us.”
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Artık Kaf dağlarının ardında umut aranmasın...
Biz gözünüzün önündeyiz ve lütfen bizi görün.

EŞREF, THE OLYMPIC STRUCK
Eşref Apak, our hammer thrower who competed 
in his 5th Olympics in Tokyo, was first came in 4th 
in Athens, where he participated for the first time.  
After the athletes ahead of him were found to be 
doping, firstly his bronze medal then the silver 
medal was sent to his address. Then, Apak, who 
could not pass the qualifications in the 3 Olympics 
he participated in, persisted in and made it to the 
final with 76.76, which he scored in the 2nd place 
in Tokyo.
He finished Tokyo 2020 in 9th place in general 
classification, scoring 76.71 in the final shots.

Haber /  News

OLİMPİYATKOLİK EŞREF
Tokyo ile birlikte 5. Olimpiyatını yaşayan olan 

çekiççimiz Eşref Apak, ilk kez katıldığı 2004 Ati-
na’da önce 4’cü ilan edildi sonra önündeki spor-

cuların dopingli çıkması üzerine bronz, en son 
da gümüş madalyası adresine gönderildi. Sonra 

katıldığı 3 olimpiyatta da elemeleri geçemeyen 
Apak inadını sürdürdü ve Tokyo’da 2. hakkında 

attığı 76.76 ile finale kaldı.

Final atışlarında 76.71 atarak Tokyo 2020’yi 
genel klasmanda 9.sırada bitirdi

71



JUDO’DA 
ŞANSSIZ KURALAR 
MADALYALARIMIZI 

ENGELLEDİ
UNFORTUNATE DRAWS IN JUDO IMPEDED OUR MEDALS

Spor otoritelerine “Tokyo 2020’de en şanssız federasyon kimdi?” diye sorulursa, 
yüzde 100’ü “Judo” diye yanıt verir. Tokyo’da sadece iki 5’incilik almamız, dün-
yada 1 numara olan Japonlarla madalyaya giden yolda erken karşılaşmamızdan 

kaynaklandı.

If asked “Who was the unluckiest federation in Tokyo 2020?”, anyone would reply 100 
“Judo”. The fact that we received the 5th place twice stemmed from facing the Japa-

nese team early who is the number one in the world.  

Haber /  News
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Tokyo 2020 geride kalırken aklımıza 
takılan, 6 başarılı sporcumuzla katıl-
dığımız Judo’da nasıl madalya ala-
madığımız oldu. Gerçekten Tokyo’ya 
kadar 1 altın ve 1 gümüş ile ülkemize 
madalya kazandıran 6 branşın içinde 
yer alan Judo’da şanssız kuralar ma-
dalyaları engelledi.

Spor otoritelerine “Tokyo 2020’de 
en şanssız federasyon kimdi?” diye 
sorulursa, yüzde 100’ü “Judo” diye 
yanıt verir. Tokyo’da sadece iki 5’in-
cilik almamız, dünyada bu branşta 1 
numara olan Japonlarla madalyaya 
giden yolda erken karşılaşmamızdan 
kaynaklandı. Üç judocumuzun önü-
nü kesen 3 Japon da kilolarında altın 
madalyayı alan isimler oldu. 

Kadınlarda +78 kg’de Kayra Sayit, 
Çeyrek finallerde Japon Sone’ye yeni-

As we leave Tokyo 2020 behind, we are still 
questioning how we could not secure any 
medals in Judo where we participated with 
6 successful athletes. Unfortunate draws 
impeded medals in Judo, which is one of 
the 6 branches that we normally receive 1 
gold and 1 silver medal until Tokyo.

If asked “Who was the unluckiest federati-
on in Tokyo 2020?”, anyone would reply 100 
“Judo”. The fact that we received the 5th 
place twice stemmed from facing the Japa-
nese team early who is the number one in 
the world. The 3 Japanese who blocked the 
way of our three Judokas secured the gold 
medal in their weights. 

In women’s +78 kg, Kayra Sayit lost to Japa-
nese Sone in the Quarterfinals and compe-
ted in repechage. Kayra, who won against 

lerek repesaja kaldı. Burada Koreli 
Han’ı geçen Kayra, bronz maçında 
bu sikletin önemli isimlerinden 
Fransız Dicko’ya üstünlük sağlaya-
mayınca 5’cilikle yetindi.

Yine 90 kg’da mücadele eden Miha-
el Zgank, yarı finale kadar yüksel-
di. Ancak burada Alman rakibine, 
bronz madalya mücadelesinde de 
Özbek’e yenilince o da Kayra gibi 
Tokyo’yu 5.sırada bitirdi.

Mihraç Akkuş (21), Bilal Çiloğlu 
(23), Gülkader Şentürk (25), Mihael 
Zgank (27) ve Vedat Albayrak (28) 
gibi başarılı ama şanssız sporcula-
rımızın, 2024 Paris Olimpiyat Oyun-
larında kendilerine katılacak genç 
arkadaşlarıyla Türk Judosunun ba-
şarı grafiğini yukarıya doğru çevire-
ceklerine inancımız tamdır.

Korean Han, could not beat out the Fren-
ch Dicko in the bronze match, one of the 
big names of this weight category, and 
settled for 5th place.

Competing in 90 kg, Mihael Zgank ad-
vanced to the semi-finals. However, 
when he was defeated by his German 
opponent here and to Özbek in the bron-
ze medal fight, he finished Tokyo in 5th 
place, just like Kayra.

We keep the faith in our successful but 
unfortunate athletes such as Mihrac Ak-
kuş (21), Bilal Çiloğlu (23), Gülkader Şen-
türk (25), Mihael Zgank (27) and Vedat 
Albayrak (28), and believe that they will 
succeed and bring Turkish Judo to the 
next level with their young fellows who 
will join them in the 2024 Paris Olympic 
Games.
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Sezer HUYSUZ

Tokyo 2020 ülkemiz adına güzel sonuçlar alarak bitti. Burada 
güzel olan da bu sporcuların Paris 2024’te tekrar yer alarak 

daha çok başarılı olacak ve daha çok madalya alacaklardır.

Türkiye Judo Federasyonu Başkanı
President of Turkish Judo Federation

5 YILDA 

TARİHİ BAŞARILARA İMZA ATTIK

Değerlendirme / Review

Sayın Cumhurbaşkanımız Re-
cep Tayyip ERDOĞAN’ın büyük 
katkılarıyla spor yapılanma-
sındaki büyük değişikliklerle 
başlayan bu büyük süreç, Sayın 
Bakanımız, Bakan Yardımcıları-
mız ve Genel Müdürlerimizin ve 
spor bakanlığımızın büyük ça-
balarıyla, Tokyo 2020 Yaz Olim-
piyat Oyunları ülkemiz adına 
güzel sonuçlar alarak bitti.

Burada en güzel olan da bu 
sporcuların 2024 Paris Olim-
piyat Oyunları’nda tekrar yer 
alarak bu sefer daha başarılı 
olacak ve daha çok madalya 
alacaklardır. Tokyo 2020’de 13 
madalya kazandık ve 11 tane 
beşincilik elde edildi.

Judo Federasyonu olarak Tok-
yo’da altı sporcu ile yer aldık ve 
iki beşincilik ile oyunları tamam-
ladık. Dört sporcumuz madal-
yaya daha yakındı, fakat kurada 
yaşanan şanssız eşleşmeler bizi 
olumsuz olarak etkiledi. Fakat 
Türk judosu olarak 5 yıl içerisinde 
tarihi başarılara imza attık.

Alt yapıda büyük gelişmeler ve 
yeni projelerimizle judoyu 20 ilde 
20 okulda seçmeli ders yaparak 
ilerleyen yıllarda daha güçlü bir 
alt yapıya sahip olacağımızdan 
eminiz.

Türk judosu ve Türk sporu 2024 
Paris Yaz Olimpiyat Oyunları’nda 
daha büyük başarılara imza ata-
caktır.
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Tokyo 2020 ended on a high note for our country. Besides, the-
se athletes will be more successful and get more medals by 

taking part in Paris 2024 again.

WE WON HISTORIC VICTORIES IN 5 YEARS

This great process started with fundamen-
tal changes in the sports organization with 
the major contributions of the President 
Recep Tayyip ERDOĞAN. And Tokyo 2020 
Summer Olympic Games ended on a high 
note for our country with the efforts of the 
Minister, Vice-Ministers and General Direc-
tors and the Ministry of Sports.

Besides, these athletes will be more succes-
sful and get more medals by taking part in 

Paris 2024 again. At Tokyo 2020, we won 13 
medals and 11 fifth places.

As the Judo Federation, we participated 
in Tokyo Olympic Games with six athletes 
and finished the games by coming fifth twi-
ce. Four of our athletes were closer to the 
medal, but the unlucky pairings in the draw 
affected us in a negative way. However, we 
won historic victories in the last 5 years as 
Turkish Judo.

We make sure that we will have a stronger 
groundwork in the next years by making 
judo an elective course in 20 schools in 20 
provinces with our major developments 
and new projects in groundwork.

Turkish Judo and Turkish Sports will ac-
hieve greater success in the 2024 Paris 
Summer Olympic Games.
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Türkiye 2020 Tokyo Paralimpik Oyunlarını rekor 
sayıda madalya ile tamamlayarak tarihinin en iyi 

olimpiyat performansını sergiledi.

Turkey accomplished the 2020 Tokyo Paralympic Games 
with a record number of medals and showed the best 

Olympic performance in its history. 

Haber /  News
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WE MADE HISTORY IN PARALYMPIC
Goalball Women’s National Team defend-
ed its title

Goalball Women’s National Team became 
the Paralympic champion for the second 
time in a row.

Having received the gold medal in women’s 
Goalball in Rio 2016, Turkey also won the 
championship by beating the USA in the final 
in Tokyo.

Abdullah Öztürk secured a gold medal in 
table tennis

Competing in table tennis, Abdullah Öztürk 
was another name that brought Turkey a 
gold medal.

Turkish athletes achieved significant success 
at the 16th Summer Paralympic Games held 
in Tokyo, the capital of Japan. Competing 
with 87 athletes in 13 branches in Tokyo, Tur-
key reached the highest number of medals in 
the organization in which it participated for 
the 7th time in its history.

Turkish athletes, who participated in Barce-
lona 1992 for the first time, won 10 medals, 
including 1 gold, 5 silver and 4 bronze in 
London 2012. In Tokyo, the national athletes 
achieved a historical success with a total of 
15 medals, 2 gold, 4 silver, 9 bronze. Para na-
tional athletes finished the games in the 42nd 
step. National athletes took the 25th place in 
the overall medal ranking with 15 medals.

Öztürk achieved another success after win-
ning the bronze medal in Rio 2016.

Three more national athletes secured med-
als in this branch. Nesim Turan in men’s class 
4, Ali Öztürk in class 5 and Kübra Korkut in 
women’s class 7 won bronze. Turkey’s most 
successful branch in Tokyo was table tennis 
with 4 medals.

A new ground is broken in swimming

Sevilay Öztürk won the bronze medal in the 
women’s 50-meter backstroke S5 category in 
swimming, bringing Turkey the first medal in 
its history in this branch.

    

Kadınlar golbolde Rio 
2016’da altın madalya 
elde eden Türkiye, 
Tokyo’da da final-
de ABD’yi yenerek 
ş a m p i y o n l u ğ a 
ulaştı

Abdullah Öztürk 
masa tenisinde 
altın madalya get-
irdi.

Masa tenisinde mücadele 
eden Abdullah Öztürk, Türki-
ye’ye altın madalya getiren bir diğer isim 
oldu.

Öztürk, Rio 2016’da aldığı bronz 
madalyadan sonra bir başarıya daha imza 
attı.

Bu branşta 3 milli sporcu daha madalya 
elde etti. Erkekler sınıf 4’te Ne-

Japonya’nın başkenti Tokyo’da düzenle-
nen 16. Yaz Paralimpik Oyunları’nda Türk 
sporcular, önemli başarılar elde etti. To-
kyo’da 13 branşta 87 sporcuyla mücadele 
eden Türkiye, tarihinde 7. kez yer aldığı or-
ganizasyonda en yüksek madalya sayısına 
ulaştı.

İlk kez Barselona 1992’ye katılan Türk 
sporcular, Londra 2012’de 1 altın, 5 
gümüş, 4 bronz olmak üzere 10 madalya 
elde etmişlerdi. Tokyo’da milliler 2 altın, 
4 gümüş, 9 bronz olmak üzere toplamda 
15 madalyayla tarihi bir başarı kazandı. 
Para milli sporcular, oyunları 42. basam-
akta bitirdi. Milliler, 15 madalyayla toplam 
madalya sıralamasında ise 25. sırayı aldı.

Golbol Kadın Milli Takımı unvanını ko-
rudu.

Golbol Kadın Milli Takımı, üst üste ikinci 
kez paralimpik şampiyonu 
oldu.

sim Turan, sınıf 5’te 
Ali Öztürk, kadınlar 

sınıf 7’de ise Kübra 
Korkut bronz ka-
zandı. Türkiye’nin 
Tokyo’daki en 
başarılı branşı 
da 4 madalyayla 

masa tenisi oldu.

Yüzmede bir ilk 
yaşandı.

Yüzmede kadınlar 50 me-
tre sırtüstü S5 kategorisinde 

Sevilay Öztürk, bronz madalya alarak Tür-
kiye’ye bu branşta tarihinin ilk madalyas-
ını kazandırdı.

.
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OKÇULUKTA 3 MADALYA
Para milli okçular, Tokyo’da 3 madalya aldı. Erkekler makaralı yay 
W1 kategorisinde Nihat Türkmenoğlu gümüş, Bahattin Hekimoğlu 
bronz, makaralı yay karışık takımda Öznur Cüre-Bülent Korkmaz 

ikilisi gümüş madalya aldı.

3 MEDALS IN ARCHERY
Para national archers received 3 medals in Tokyo. Nihat Türkmenoğlu secured the silver medal in the men’s com-
pound bow W1 category, Bahattin Hekimoğlu won the bronze medal, and Öznur Cüre-Bülent Korkmaz duo in the 

compound bow mixed team received the silver medal.
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Judo, Tekvando ve Atıcılıkta 
da İkişer Madalya

Judo ve tekvando branşlarında 
milli sporcular, ikişer madalya 
elde etti.

Judoda erkekler 60 kiloda 
Recep Çiftçi, kadınlar 57 kil-
oda ise Zeynep Çelik bronz 
madalya aldı.

Tekvandoda kadınlar K44 sınıfı 
49 kiloda Meryem Çavdar 
gümüş, erkekler K44 
sınıfı 61 kiloda da 
Mahmut Bozteke 
bronz madalyayı 
boynuna taktı.

Atıcılıkta kadın-
lar 10 metre ha-
valı tabanca P2 
sınıfında Ayşegül 
P e h l i v a n l a r ’ l a 
gümüş, halterde ise 
55 kiloda Besra Du-
man’la bronz madalya se-
vinci yaşadı.

Two medals each in Judo, Taekwon-
do and Shooting

In Judo and Taekwondo branches, na-
tional athletes won two medals each.

In Judo, Recep Çiftçi in men’s 60 kilos 
and Zeynep Çelik in women’s 57 kilos 
secured the bronze medal.

In Taekwondo, Meryem Çavdar re-
ceived the silver medal in women’s 
K44 class 49 kg and Mahmut Bozteke 
won the bronze medal in men’s K44 

class 61 kg.

Ayşegül Pehlivanlar secured 
the silver medal in the 10-me-

ter airgun P2 class in shoot-
ing and Besra Duman re-
ceived the bronze medal in 
the 55-kilogram weightlift-
ing category.
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Rio 2016’da paralimpik oyunları şampiyonu olan Golbol Kadın Milli Takımımız, Tokyo 2020’de de unvanını korurken, 
Golbolun gol kraliçesi Sevda Altunoluk da tahtındaki yerini bırakmadı.

Our Goalball Women’s National Team, which was the champion of the Paralympic Games in Rio 2016, also defended its title 
in Tokyo 2020. Besides, Sevda Altunoluk, the top scorer of goalball still holds the lead.

Kaydettiği 21 sayı ile Rio’da gol kraliçesi olan sporcumuz, Tokyo’da bir inanılmazı gerçekleştirerek kırılması zor bir reko-
ra imza attı. Takımın kaydettiği 58 golün 46’sında Sevda imzası vardı.

Our athlete, who was the top scorer in Rio with 21 points scored, broke an incredible record in Tokyo. Sevda contributed in 
46 of the 58 goals scored by the team.

Hüseyin Alper GÜNGÖR
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bayrağımızı zirvede koruduk. 
Bunun için çok mutluyum.” 
ifadelerini kullandı. 

Katıldığı turnuvaların 
hemen hemen hepsinde 
aynı başarıyı gösteren 
Sevda, Tokyo’da da bu un-
vanını kimseye kaptırmadı 
ancak bu kez çok daha farklı 

bir seviyeye ulaştı. 
Paralimpik oyun-

larda 7 maça çıkan 
Kadın Golbol Milli 

Takımımız, bu 
müsabakalarda 
tam 57 kez gol 
sevinci yaşadı. 
Finalde raki-

bimiz olan ve 
bize oyunlarda-

Rio 2016’da paralimpik oyunları şampi-
yonu olan Golbol Kadın Milli Takımımız, 
Tokyo 2020’de de unvanını korurken 
Golbolun kraliçesi Sevda Altunoluk da 
tahtındaki yerini bırakmadı. Kaydettiği 21 
sayı ile Rio’da gol kraliçesi olan sporcu-
muz, Tokyo’da bir inanılmazı gerçekleştir-
erek kırılması zor bir rekora imza attı. 
Takımın kaydettiği 58 golün 46’sında Sev-
da’nın imzası vardı. Herkesin hayranlığını 
kazanan Sevda Altunoluk, çok uzun 
ve zorlu bir süreç yaşadıklarını 
belirterek “Büyük bir gurur-
la ülkemize döndüğümüz 
için çok mutluyum. 
Rakiplerimiz de çok 
güçlüydü ancak bu 
genç ve teknik ekiple 
çok güzel bir başarıya 
imza attık. İkinci kez al-
tın madalyayı getirdik ve 

ki tek yenilgiyi 
grupta tattıran 

ABD takımının 
attığı toplam 
gol sayısının 
sadece 34 ol-

ması, Kraliçe 
Sevda Altun-

oluk’un göster-
diği başarının 

büyüklüğünü ortaya 
koyuyor. 

2020 Tokyo Paralimpik Oyunları Kadınlar 
Golbol müsabakalarında mücadele eden 
hiçbir ülke, Sevda’nın ulaştığı gol rakamını 
yakalayamadı... 15 yıldır bu sporun içinde 
olan 27 yaşındaki Sevda Altunoluk, gerçek-
ten ulaşılması çok zor olan bir istatistike 
sahip olarak, dünyanın en iyi kadın golbol 
oyuncularından birisi tarihteki yerini aldı.

Our Goalball Women’s National Team, 
which was the champion of the Paralympic 
Games in Rio 2016, also defended its title in 
Tokyo 2020. Besides, Sevda Altunoluk, the 
top scorer of goalball still holds the lead. 
Our athlete, who was the top scorer in Rio 
with 21 points scored, broke an incredible 
record in Tokyo. Sevda contributed in 46 
of the 58 goals scored by the team. Sevda 
Altunoluk, who was appreciated by every-
one, stated that they had a very long and 
difficult process and said, “I am very happy 
to return to our country with great pride. 
Our opponents were also very strong, 
but we achieved a great success with this 

young and technical team. We secured the 
gold medal for the second time and kept 
our flag flying. I am very happy for that.” 
she indicated. 
Having success in almost all the tourna-
ments she participated in, Sevda also 
bore away the bell in Tokyo, however 
she reached a much different level this 
time. Our Women’s National Team, which 
played 7 matches in the Paralympic 
Games, had the joy of scoring 57 times in 
these competitions. The fact that the total 
number of goals scored by the USA team, 
the only team defeated us in the group and 
was our opponent in the final, is only 34, 

proves the greatness of the top scorer Sev-
da Altunoluk’s success. 

No country competing in the 2020 To-
kyo Paralympic Games Women’s Goal-
ball competitions has been able to catch 
up with the number of goals Sevda has 
scored... Engaged in this sport for 15 years, 
Sevda Altunoluk, 27, is one of the best fe-
male goalball players in the world. Having 
a statistic that is hard to catch up with, she 
claimed her place in history.

TOP GOAL SCORER OF GOALBALL SEVDA ALTUNOLUK
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Hasan SAYYIDAN 

Rio 2016’daki son Paralimpik Oyunları şampiyonu olan mil-
lilerimiz, yaşadığı kadro değişimi sancısı çabuk atlatarak 
Tokyo 2020’de de unvanını koruyup ülkemize 2. altın ma-

dalyayı getirmek gibi bir sorumluluk yüklendi.

Görme Engelliler Federasyonu Başkanı
President of the Visually Impaired Sports Federation

GOLBOL MİLLİ TAKIMIMIZ ADINI 
TARİHE ALTIN HARFLERLE YAZDIRDI

OUR NATIONAL GOALBALL TEAM 
MADE HISTORY

Kadın  Paralimpik Oyunlarında Şampiyon 
olmuş ve Türkiye Cumhuriyeti Tarihinde 
Takım Sporlarında Olimpiyat ve Paralim-
pik Oyunları dahil ilk altın madalyayı geti-
rerek tarih yazmıştır. 

2016 sonrasında bazı sporcuların takım-
dan ayrılmasından sonra tekrar yapılan-
maya giden Millilerimiz değişim sancısını 
çabuk atlattı.

Our Women’s National Goalball Team be-
came the champion at the 2016 Rio Paraly-
mpic Games and made history by bringing 
the first gold medal in the Turkish Repub-
lic’s history, including the Olympic and Pa-
ralympic Games in Team Sports. 

After some athletes left the team after 
2016, our national athletes quickly overca-
me the line-up change. 

 Dünya Şampiyonasında Rusya’nın ardın-
dan 2. sırada yer aldı, daha sonra Avrupa 
Şampiyonasını Altın madalya alarak ge-
çen millilerimiz Tokyo 2020 Paralimpik 
Oyunlarına da katılma başarısı gösterdi. 
Son Paralimpik oyunlarının şampiyonu 
olarak unvanını koruyup, ülkemize 2.kez 
altın madalyayı getirmek gibi bir sorum-
luluk yüklendi. 

Our team ranked 2nd after Russia at the 
World Championships. Afterward, we 
secured a gold medal in the European 
Championship and participated in the 
Tokyo 2020 Paralympic Games. As the 
champion of the last Paralympic games, 
we have assumed a responsibility to de-
fend our title and bring the gold medal to 
our country for the second time. 
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Tokyo 2020 Paralimpik Oyunlarında takımımız grubu lider olarak tamam-
layıp çeyrek finalde Avustralya’yı geçti.  Ardından grup maçlarında da 
yendiğimiz ev sahibi Japonya’yı 8-5’lik skorla geçerek finale uzandı. 
Şampiyonluk maçında oyunlarda tek yenilgi aldığımız zorlu rakip 
olan ABD’yi 9-2 gibi farklı bir skorla yenen Goalbal Milli takımımız, 
adını Türk Spor tarihine Altın harflerle yazdırmış oldu.

Değerlendirme / Review

At the Tokyo 2020 Paralympic Games, our team completed the 
group as the leader and outstripped Australia in the quarterfi-

nals.  Then, we beat Japan, the host, in the group matches with 
a score of 8-5 and reached the final. Our National Goalball Team 

went down in the history of Turkish Sports by outscoring the United 
States 9-2, the only formidable adversary that defeated us in the fi-

nal match.
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Paralimbik Oyunlarında Abdullah Öztürk, Masa Tenisi tek erkeklerde 2016 Rio’daki unvanını To-
kyo’da da korudu ve üst üste ikinci kez paralimpik altın madalyası kazanarak da adını tarihe 

yazdırdı.

In the Paralympic Games, Abdullah Öztürk defended his title in Table Tennis Men’s Singles in 2016 
Rio in Tokyo and made his mark in history by winning the Paralympic gold medal for the second 

time in a row. 
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paralimpik oyunlarda daha önce halterde 
Nazmiye Muratlı 2012 ve 2016’da yakala-
mıştı

Karşılaşmadan sonra büyük bir sevinç 
yaşayan Abdullah Öztürk, sırtı-

na aldığı Türk bayrağıyla 
altın madalyanın guru-

runu yaşadı.

Gençlik ve Spor 
Bakanı Meh-
met Muharrem 
Kasapoğlu da Ab-
dullah Öztürk’ü 

yalnız bırakmadı 
Öztürk de altın 

madalya sevincini ilk 
olarak Bakan Kasapoğ-

lu’na sarılarak yaşadı.

the Turkish 
flag on his 
back.

Minister of 
Youth and 
Sports Mehmet 
Muharrem Kasapoğ-
lu also did not leave Ab-
dullah Öztürk alone. Öztürk felt 
the joy of winning the gold medal by hugging 
Minister Kasapoğlu first.

Stating that he very much desires to be a 
champion, Öztürk expressed his feelings as 
follows: 

2020 Tokyo Paralimpik Oyunlarında masa 
tenisi müsabakalarında Abdullah Öztürk, 
finalde 2012 Londra’da altın madalya ka-
zanan ve dünya şampiyonluğu da bulunan 
Güney Koreli Kim’le karşılaştı 
ve maçı da 3-1 kazanarak 
şampiyon oldu.

Abdullah Öz-
türk, böylece 
Masa Tenisi tek 
erkeklerde 2016 
Rio’daki un-
vanını Tokyo’da 
korudu ve üst 
üste ikinci kez 
paralimpik altın 
madalyası kaza-
narak da adını tari-
he yazdırdı. Bu başarıyı 

In the table tennis competitions of the 2020 
Tokyo Paralympic Games, Abdullah Öztürk 
took on South Korean Kim, who won the 
gold medal in 2012 London and also won the 
world championship, in the final and became 
the champion by winning the match 3-1.

Abdullah Öztürk defended his title in Table 
Tennis Men’s Singles in 2016 Rio in Tokyo 
and made his mark in history by winning the 
Paralympic gold medal for the second time in 
a row. Nazmiye Muratlı had achieved this suc-
cess in weightlifting before in the Paralympic 
Games in 2012 and 2016.

Abdullah Öztürk, who was very happy after 
the match, was proud of the gold medal with 

Şampiyon olmayı çok arzur ettiğini be-
lirten, Öztürk duygularını şöyle dile getirdi: 

“Çok büyük fedakarlıklar yaptık. 
Emeğimizin karşılığını altın madalyayla 
aldım. En büyük mutluluğum 30 Ağustos 
Zafer Bayramı’nda İstiklal Marşı’mızı aziz 
şehitlerimiz içim Tokyo’da dinletmek ve 
göndere Ay-yıldızlı bayrağımızı çektirmek. 
Destekleyen herkesten Allah razı olsun.”

Kürsüye Abdullah Öztürk’ün yanı sıra aynı 
kategoride bronz madalya elde eden Ne-
sim Turan da çıktı. İki sporcu da İstiklal 
Marşı’nı asker selamı vererek büyük bir 
coşkuyla okudu.

“We have made 
great sacrifices. I 

was rewarded for 
our hard work with a 

gold medal. My great-
est happiness is to have 

our National Anthem played 
in Tokyo for our martyrs on Au-

gust 30 Victory Day and to have our 
flag raised. I am grateful to everyone for their 
support.”

Nesim Turan, who won the bronze medal in 
the same category was appeared on the po-
dium as well as Abdullah Öztürk. Both ath-
letes sang the National Anthem with great 
enthusiasm by giving a soldier’s salute.

ON VICTORY DAY HE PLAYED OUR NATIONAL 
ANTHEM IN TOKYO
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Arif Ümit UZTÜRK

Oyunlarda çok daha fazla madalya kazanabilirdik en 
azından 4-5 madalyayı kaybettiğimizi düşünüyorum.

Bedensel Engelliler Spor Federasyonu Başkanı
President of Sports Federation for the Physically Disabled

SPOR DALLARIMIZI 

BİRAZ DAHA 
ÇEŞİTLENDİREBİLİRİZ

2016 RIO da 8 branşta 49 sporcu ile katıl-
dığımız oyunlarda 5 madalya alınmıştı (2 
altın, 1 gümüş, 2 bronz), 2020 Tokyo’ya da 
ise 10 branştan 57 sporcu ile katılım sağ-
lanmış ve toplam 10 madalya (1 altın, 3 
gümüş, 6 bronz) alınmıştır. 

In the games we participated in 2016 Rio 
with 49 athletes in 8 branches, 5 medals 
were received (2 gold, 1 silver, 2 bronze), 
while in 2020 Tokyo, 57 athletes from 10 
branches participated and a total of 10 me-
dals (1 gold, 3 silver, 6 bronze) was secured. 

Ayrıca ilk kez oyunlarda yer alan Bad-
minton branşında 2 sporcu ile Ts Eskrim 
branşında 1 sporcu ile katılım sağlanması 
istatistiki verilerin yanı sıra bizler için ayrı 
bir umut ışığı olmuştur. Spor dallarımı-
zı biraz daha fazla çeşitlendirebiliriz. Bu 
mümkün.

In addition, the participation of 2 athletes 
in the Badminton branch which was newly 
added to the games, and 1 athlete in the 
TS Fencing branch, has been a separate 
silver lining for us, as well as the statistical 
data.

Oyunlarda çok daha fazla madalya kaza-
nabilirdik en azından 4-5 madalyayı kay-
bettiğimizi düşünüyorum.

 We can vary our sports branches a little. It 
is plausible.

We could have secured a lot more medals 
in the games, at least I think we lost 4-5 
medals.

WE CAN VARY 
OUR SPORTS BRANCHES A LITTLE
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Abdullah Öztürk gerçekten örnek bir spor-
cu. Paralimpik Oyunlarında 2. kez altın 
madalyayı hak ederek kazandı. Sağlıklı 
olduğu sürece birçok başarıya imza ata-
caktır. Çünkü kazanma ve başarı odaklı bir 
sporcu ve güzel bir örnek. Umuyorum ki 
diğer branşlarımız da Abdullah gibi spor-
cular yetişecektir. Biz onların ışıklarını bu 
organizasyonda gördük. Yüzme’de 17 ya-
şında Sevilay Öztürk Paralimpik Oyunlar-
da 3. oldu. Ts Eskrimde daha çok sporcu 
ile katılmak hedeflerimizden biri olacak. 

Abdullah Öztürk is truly an exemplary ath-
lete. He won the gold medal for the second 
time at the Paralympic Games. As long as 
he is healthy, he will achieve many more 
successes. Because he is a winning and 
success-oriented athlete and serves as a 
model. I hope that our other branches will 
also raise athletes like Abdullah. We saw 
their potentials in this organization. Se-
vilay Öztürk, at the age of 17, came 3rd in 
the Paralympic Games. Participating with 

Okçulukta keza Nihat Türkmenoğlu gü-
müş madalya elde etti. Bunlara yeni 
isimler kazandırabilmek başlıca hedef-
lerimizdendir. Anne ve babaların engelli 
çocuklarını evde tutmamalarını her za-
man ifade ediyorum. Aileler çocuklarını 
herhangi bir spor tesisine götürürlerse 
yapabileceği bir spor dalını o ilde bulmak 
mutlaka mümkün olacaktır. Spor kulüp-
lerimiz bu aşamada çok büyük destek 
ve emeği bu sporcuların yetişmesinde 
verdikleri için esas teşekkürü de onlara 

more athletes in Ts Fencing will be one of 
our goals. Moreover, Nihat Türkmenoğlu 
won the silver medal in archery. It is one 
of our main goals to enhance the success 
rate. I always express that parents should 
not keep their disabled children at home. 
Families can take their children to any 
sports facility in their city, and it will be 
possible to find a sports branch fit for their 
children. I would like to convey my thanks 
to our sports clubs for their great support 

göndermek isterim.

Tokyo 2020 Paralimpik Oyunları’nı geride 
bırakırken şimdi Paris 2024 yılı hazırlıkla-
rına odaklanıyoruz önümüzde çok kısa 
bir süre kaldı. Süratle bütün milli takım-
larımızın bu başarılarını devam ettirebil-
meleri ve tekrarlamaları noktasında ha-
zırlıklara başlayacağız. Elde ettiğimiz 10 
madalyanın üstüne daha fazla madalya 
kazanmak hedefimiz.

and effort in the training of these athletes 
at this level.

As we leave the Tokyo 2020 Paralympic 
Games behind, we are now focusing on 
the preparations for Paris 2024. Little time 
left. We will quickly start preparations so 
that all our national teams can continue 
and sustain these successes. We aim to 
receive more medals alongside the 10 me-
dals we have achieved.
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Tokyo 2020 Olimpiyatları’nın düzenlenmesi resmî rakamlarla Ja-
ponya’ya 15,6 milyar dolara mal oldu ve bu da bugüne kadarki en 
pahalı organizasyon düzenleme maliyeti olarak kendi alanında bir 

rekor kırdı. 

OLİMPİYAT EKONOMİSİ: TOKYO 2020 

Japonya’nın başkenti Tokyo’da 23 Tem-
muz – 8 Ağustos tarihlerinde düzenlenen 
32. Yaz Olimpiyat Oyunları Olimpiyat tari-
himizde en fazla sayıda madalya (13) ka-
zandığımız oyunlar oldu. Tüm sporcuları-
mızı yürekten tebrik ediyoruz.

Olimpiyat Oyunlarının önemli bir kazanç 
kaynağı ve ülkelerin ekonomik gelişme 
sürecine destek veren bir unsur olduğu 
düşünülmektedir. Çünkü organizasyonlar 
öncesinde eski ya da yetersiz alt yapı ve 
tesislerin yenilenmesinin yanı sıra yeni 

tesis ve alt yapı yatırımları da yapılmakta-
dır. Tüm bu tesisler ile uzun dönemde de 
bölgenin ihtiyaçları giderilmiş olmaktadır.  
Oyunların ev sahipliğini üstlenen şehir ya 
da ülkeye yaklaşık 10 milyar USD civarın-
da bir ekonomik hareketlenme getirdiği 
hesaplanmakta olup yukarıda belirttiği-
miz alt yapı yatırımlarının yanı sıra kısa 
dönemli istihdam ve gelir artışı da sağla-
maktadır. Ayrıca dış sermaye girişi, turizm 
gelirlerinde artış, ülkenin tanıtımı ve itibar 
elde etme imkânlarına da kavuşulmakta-
dır.

206 ülkeden 11 bin sporcunun 42 farklı te-
siste, mücadele ettiği dünyanın en büyük 
spor organizasyonunda başarılar, madal-
yalar, rekorlar işin doğası gereği bol bol 
konuşuldu. Diğer yandan ise Tokyo 2020 
Olimpiyatları’nın düzenlenmesi resmî ra-
kamlarla Japonya’ya 15,6 milyar dolara 
mal oldu ve bu da bugüne kadarki en pa-
halı organizasyon düzenleme maliyeti ola-
rak kendi alanında bir rekor kırdı. 

The 32nd Summer Olympic Games held in 
Tokyo, the capital of Japan, between 23 
July and 8 August were the games in which 
we won the highest number of medals (13) 
in our Olympic history. We congratulate all 
of our athletes wholeheartedly.

It is considered that the Olympic Games are 
a significant source of income and a factor 
that supports the economic development 
of countries. Because before the organiza-
tions, new facilities and infrastructure in-

vestments are made as well as the renewal 
of old or inadequate infrastructure and 
facilities. The needs of the region are met 
in the long term with all these facilities.  
It is calculated that the games brought 
about 10 billion USD in economic activity 
to the host city or country. In addition to 
the infrastructure investments mentioned 
above, it also provides short-term employ-
ment and income growth. In addition, the 
hosting country obtains an opportunity of 
foreign capital inflows, increase in tourism 

THE ECONOMIC IMPACT OF HOSTING THE OLYMPICS: 
TOKYO 2020
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revenues, promotion of the country, and 
gaining reputation.

As a matter of course achievements, me-
dals and records in the world’s largest 
sports organization, where 11 thousand 
athletes from 206 countries competed in 
42 different facilities became a byword. 
On the other hand, the organization of the 
Tokyo 2020 Olympics cost Japan 15.6 billi-
on dollars in official figures, which broke 
a record in its field as the most expensive 
organization cost to date. 
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Olimpiyat oyunlarına harcandığı söylenen 
para ile gerçek masrafın hiçbir zaman bir-
birini tutmadığı bilinmektedir. Yapılan çe-
şitli araştırmalara göre, harcanan para ilan 
edilenin belki de iki mislinden daha fazla 
oluyor. Bu hesapla en az 25 milyar dolar 
sarf edildiği tahmin ediliyor. Net rakamlar 
önümüzdeki dönemde ortaya çıkacaktır 
muhakkak.

Covid-19 salgını yüzünden oyunların bir 
yıl ertelenmesinin 2,8 dolar milyar ilave 
bir yük getirdiği ve oyunlara izleyici alın-
maması nedeniyle de 800 milyon dolarlık 
bilet gelir kaybının olduğu uzmanlarca 
tahmin edilmektedir. Tribünlere yerli ya 
da yabancı seyirci alınmaması elbette ki 
genel turizm gelirlerinde ve ürün satışla-

rında da büyük bir azalmaya sebebiyet 
vermiştir. 

Olimpiyatların en büyük gelir kalemini ise 
TV yayın hakları oluşturuyor. Olimpiyat 
Komitesi’nin televizyon telif haklarından 
3-4 milyar dolar arasında kazanç elde et-
tiği tahmin edilmektedir. Muhtemelen Ko-
mite en karlı çıkan kurum oldu.

Peki, tüm bu masrafa değdi mi?

Olimpiyat oyunlarında kar elde etmek 
amacının öncelikli olması modern olim-
piyatların ve olimpizmin kurucusu Fransız 
Pierre de Coubertin’in inşa etmeye çalıştığı 
felsefeye aykırı olacaktır. Olimpizm, mad-
di bir çıkar beklentisi olmaksızın gençlere 
sporun sevdirilmesi, bireyin ahlaken daha 

iyiye yönlendirilmesi ve amatör ruhla yarı-
şılması demektir.

Uluslararası Olimpiyat Komitesi Başkanı 
Thomas Bach da konuşmasında açılışta 
yakalanan beraberlik hissinin, pandemi-
nin karanlık tünelinin nihayetindeki ışık 
olduğunu belirtti. “Olimpiyat meşalesi bu 
ışığın daha da parlamasını sağlıyor. Bu bir 
dayanışma, barış ve dayanıklılık mesajı-
dır. Hepimize daha başka yolculuklar için 
umut veriyor” diye konuştu. 

Eğer organizasyonun sonunda tüm bu 
söyleme kısmen de olsa ulaşmak imkânı 
olduysa, özellikle gençlere olimpiyat ruhu 
ve spor ahlakı aşılanabildiyse tüm bu mas-
rafa değdiği düşünülebilir.

It is a well-known fact that the money said 
to have been spent on the Olympic games 
and the actual expense never match. Ac-
cording to various studies, the money spent 
is perhaps more than twice what is declared. 
Therefore, it is estimated that at least $25 
billion was spent. The exact figures will cer-
tainly reveal in the next period.

Experts forecast that the postponement of 
the games for one year due to the Covid-19 
epidemic brings an additional burden of 
$2.8 billion and that there is a loss of 800 mil-
lion dollars in ticket revenue due to the lack 
of spectators. The fact that local or foreign 
spectators were not accepted to the trib-
unes, absolutely caused a major decrease in 

out the expectation of financial gain.

The International Olympic Committee Presi-
dent Thomas Bach also stated in his speech 
at the opening that the feeling of together-
ness perceived is the light at the end of the 
dark tunnel of the pandemic. “The Olympic 
torch makes that light shine even brighter. It 
is a message of solidarity, peace, and resil-
ience. “It gives us hope for further journeys.” 
he said. 

At the end of the organization, if this dis-
course came true, even partially, and espe-
cially, if the Olympic spirit and sports ethics 
were managed to instill in the youth, it can 
be considered that all this expense was 
worth it.

general tourism revenues and product sales. 

The biggest revenue item of the Olympics is 
TV broadcasting rights. It is estimated that 
the Olympic Committee earned between 3-4 
billion dollars in television copyrights. Prob-
ably the Committee was the institution that 
made the most profit.

So, was it all worth the expense?

Prioritizing making a profit would be against 
the philosophy that Pierre de Coubertin, the 
French founder of the modern Olympics 
and the Olympism, tried to build. Olympism 
means making young people love sports, 
directing the individual to be more ethical, 
and competing with an amateur spirit, with-

Köşe Yazıs ı  /  Column 89



Ankara’da Gerçekleştirildi

Açılışı yapan Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat 
Oktay, Türkiye’nin geleceğin teknolojilerinde 
önemli bir rol üstleneceğini belirterek “60 
milyar dolarlık hacmin üzerinde 750 Savun-
ma Sanayi projesi yürütüyoruz.” dedi

Pandemi döneminin normalleşmeye 
başlamasıyla sıkı tedbirler altında 
gerçekleştirilen fuarda Türkiye’nin 
önemli kurum/kuruluşları yer 
alırken, VTalks Experiences 
oturumları da beğeni ile 
takip edildi.

 Vice President Fuat Oktay, who made 
the opening speech, stated that Tur-

key will assume an important role in the 
technologies of the future and said, “We 

are running 750 Defense Industry projects 
with a volume of over 60 billion dollars.” 

While the leading institutions and organ-
izations of Turkey took part in the fair, 
which was held under strict measures 
amid normalization process of the pan-

demic, VTalks Experiences ses-
sions were followed with admi-

ration.

THE FIRST FAIR AFTER PANDEMIC THE 3rd PRODUCTIVITY AND TECHNOLOGY 
FAIR WAS HELD IN ANKARA

Ankara Bilim Üniversitesi ve Türkiye Verimli-
lik Vakfı’nın katkılarıyla 9-12 Haziran’da An-
kara ATO Congresium’da gerçekleştirilen ve 
70.000 ziyaretçiyi ağırlayan 3. Verimlilik ve 
Teknoloji Fuarı yoğun ilgi gördü. 

The 3rd Productivity and Technology Fair, which 
was held at Ankara ATO Congresium on 9-12 
June with the contributions of Ankara Science 
University and the Turkish Productivity Founda-

tion and hosted 70,000 visitors, attract-
ed great attention.

PANDEMİ SONRASI İLK FUAR

Funda KAYA
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Savunma sanayi, eğitim, enerji, tarım, 
iletişim, ulaşım, sağlık gibi sektör tekno-
lojilerini kapsayan ve aralarında dünya 
sıralamasında ilk 100 içinde yer almış 
teknoloji üreticisi ve kullanıcısı 123 firma 
ve 38 start-up’ın katıldığı fuarın ilk günü; 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay, Sa-
nayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank 
ve Ankara Bilim Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Yavuz Demir’in açılış töreninde yaptığı 
konuşmalar ile başladı. 

Açılış töreni konuşmasında geleceğin tek-
nolojik gelişmelerinde Türkiye’nin önemli 
bir rol üstleneceği ve uçan araçlarda dün-
ya lideri olacağını belirten Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Fuat Oktay, “60 milyar dolarlık 
hacmin üzerinde 750 Savunma Sanayi 
projesi yürütüyoruz.

Bu sayıyı da pro-
je hacmini de 
y ü k s e k l e re 
taşıyacağız” 
dedi.

 Salgın dönemine rağmen başarılara imza 
atan girişimcileri tebrik eden Oktay, Cum-
hurbaşkanı Erdoğan öncülüğünde 1239 
adet Ar-Ge merkezi ve 79 Teknopoark ku-
rulduğu ve yeni çalışmaların da yapılma-
ya devam edildiğini sözlerine ekledi.

Sanayii ve Teknoloji Bakanı Mustafa 
Varank ise açılış töreni konuşmasın-
da sanayi devrimlerinin verimlilikte 
yaşanan artışla gerçekleştiğine vurgu 
yaparken, Türkiye’nin yılın ilk çeyre-
ğinde yüzde 7 büyüyerek G-20 ülkeleri 
içerisinde en çok büyüyen ülkelerden 
biri olduğunu hatırlattı. Türkiye’nin 
insansız hava araçlarına ilişkin ise “Biz 
savaşan İHA’larımızı piyasaya çıkar-
dığımızda emin olun dünya F-35’leri 
değil Türkiye’nin geliştirdiği savaşan 
İHA’ları konuşacak.” dedi. Açılış töre-
ni konuşmalarında fuarın sahipliğini 
üstlenen Ankara Bilim Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Yavuz Demir, “Gele-
ceğin aklını kurmakla görevlendirilmiş 
üniversitelerden birisi olarak Ankara 
Bilim’in, Verimlilik ve Teknoloji Fuarı’nı 
ve bu konsepti kendi felsefesi ile nasıl 
değerlendirdiğini görebilirsiniz.” dedi.

The first day of the fair, which compas-
ses sector technologies such as defense 
industry, education, energy, agriculture, 
communication, transportation, and he-
alth, attended by 123 technology manufa-
cturers and users, and 38 start-ups, which 
are among the top 100 in the world ran-
king started with the speeches of Vice Pre-
sident Fuat Oktay, Minister of Industry and 
Technology Mustafa Varank, and Ankara 
Science University Rector Prof. Dr. Yavuz 
Demir at the opening ceremony. 

In his speech at the opening ceremony, 
Vice President Fuat Oktay stated that Tur-
key will assume a significant role in the 
technological developments of the future 
and become the world leader in aerial ve-

hicles, and said, “We are carrying out 750 
Defense Industry projects with a volume 
of over 60 billion dollars. We will increase 
both this number and the project volu-
me.”. Congratulating the entrepreneurs 
who achieved success despite the epide-
mic period, Oktay added that 1239 R&D 
centers and 79 Technoparks were estab-
lished under the leadership of President 
Erdoğan and that new studies are conti-
nuing.

Industry and Technology Minister Mus-
tafa Varank, emphasized in his speech 
at the opening ceremony that industrial 
revolutions realized with the increase in 
productivity, and reminded that Turkey 
grew by 7 percent in the first quarter 

of the year and was one of the most 
growing countries among the G-20 
countries. Regarding Turkey’s unman-
ned aerial vehicles, he said, “When we 
launch our fighting UAVs, the world will 
be talking about the fighting UAVs de-
veloped by Turkey, not the F-35s.”. An-
kara Science University Rector Prof. Dr. 
Yavuz Demir, the host of the fair, said 
in the opening ceremony speeches, 
“As one of the universities entrusted 
with the task of establishing the mind 
of the future, you can see how Ankara 
Science evaluates the Productivity and 
Technology Fair and this concept with 
its own philosophy.”
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Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar, Milli 
Eğitim Bakanı Ziya Selçuk, Tarım ve Or-
man Bakanı Bekir Pakdemirli, Kültür ve 
Turizm Bakanı Mehmet Nuri Ersoy, Cum-
hurbaşkanı Savunma Sanayii Başkanı 
Prof. Dr. İsmail Demir, Cumhurbaşkanlığı 
Özel Kalem Müdürü Doç. Dr. Hasan Doğan, 
ASELSAN Yönetim Kurulu Başkanı Prof. Dr. 
Haluk Görgün, Ankara Büyükşehir Beledi-
yesi Başkanı Mansur Yavaş, TUSAŞ Genel 
Müdürü Prof. Dr. Temel Kotil, RTÜK Baş-
kanı Ebubekir Şahin, Sağlık Bakan Yardım-
cısı Şuayip Birinci, Ak Parti Genel Başkan 
Yardımcısı Ömer İleri, Altındağ Belediyesi 
Başkanı Doç. Dr. Asım Balcı  gibi Türki-
ye’nin pek çok önde gelen ismi de fuara 
katılım sağladı. 

Fuar kapsamında düzenlenen VTalks Expe-
riences oturumlarında Türkiye’nin önem-
li savunma sanayii ve teknoloji sektörü 
önderleri, gazeteciler, akademisyenler ve 
bürökratlar konuşmacı olarak yer aldı.

VTalks Experiences 1. Oturumu açılışını 
gerçekleştiren Milli Savunma Bakanı Hulusi 
Akar, savunma sanayiindeki yerlilik oranı-
nın yüzde 70’lere çıkarıldığını belirtirken, 
““Türk Silahlı Kuvvetleri, artık dünyada çok 
az sayıda ordunun elde edebileceği yük-
sek teknolojinin sağladığı avantajlara ve 
operasyonel üstünlüğe ulaşmıştır” dedi. 2. 
Oturumun açılış konuşmasında ise Savun-
ma Sanayii Başkanı Prof. Dr. İsmail Demir 
ise Türkiye’nin uzay teknolojileri yolunda 

büyümeye devam edeceğini kaydeder-
ken “İnşallah kendi özgün haberleşme 
ve gözlem uydularımızın uzayda olduğu, 
kendi fırlatma sistemlerimizle uzaya gi-
debildiğimiz, uzay yolculuğu yapabilecek 
çeşitli modüllerimizin olduğu bir dünyaya 
doğru adım adım yürüyeceğiz” dedi. 

Korona virüs tedbirleri çerçevesinde 
yüksek önlemler alınarak 9-12 Haziran 
tarihlerinde gerçekleştirilen organizas-
yonda fuar alanında yer alan stantlar 4 
gün boyunca 70 bini aşan ziyaretçileri 
ağırlarken; gerçekleştirilen etkinlikler ve 
dinletiler ile tüm katılımcı ve ziyaretçilere 
pandemi sonrasında harika bir deneyim 
yaşattı. 
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Many prominents of Turkey also attended 
the fair such as Minister of National Defen-
se Hulusi Akar, Minister of National Edu-
cation Ziya Selçuk, Minister of Agriculture 
and Forestry Bekir Pakdemirli, Minister of 
Culture and Tourism Mehmet Nuri Ersoy, 
President of Defense Industries Prof. Dr. 
İsmail Demir, Chief of Cabinet Assoc. Dr. 
Hasan Doğan, Chairman of ASELSAN Prof. 
Dr. Haluk Görgün, Ankara Metropolitan 
Municipality Mayor Mansur Yavaş, Gene-
ral Director of TUSAŞ Prof. Dr. Temel Kotil, 
President of RTÜK Ebubekir Şahin, Deputy 
Minister of Health Şuayip Birinci, Vice Pre-
sident of Ak Party Genel Ömer İleri, Mayor 
of Altındağ Assoc. Dr. Asım Balcı. 

Turkey’s significant defense industry and 
technology sector leaders, journalists, aca-
demicians, and bureaucrats participated as 
speakers in the VTalks Experiences sessions 
held within the scope of the fair.

Minister of National Defense Hulusi Akar, 
who opened the 1st Session of VTalks Expe-
riences, stated that the rate of localization 
in the defense industry has been increased 
to 70 percent. “The Turkish Armed Forces 
has now obtained the advantages of high 
technology and operational superiority 
that very few armies in the world can achie-
ve.” he added. In the opening speech of the 
2nd session, President of Defense Industry 
Prof. Dr. İsmail Demir noted that Turkey will 

continue to grow with respect to space 
technologies. “Hopefully, we will proce-
ed gradually for a world where our own 
unique communication and observation 
satellites are in space, where we can go 
into space with our own launch systems, 
and where we have various modules that 
can make space travel.” he indicated. 

In the organization held on 9-12 June by 
taking strict measure amid coronavirus, 
the stands in the fair area hosted more 
than 70 thousand visitors for 4 days. Also, 
with the events and concerts held, all 
participants and visitors had a great ex-
perience after the pandemic.
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Ankara Bilim Üniversitesi Yelken Kulübü Tesisleri sezon açılışını gerçekleştirdi. Tesislerin yönetimini üstlenen Ankara Bilim 
Üniversitesi ve Ankara Yelken Kulübü üyelerin de yer aldığı Ankara Mogan Park’taki tesislerde düzenlenen “Yaza Merhaba” 

etkinliği renkli görüntüler sahne oldu.

Ankara Science University Sailing Club Facilities realised the season-opening. The “Welcome Summer” event held at the facilities in 
Ankara Mogan Park, in which the members of Ankara Science University and Ankara Sailing Club, who assumed the management of 

the facilities, was delightful.

ALL ABOARD IN ANKARA SCIENCE
Ankara Science University Sailing Club Fa-
cilities in Mogan Park, located on the shores 
of Mogan Lake in Ankara’s Gölbaşı District, 
opened its doors to sailing fans after the 
Coronavirus restrictions eased. 

The live performance of the Ankara Metro-
politan Municipality City Orchestra at the 
event was highly appreciated. Ankara Pro-
vincial Directorate of Culture and Tourism 
Ali Ayvazoğlu and Ankara City Council Pres-

ident Halil İbrahim Yılmaz also attended 
the event where all sailing fans in Ankara 
gathered.  

ilediği canlı performans 
büyük beğeni topladı. 

Ankara’daki tüm 
yelkenseverlerin 

buluştuğu et-
kinliğe Ankara 
İl Kültür ve Tu-
rizm Müdürü 
Ali Ayvazoğlu 

ve Ankara Kent 
Konseyi Başkanı 

Halil İbrahim Yıl-
maz da katıldı.

Ankara Bilim 
Üniversitesi Yelken 
Kulübü Tesis-
leri sezon açılışını 
gerçekleştirdi. Tesis-
lerin yönetimini üstle-
nen Ankara Bilim Üniver-
sitesi ve Ankara Yelken Kulübü 
üyelerin de yer aldığı Ankara Mogan 
Park’taki tesislerde düzenlenen “Yaza 
Merhaba” etkinliği renkli görüntüler 
sahne oldu.

Ankara’nın Gölbaşı İlçesi Mogan Gölü 

kıyısında konumlan-
mış olan Mogan 
P a r k ’ t a k i 

Ankara Bil-
im Üniver-

sitesi Yelken 
Kulübü Tesisleri, 

koronavirüs kısıtlama-
larının hafiflemesinin 
ardından yelkensev-
erlere kapılarını açtı. 
Düzenlenen etkinlikte 
Ankara Büyükşehir Beledi-
yesi Kent Orkestrası’nın serg-
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Ankara Bilim Üniversitesi ve Ankara 
Yelken Kulübü’nün birlikte yönettiği te-
sisler, Ankara Yelken Kulübü üyeleri ile 
Ankara Bilim Üniversitesi öğrencileri, 
personelleri ve mezunlarına açık alan 
spor ve rekreatif olanaklar sağlamakta. 
Etkinliğe katılan yelkenseverler, denizi 

olmayan bir şehirde, su sporlarındaki 
en ilgili ve yetkili kulüp olarak etkin bir 
yer edinen Ankara Yelken Kulübü’nün 
başkent için çok önemli bir boşluğu 
doldurduğunu ve tüm faaliyetlerini 
destekleyeceklerini ifade ettiler. Etkin-
liğe katılan kulüp idarecileri; Ankara 

The facilities, jointly managed by Ankara 
Science University and Ankara Sailing Club, 
provide outdoor sports and recreational op-
portunities to Ankara Sailing Club members, 
Ankara Science University students, staff and 
graduates. 

The sailing fans who attended the event 
stated that Ankara Sailing Club, which has 
an active place in a city without a sea, as the 
most relevant and authorized club in water 
sports, fills a very important gap for the cap-
ital and they will support all its activities.

Club administrators participating in the 
event expressed that they have joined forc-
es with Ankara Bilim University and that, in 
addition to social opportunities, activities for 
training sailing athletes will be carried out in 
a way to cover the whole country. 

Haber /  News

Bilim Üniversitesi ile birlikte güçlerini 
birleştirdiklerini ve tesislerde sosyal 
olanakların yanı sıra tüm ülkeyi kapsay-
acak şekilde yelken sporcusu yetiştirme 
ve eğitimine yönelik faaliyetlerin 
gerçekleştirileceğini belirttiler. 
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Milli kitesörfçümüz Ejder Ginyol başarılarına yenisini ekledi. 2021 Formula 
Kite Avrupa Şampiyonası’nda ülkemizi temsil eden Ginyol, master katego-

risinde altın madalya kazandı.

Our national kiteboarder Ejder Ginyol added a new one to his achievements. 
Representing our country at the 2021 Formula Kite European Championship, 

Ginyol won a gold medal in the masters category.

Taner TAŞMURAT
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EJDER GINYOL EUROPEAN CHAMPION IN
KITEBOARDING

Türk Bayrağını podyumda iki kez zirveye 
çıkarmıştı. Yarışmada yer alan diğer spor-
cumuz Cengiz Dinçoğlu ise Masterlarda 5. 
olurken, genel sıralamada ise 15. sırada 
yer almıştı. 

Yelken Federasyonu bünyesinde faali-
yetini sürdüren spor branşlarından biri 
olan Kitesörf (Kiteboarding), ülkem-
izde rüzgâr sörfünün alternatifi olarak 
gelişmekte olan bir spor dalıdır. Uluslar-
arası Olimpiyat Komitesi tarafından (ICO) 
tarafından sörfün, Tokyo 2020’de kabul 
görmesinden sonra kitesörfün de Paris 
2024 Organizasyon Komitesince olimpi-
yat oyunlarında yer alması kararlaştırıldı. 

Böylece dünyada önemi gitgide artan su 
sporları branşlarından birisi olan kitesörf, 
Paris 2024 Olimpiyatlarında ilk kez boy 
gösterecek.

accepted by the 
Internation-
al Olympic 
Committee 
(ICO) in To-
kyo 2020, 

k i t e b o a r d -
ing was de-

termined to 
take place in the 

Olympic Games by 
the Paris 2024 Organiz-

ing Committee. 

Consequently, kiteboarding, one of the water 
sports branches which rise in importance in the 
world, will appear for the first time in the Paris 
2024 Olympics.

2021 Formula Kite Avrupa Şampiyonası, 
6-12 Eylül 2021 tarihlerinde Fransa’nın 
Montpellier kentinde düzenlendi. Anka-
ra Yelken Kulübü sporcusu Ejder 
Ginyol; Master katego-
risinde altın madalyayı 
boynuna geçirirken, 
91 yarışmacının 
mücadele ettiği 
Erkekler kat-
egorisi genel 
s ı ra l a m a s ı n d a 
22. sıralama-
da yer alarak 
ülkemizin gururu 
oldu. 

Daha önce de ben-
zer başarıları bulu-
nan ülkemizin kitesörf 
dalındaki temsilcisi Ginyol, 16-
22 Ağustos 2011 tarihlerinde Dominik 

The 2021 Formula Kite European Championship 
was held in Montpellier, France, on 6-12 Sep-
tember 2021. Ankara Sailing Club athlete Ejder 
Ginyol won the gold medal in the masters cate-
gory, and he made our country proud by being 
ranked 22nd in the Men’s category, where 91 com-
petitors competed. 

Ginyol, the representative of our country in kite-
boarding, which had similar successes before, 
won a gold and a bronze medal at the IKA 2021 
Formula Kite PAN-America Championship held in 
Cabarete, Dominican Republic on August 16-22, 
2011, which 21 athletes from many countries of 
the world such as USA, Netherlands, Brazil, Co-
lombia, Czechia, Slovakia, France, and Turkey 
participated in. After 20 different races lasting 5 
days, our national kiteboarder Ginyol, who took 

Cumhuriyeti’nin Cabarate şehrinde 
gerçekleştirilen ve ABD, Hollanda, Brezi-
lya, Kolombiya, Çekya, Slovakya, Fransa 

ve Türkiye gibi dünyanın pek 
çok ülkesinden toplam 21 

sporcunun katıldığı 
IKA 2021 Formula 

Kite PAN-Amerika 
Şampiyonasında 

da bir altın ve bir 
bronz madalya 
kazanmıştı. 5 
gün süren 20 
farklı yarışın ar-

dından Master 
kategorisinde 1. 

sırada yer alarak bir 
altın madalya ve genel 

sıralamada ise 3. sırada 
yer alarak bir bronz madalya 

kazanan milli kitesörfçümüz Ginyol, 

the 1st place in the Mas-
ters category and won 
a gold medal and took 
the 3rd place in the 
general ranking with 
a bronze medal, raised 
the Turkish Flag on the 
podium twice. Our other 
athlete, Cengiz Dinçoğlu, 
who took part in the competi-
tion, was 5th in the Masters and 
15th in the general ranking. 

Kiteboarding, one of the sports branches car-
rying on its activity within the Sailing Federa-
tion, is a developing sport as an alternative to 
windsurfing in our country. After surfing was 
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E-Spor oyuncularının satranç, futbol ve okçuluk gibi sporlardaki refleks 
hareketleri, reaksiyon zamanları, zihinsel beceriler ve belli bir strateji 

ile kapsamlı hareket etme güdüsü gibi yönleri, modern sporlar ile 
örtüşmektedir. 

Taner TAŞMURAT

Akademisyen, Yazar
Academician / Author

E-SPOR, DÜNYA VE TÜRKİYE

Teknoloji alanında yaşanan gelişmeler 
hızını gün geçtikçe arttırırken, bu geliş-
meler ışığında yaşamımıza pek çok yeni 
kavramın girdiğini görmekteyiz. Her alan-
da dijital dönüşümün zirvede olduğu bu 
dönemde, teknolojik gelişmelerin etkile-
diği alanlardan bir tanesi de spor dünyası 
oldu. Bilgisayar tabanlı video oyunlarının 
günümüz teknolojileri ile geldiği noktada 

kullanıcıların rekabete dayalı karşılaşma-
ların gerçekleştirdiği platformlar, bilinirliği 
günümüzde gittikçe artan Elektronik Spor 
(e-Spor) kavramını da beraberinde getirdi.

Oxford sözlüğüne spor 
kavramı; “Bireyin veya 
ekibin eğlence için 
başkası ve başkaları-

na karşı yarıştığı, fiziksel efor ve beceri içe-
ren bir etkinlik” olarak tanımlanmaktadır. 
Dolayısıyla spor, fiziksel ve zihinsel aktivi-
telerin kullanılarak, sosyal ilişkilerin kurul-

duğu, belli branşlarda birey veya ekip-
lerin birbirlerine karşı mücadele 

ettiği karşılaşmaların düzenlen-
diği ve rekabet içeren oyunlar 

dizisi olarak tanımlanabilir. 

Araşt ırma / Research

While the developments in the field of tech-
nology gradually increase its pace, we see 
that many new concepts have entered our 
lives in the light of these developments. In 
this period when digital transformation is 
at its peak in every field, one of the areas af-
fected by technological developments was 
the world of sports. With today’s techno-
logies, computer-based video games have 

reached a certain point that the platforms 
where the users perform competitive mat-
ches led to the concept of Electronic Sports 
(e-Sports), the popularity of which is incre-
asing day by day.

Oxford dictionary defines sports as “an ac-
tivity involving physical effort and skill in 
which an individual or team competes aga-

inst the other or others for fun”. Therefore, 
sports can be defined as a series of games 
involving competition, where physical and 
mental activities are used, social relations 
are established, competitions are organi-
zed in which individuals or teams fight aga-
inst each other in certain branches. 

E-SPORTS, THE WORLD AND TURKEY
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Aynı zamanda sporun bir gönüllülük ve 
motivasyon esasına dayanması, organize 
olma ve kurallar dahilinde yönetilmesi, 
rekabet içermesi, bireysel beceri ve yete-
neklerin belirleyici olması, geniş bir kitle 
tarafından takip edilmesi ve ilgili sosyal 
kurumlar tarafından belirli bir düzende 
yürütülmesi gibi belli başlı koşulları bu-
lunmaktadır. 

Besides, sports have certain conditions 
such as being based on voluntariness and 
motivation, being organized, and mana-
ged within the rules, being competitive, 
determining individual skills and abilities, 
being followed by a vast audience, and 
being carried out in a certain order by the 
relevant social institutions. 
In fact, it is seen that all these conditions 
are met in e-Sports. E-Sports, which exp-

Aslında e-Sporda da bütün bu koşulların 
karşılandığı görülmektedir. Teknoloji ge-
lişimi ile yeni bir boyut kazanan ve dijital 
ortama geçiş yapan spor faaliyetlerini 
ifade eden e-Spor; insanların bilgi ve ile-
tişim teknolojilerini kullanarak spor faali-
yetlerini gerçekleştirdikleri sanal rekabet 
platformları olarak görülebilir. Ancak 
e-Sporun bir “spor” olduğunu savunan 
görüşe karşı olarak, spor olamayacağını 

resses sports activities that have gained 
a new dimension with the development of 
technology and transitioned to the digital 
media can be considered as virtual com-
petition platforms where people perform 
sports activities using information and 
communication technologies. However, 
there are also opposing views advocating 
that e-Sports is not a “sport”. The key po-
int of the discussions between these two 

views is that the primary aspect of modern 
sports games is physical effort. That mo-
dern sports are considered as an activity 
based on “physical” skills and the view that 
e-Sports use “mental” skills and abilities 
more often than physical abilities form the 
basis of this discussion.

savunan görüşler de mevcuttur. Bu iki 
görüş arasındaki tartışmaların en önemli 
noktası; modern spor oyunlarının birincil 
yönünün fiziksel bir çaba içermesidir. Mo-
dern sporların “fiziksel” becerilere dayalı 
bir aktivite olarak görülmesi ve e-Sporun 
“mental” beceri ve yeteneklerin fiziksel 
yeteneklerden daha sık kullandığı görü-
şü, bu tartışmanın temelini oluşturmak-
tadır.
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Bu açıdan değerlendirildiğinde e-Spor 
oyuncularının satranç, futbol ve okçuluk 
gibi sporlardaki refleks hareketleri, re-
aksiyon zamanları, zihinsel beceriler ve 
belli bir strateji ile kapsamlı hareket etme 
güdüsü gibi yönleri modern sporlar ile ör-
tüşmektedir. Aynı zamanda tartışmalı olsa 
da e-Spor oyuncusu, fiziksel bir kapasite 
gerektiren yüksek derecede el-göz koor-
dinasyonu kontrolü sağlamakta; klavye, 
mouse ya da oyun kolu kullanarak da-
kikada 400 hareket yapabilmektedir. Bu 

From this point of view, aspects of e-Sports 
players such as reflex movements, reaction 
times, mental skills, and the motivation to 
act comprehensively with a certain strate-
gy in sports such as chess, football and arc-
hery overlap with modern sports. Although 
controversial at the same time, the e-Sports 
player maintains a high degree of hand-e-
ye coordination control, which requires a 
physical capacity, and they can make 400 

bağlamda e-Sporun fiziksel bir yönünün 
olduğunu söylemek yanlış olmayacaktır. 

1980’lerde Atari gibi oyun konsollarıyla 
başlayan video ve macera oyunları, tek-
nolojinin gelişimi ile bilgisayarlar yoluyla 
tüm bireylerin evine misafir oldu. İnterne-
tin de video oyunlarına entegrasyonu ile 
birlikte ortaya çıkan multiplayer destekli 
video oyunları ise dünyanın her yerinden 
oyuncuların birbirleri ile mücadele etti-
ği uluslararası ve yerel organizasyonlara 

movements per minute using a keyboard, 
mouse, or controller. In this regard, it would 
not be wrong to say that e-Sports has a 
physical aspect. 

Video and adventure games that started 
with game consoles such as Atari in the 
1980s, entered into the lives of all individu-
als through computers with the enhance-
ment of technology. Multiplayer-supported 

olanak tanıdı. Savaş oyunlarından dövüş 
oyunlarına, futbol, basket gibi spor oyun-
larından çeşitli strateji oyunlarına kadar 
çok geniş bir alanı bulunan video oyun-
larının her bir türünde e-Spor faaliyetleri 
yapılmaktadır. 

2008’de kurulan Uluslararası e-Spor Fe-
derasyonu sonrası yapılan mücadelelerin 
resmiyet kazanması da e-Sporun ne de-
rece dünyaya yayıldığını gösterir nitelikte. 
Ayrıca, dünya genelinde 2017 yılı rakamla-

video games, which emerged with the in-
tegration of the Internet into video games, 
enabled international and local organiza-
tions where players from all over the wor-
ld competed against each other. E-Sports 
activities are carried out in each type of vi-
deo games, which have a wide range from 
war games to fighting games, from sports 
games such as football and basketball to 
various strategy games. 
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rına göre 385 milyon kişi gibi geniş bir izle-
yici kitlesine ulaşılmış, hem piyasa değeri 
hem de katılımcı sayısı açısından patlayıcı 
bir büyüme göstermiş e-Spor endüstrisi-
nin günümüzde geldiği nokta çoğu diğer 
spor branşlarına nazaran gayet yüksek 
seyretmektedir. Tüm dünyada, e-Spor en-
düstrisinin yıllık hacminin yaklaşık olarak 
700 milyon dolar olduğu ve her yıl ortala-
ma olarak %16 ila %18 arasında büyüdüğü 
ileri sürülmektedir. 

Becoming official of the competitions after 
the International e-Sports Federation, whi-
ch was established in 2008, also shows how 
much e-Sports has spread to the world. In 
addition, it has a wide audience of 385 mil-
lion people in the world according to the 
figures of 2017, and it showed an extreme 
growth in terms of both market value and 
number of participants. The position that 
the e-Sports industry has reached today is 
quite high compared to most of the other 
sports branches. All over the world, it is clai-
med that the annual volume of the e-Sports 

e-Spor, Türkiye’de özellikle son 5 yılda 
hızla büyüyerek kendi başına bir endüst-
ri haline geldi. Ülkemizde ise yaklaşık 30 
milyon kişinin dijital oyunlar oynadığı ve 
7 milyonu aşkın kişinin ise hem izleyici 
hem de oyuncu olarak e-Spor ekosis-
teminde yer aldığı öne sürülmektedir. 
Dünya ile eş zamanlı olarak ülkemizde de 
rekabete dayalı popüler video oyunlarını 
oynayanların ve izleyenlerin sayısındaki 

industry is approximately 700 million dol-
lars and it grows on average between 16% 
and 18% per year. 

E-Sports has shown rapid growth in Tur-
key, especially over the past 5 years, and 
has become an industry on its own. In our 
country, it is claimed that approximately 
30 million people play digital games, and 
more than 7 million people take part in 
the e-Sports ecosystem as both spectators 
and players. As in the world, the increa-
se in the number of those who play and 

artış, bu alanda devlet otoritelerinin aksi-
yon almasını beraberinde getirmektedir. 
Bu sebeple 2018 yılında kurulan Türkiye 
E-Spor Federasyonu, ülkemizde yetişen 
e-Sporcular yetiştirme ve uluslararası 
arenada desteklemeye yönelik faaliyetle-
rini yürürlüğe koymuş durumda.

watch popular competitive video games 
in our country leads the state authorities 
to take action in this area. For this reason, 
the Turkish E-Sports Federation, which 
was established in 2018, has put into effe-
ct its activities to train e-Sportsmen in our 
country and to support them in the inter-
national arena.
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Ankaralıların buluşma adresi yine ATO Congresium oldu. Covid-19 aşılama süreci sonrası 
esnetilen kısıtlamaların ardından Başkent Ankara sakinleri, ATO Congresium’da yüksek ted-

birlerle gerçekleştirilen etkinliklerde buluştu.

Dünya çapında organizasyonlarla adını 
duyuran ATO Congresium’da düzenlenen 
açık hava teras konserleri, Ankara’ya yeni 
bir soluk getirdi. Geçtiğimiz yaz boyun-
ca Gülşen ve Eypio’nun sahne aldığı, Dev 
Rap Hiphop Festivali ile Ati242, Patron, 
Tahribad-ı İsyan (Zen-G ve Asil), Hidra, Yu-
nus Emre & Frekans ve Spade gibi pek çok 
önde gelen rap sanatçısını dinleyiciyle bu-
luştuğu konserler büyük ilgi gördü.

En çok ses getiren etkinlik ise 135 kişi-
lik dev kadrosuyla dünyada nam salmış 
Rus Kızıl Ordu Korusu ile Haluk Levent’in 
birlikte sahne aldığı konser oldu. Kurulu-
şundan bu yana gösterilerinde kimseye 
solist olarak yer vermemiş olan Rus Kızıl 
Ordusu’nun Haluk Levent ile sergilediği 
ve sahne şovları eşliğinde Rusça eserler ve 

Cumhuriyet marşlarından oluşan bu özel 
performansı izleyenler, Congresium’da 
bir ilke de şahitlik etmiş oldular. 

Sonbahar yaklaşırken son sıcak günleri 
ATO Congresium’un terasında açık hava-
da geçirmek isteyenlerin tercihi ise Tuğçe 
Kandemir konseri oldu. “Sandalyeni Kap 
Gel” sloganıyla duyurusu yapılan etkin-
likte dinleyicilerin coşkusu görülmeye 
değerdi. 

Açık havada düzenlenen ve koronavirüs 
önlemlerin ihmal edilmediği konserler 
dışında ATO Congresium; Genç Dostu Şe-
hirler Kongre ve Sergisi, Türkiye-Çin Kül-
tür ve İş Geliştirme Forumu, Matematiğin 
Evrensel Dili Tanıtım Toplantısı, Minyon-
lar Müzikali, “Bir Delinin Hatıra Defteri” 

tiyatro oyunu gibi pek çok etkinliğe de ev 
sahipliği yaptı. 

Dünya müzik tarihine yön vermiş beste-
cilerinden Wolfgang Amadeus Mozart ve 
Antonio Salieri’nin hikayesinin anlatıldığı 
Amadeus turnesinin Ankara’daki durağı da 
12-15 Kasım 2021 tarihlerinde Congresium 
olacak. 

22 Ekim 2021’de sahnelenecek olan “Bir 
Millet İki Devlet Kardeşlik Destanı” Dans 
Gösterisi, 22-31 Ekim’de yapılacak olan 
15. Ankara Kitap Fuarı ve 18-30 Aralık 2021 
tarihlerinde gerçekleştirilecek olan El Sa-
natları ve Coğrafi İşaretli Ürünler Fuarı ise 
Congresium’un gelecek dönemdeki ilgi çe-
ken etkinlikler olarak öne çıkıyor.

BAŞKENT’TE KONSER FIRTINASI
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The meeting point of the people of Ankara was ATO Congresium once again. After 
the restrictions eased after the Covid-19 vaccination process, the residents of the 

Capital Ankara gathered at the events held with high measures at the 
ATO Congresium.

The open-air terrace concerts held at the ATO 
Congresium, which has gotten famous for itself 
with worldwide organizations, brought a breath 
of fresh air to Ankara. Over the last summer, via 
the Giant Rap Hip-hop Festival, concerts where 
Gülşen and Eypio took the stage, as well as many 
leading rap artists such as Ati242, Patron, Tahri-
bad-ı İsyan (Zen-G and Asil), Hidra, Yunus Emre & 
Frekans and Spade, met the audience attracted 
great interest.

The most hit event was the concert in which the 
world-famous Russian Red Army Choir of 135 
people and Haluk Levent appeared on the stage 
together. Those who watched this special per-
formance, which consisted of Russian songs and 
Republic anthems accompanied by stage shows, 
by the Russian Red Army, which has not included 
anyone as a soloist in their shows since its estab-
lishment, experienced it for the very first time at 
the Congresium. 

Tuğçe Kandemir concert was the choice of those 
who want to spend their last warm days outdo-
ors on the terrace of ATO Congresium as autumn 
approaches. The enthusiasm of the audience at 

the event, which was announced with the slo-
gan of “Grab Your Chair and Come”, was worth 
seeing. 

Apart from the concerts held in the open air and 
where the coronavirus precautions are not neg-
lected, the ATO Congresium also hosted many 
events such as Youth Friendly Cities Congress 
and Exhibition, Turkey-China Culture and Busi-
ness Development Forum, Universal Language 
of Mathematics Promotion Meeting. 

The Amadeus tour, in which the story of Wolf-
gang Amadeus Mozart and Antonio Salieri, who 
have directed the world music history, is told, 
will also be performing at the Congresium in 
Ankara on 12-15 November 2021. 

The “One Nation Two States Fraternity Epic” 
Dance Show to be staged on October 22, 2021, 
the 15th Ankara Book Fair to be held on October 
22-31, and the Handicrafts and Geographically 
Indicated Products Fair to be held on Decem-
ber 18-30, 2021 will be held at the Congresium, 
standing out as interesting events in the upco-
ming period.

NUMEROUS CONCERTS IN THE CAPITAL
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Thomas Hobbes’un (1588-1679) eseri mo-
dern siyaset kuramının kurucu metinle-
rinden. Bu metin çağının ürünü olsa da, 
eskimiş değil. Kitap İnsan Üzerine, Devlet 
Üzerine, Hıristiyan Bir Devlet Üzerine ve 
Karanlığın Krallığı Üzerine başlıkları taşıyan 
dört bölümden oluşmakta. İnsan doğası 
kötüdür ve insan insanın kurdudur. Doğa 
durumu  savaş durumudur. Bu durumu 
aşmak için en güçlü kötü üzerinde uzlaş-
mak gereklidir, zorunludur. Bu sözleşme 
olmadığında doğa durumuna dönmek yani 
herkesin eşit olduğu ve mutlak güvensizlik 
içinde, herkesin şiddet kullanma hakkının 
olduğu bir duruma dönmek söz konusu ol-
duğu için hakların devredildiği, bölünemez 
egemenliği mutlak bir güçle kullanacak, 
yapay bir insana ihtiyaç vardır. Bu yapay 
varlığın meşruiyeti sözleşme devri yapanla-
ra koruma sağladığı oranda devam eder. En 
iyi yönetim biçimi de yönetimin tek kişi de 
toplandığı monarşidir. Yönetim biçiminin 
parçalandığı yapılar kaos ve anarşi potansi-
yeli taşımaktadır. Bu yüzden aristokrasi ve 

demokrasi tercih edilebilir sistemler değil-
dir. Hobbes dünyevi iktidarın da karanlığın 
krallığı olarak tanımladığı ve nefret ettiği 
Roma Kilisesinin üstünde bir otoriteye sa-
hip olduğunu savunur ve kilisenin

Hobbes’un eseri İngiliz İç Savaşı yıllarında 
yazılmış ve mutlak güvenliği sağlayacak 
mutlak otoriteye ihtiyacın arzu imgesine 
dönüştüğü bir psikolojik ortamda yazılmış-
tır. Aynı şekilde modern devlet teorisinin 
kurucularından jean Bodin Fransa’da Kato-
likler ve Protestanlar arasındaki iç savaşın ( 
bu konuda  Aziz Bartelemy katliamının an-
latıldığı  Patrice Chéreau’nun yönettiği La 
Reine Margot filmi izlenebilir) yaşandığı yıl-
larda yaşamış ve eserini parçalanmış İtal-
ya’ya adamış Machiavelli’de benzer çıka-
rımlara erişmişlerdir. Hobbes’un eseri bir 
çok eleştiri alsa da hatta doğa durumunun 
barışçıl durum olduğuna dair tersinden 
okumalar yapılsa da, Hobbes hala insanı 
ve insan yapılarını anlamak adına temel 
referanslardan biridir.

and anarchy. Therefore, aristocracy and 
democracy are not preferable political sys-
tems. Hobbes asserts that the earthly pow-
er also has an authority above the Roman 
Church, which he defines as the kingdom of 
darkness and hates.

Hobbes’s work was written in a psycholog-
ical environment where the need for abso-
lute authority to provide absolute security 
turned into an image of desire. Likewise, 
Jean Bodin, one of the founders of the mod-
ern state theory, lived in France during the 
civil war between Catholics and Protestants 
(you can watch the movie La Reine Margot, 
directed by Patrice Chéreau, about the St. 
Bartelemy massacre). And Machiavelli, who 
devoted his work to a fragmented Italy, 
drew similar conclusions. Though Hobbes’ 
work has been widely criticized, and even 
it has been seen from a different point of 
view regarding the state of nature being a 
peaceful state, Hobbes is still one of the key 
references for understanding man and hu-
man structures.

Thomas Hobbes’s piece of work (1588-1679) 
is one of the founding texts of modern po-
litical theory. Although this text is the prod-
uct of its age, it is not obsolete. The book 
consists of four parts: Of Man, Of Common-
wealth, Of a Christian Commonwealth and 
Of the Kingdom of Darkness. Human nature 
is evil and man is a wolf to man. The state 
of nature is a state of war. In order to over-
come this situation, it is necessary, or even 
mandatory to agree on the strongest evil. 
In the absence of this contract, the question 
of returning to the state of nature, that is, to 
a situation where everyone is equal and in 
absolute insecurity, where everyone has the 
right to use violence emerges. Therefore, 
there is a need for an artificial human be-
ing who will use the indivisible sovereignty 
with absolute power, to whom the rights 
are transferred. The legitimacy of this ar-
tificial entity continues to the extent that it 
provides protection to contract transferors. 
The best form of government is the monar-
chy which is based upon the rule of a single 
person. Structures in which the regime is 
fragmented have the potential for chaos 
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